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17. obljetnica vukovarske tragedije 5

PoËast gradu heroju odalo oko 
20 tisuÊa hodoËasnika

U Vukovaru je, 18. studenoga, obi-
ljeæen Dan sjeÊanja na ærtvu Vukovara 
1991. godine te 17. obljetnica tragiËnog 
stradavanja grada heroja koji je postao 
simbol hrvatske slobode.  

Komemorativni program koji se ove 
godine obiljeæavao pod geslom „Vu-
kovar je lijepa naπa, Vukovar je moja 
Hrvatska“, a kojim se uz sve poginule 
vukovarske branitelje, poseban nagla-
sak æelio staviti na branitelje koji su iz 
drugih hrvatskih krajeva i inozemstva 
doπli braniti Vukovar, zapoËeo je u krugu 
vukovarske opÊe bolnice.

Nakon prigodnog programa, Kolona 
sjeÊanja, predvoena stjegonoπama i 
pripadnicima MUP-a,  koji su u ratu bra-
nili Vukovar, proπla je Kriænim putem od 
vukovarske bolnice gradskim ulicama 

do Memorijalnoga groblja hrvatskih bra-
nitelja gdje su predsjednici dræave, Sa-
bora i Vlade, Stjepan MesiÊ, Luka BebiÊ 
i dr. Ivo Sanader, brojni ministri iz Vlade, 
meu kojima i ministar unutarnjih poslo-
va Tomislav Karamarko, brojni stranaËki 
Ëelnici te dræavni i drugi duænosnici za-
palili svijeÊe i poloæili vijence. 

Svim poginulim i nestalim vukovar-
skim braniteljima i civilima poËast su 
odali i predstavnici 204. vukovarske bri-
gade te izaslanstva Koordinacije udruga 
proisteklih iz Domovinskog rata, Vuko-
varsko-srijemske æupanije i gradova Vu-
kovara i Dubrovnika. 

Svetu misu za sve pokojne i nestale 
na groblju je potom predvodio nadbi-
skup akovaËko-osjeËki i predsjednik 
Hrvatske biskupske konferencije msgr. 
dr. Marin SrakiÊ.

Od ranih jutarnjih sati, kolonu sjeÊa-
nja u kojoj se prema procjenama grad-

skih Ëelnika nalazilo oko 20 tisuÊa ljudi, 
osiguravali su brojni djelatnici policije.

U organizaciji Gradskog muzeja Vu-
kovar i hrvatskih brodara u veËernjim 
satima obalu Dunava osvijetlila je „Svje-
tlosna rijeka sjeÊanja„ kada su niz Dunav 
puπteni upaljeni lampioni, kao spomen 
na nestale i zatoËene osobe iz Domo-
vinskog rata.

Posljednjih dana opsade Vukovara 
neprijateljska sila brojala je 80 tisuÊa 
ljudi, dok je hrvatskih branitelja bilo tek 
neπto viπe od 2 tisuÊe. U Vukovaru je 
poginulo 1 100, a ranjeno oko dvije i 
pol tisuÊe civila. Prognano je 22 tisuÊe 
Vukovaraca, a tri tisuÊe odvedeno ih je 
u logore u Srbiji. Na grad je palo viπe 
od milijun i pol granata, a izravna ratna 
πteta procijenjena je na gotovo 10 mili-
jardi kuna.m

Marija ÆUÆUL
Snimio Ivica LAJTNER

‘Vukovar je lijepa naπa,
Vukovar je moja Hrvatska’
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Æivot Vukovaraca sedamnaest 
godina nakon pada Vukovara 
te mirne reintegracije sasvim je 
drugaËiji od æivota graana koji 
æive u drugim gradovima Hrvatske. 
Kao jedan od najskupljih i gradova 
koji se konstantno obnavlja, za 
Vukovarce je Vukovar ponos, ali 
i izazov u kojem se otvaranje 
novih radnih mjesta te vraÊanje 
gospodarstva u prijeratno stanje, 
oËekuje najviπe od svega. Stoga 
smo s umirovljenim djelatnicima 
MUP-a koji su branili Vukovar, 
danas Ëlanovima Udruge 
umirovljenika MUP-a Vukovar, i 
bili u njemu do kraja, razgovarali 
o danima koje su proæivjeli u ratu, 
ali i danaπnjici koju proæivljavaju 
nakon mirne reintegracije. 

Sve je poËelo u Borovu naselju

Kako su mi napomenuli moji sugovor-
nici, umirovljeni djelatnici MUP-a, braËni 

par Ankica i Mato DudiÊ, koji danas ima-
ju Ëetvero djece te njihov kolega Æeljko 
–ukiÊ, otac dvoje djece, njihova je priËa 
jedna meu stotinama neispriËanih æivo-
tnih priËa vukovarske istine. O poËecima 
sukoba na vukovarskom podruËju, Anki-
ca kaæe da su sukobi zapravo poËeli joπ 
nekoliko mjeseci ranije i to pucnjavama 
u Borovu. „Kasnije smo, kako je situacija 
postajala sve opasnijom, æivjeli u luci pa 
onda u Vukovaru, gdje sam ja s ostalim 
æenama kuhala za naπe policajce.“ Æelj-
ko kaæe da je sa sukobima i napetostima 
sve zapoËelo joπ 1990. godine u Borovu 
Naselju:“... pa i joπ ranije jer se napetost 
osjeÊala i u prosincu 1989. kada sam se 
vratio s odsluæenja vojnog roka u JNA.“ 
PokretaËi svih sukoba bili su Srbi. Potom 
su se u proljeÊe i ljeto pojedinci isticali 
sa srpskim zastavama i πajkaËama na 
glavama, πto je veÊ bila naznaka svega 
πto nas je Ëekalo. Ja sam tada bio u 
priËuvnom sastavu, a brat u djelatnom 
sastavu policije. Kasnije, kako se formi-
rala policija, imao sam Ëast da sam za-
jedno s Blagom Zadro, njegovim sinom 
i ostalima iπao na preglede u Zagreb za 

hrvatskog redarstvenika. Susjedi Srbi u 
Borovu su nas konstantno provocirali, 
ponajprije svojim ËetniËkim pjesmama, 
noπenjem odjeÊe s ËetniËkim znako-
vljem, da bi sve kulminiralo pucanjem 
po nama kada smo bili u redovitim pa-
trolama po naselju“, kaæe –ukiÊ.

Preæivjeli smo OvËaru

Ankica i Mato su se u upoznali u Vu-
kovaru poËetkom 1990. godine, gdje je 
Ankica zavrπila πkolu i veÊ tada radila. 
Proæivjeli su, kao i Æeljko, sva vukovar-
ska dogaanja do 18. studenoga 1991. 
Ankica je iz Vukovara uspjela iziÊi preko 
Mitnice, nakon Ëega ih je preuzela jugo-
vojska pa ih pet dana vozala okolo. „Ne 
znam ni sama gdje sve nismo bili. Vozili 
su nas i po Srbiji, bili smo i u Mitrovi-
ci, u ©idu, pa opet u Vukovar, pa opet 
okolo. Stalno su nam govorili da nas 
naπi neÊe, pa su nas pokuπali vratiti u 
Vukovar preko Bogdanovaca, gdje su 
se vodile borbe, pa nas opet vraÊali u 
Srbiju“, rekla je Ankica. Mato kaæe da je 
nakon predaje Mitnice zavrπio u hangaru 
na OvËari zajedno sa Æeljkom –ukiÊem. 

Vukovar - juËer, danas, sutra
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„Tada smo obojica  trebali biti strijeljani 
meu prvima, ali moram reÊi da nas je 
od Ëetnika, koji su jedva Ëekali na nas, 
tada spasila vojna policija JNA, koja nas 
je 19. studenoga transportirala u Mitrovi-
cu, gdje sam bio devet mjeseci, da bi bio 
razmijenjen 14. kolovoza 1992. godine u 
velikoj posljednjoj razmjeni „svi za sve“ u 
Nemetinu.“ Æeljko kaæe da je u Mitrovici 
bio pet mjeseci pa na vojnom sudu u 
Beogradu, a potom razmijenjen na isti 
naËin kao i Mato.

Htjeli su nas sve poklati

U srediπtu Vukovara tadaπnji su se 
stanovnici srpske nacionalnosti preko 
noÊi obukli u Ëetnike. Na Mitnici su bili 
pripadnici vojske JNA koji su bili obri-
jani, dok su u gradu i na OvËari bili oni 
pravi Ëetnici s bradama i πubarama. 
GovoreÊi o tim danima, Mato kaæe da 
je samoj predaji Mitnice prethodila ma-
sovna pljaËka, ali i pretres zarobljenika 
kojima su oduzimali sve ono πto je bilo 
vrijedno: zlato, nakit i sl. „Spasila nas je 
tada vojska jer nisu dali Ëetnicima da 
uu u autobus jer su vikali „pusti da ih 
koljemo“. –ukiÊ dodaje kako se sjeÊa 
da se tu noÊ Ëuo rad bagera u daljini.“A 
to je, kako smo poslije shvatili, bilo ko-
panje jame na OvËari jer su sljedeÊeg 
dana, znaËi 19. na 20. studenoga, po-
ubijani ranjenici iz vukovarske bolnice. 
Kad smo bili u hangaru na OvËari, Ëuli 
smo te zvukove jer je hangar u kojem 

smo mi bili svega 500 metara zraËne 
linije od masovne grobnice, a Ëuli smo 
i dovikivanja da se to kopa za nas. Bilo 
nam je viπe poptuno svjedno jer smo 
se osjeÊali ko janjad pred klanje“, kaæe 
Æeljko –ukiÊ. „Od tada, od kada su nas 
odvezli, bili smo sakrivani od Crvenog 
kriæa da nas ne mogu pronaÊi. A kad 
su nas tovarili u kamione, jednom smo 
gospodinu iz Crvenog kriæa dali papiriÊe 
sa svojim imenima, tako da je on znao 
da se negdje nalazimo, ali nije znao gdje 
smo jer nam se gubio svaki trag. Tek 15. 
sijeËnja 1992. uspjeli su saznati da se 
nalazimo u logoru u Mitrovici, gdje nas 
je tada evidentirao Crveni kriæ“, rekao 
je Mato. Od 180 ljudi dvojica su podle-
gla u logoru. Æeljko –ukiÊ dodaje kako 
se za njega nije joπ duæe znalo gdje je 
jer je tek oko Uskrsa Crveni kriæ dospio 
do njega, a bio je u samici u Mitrovici s 
–urom LevaËiÊem. 

Kako kaæe Ankica, ona i Mate se 
tijekom borbi tada nisu ni mogli viati 
svaki dan, ali je Mato nastojao doÊi do 
nje svakog drugog dana da je vidi i da 
zna da je æiva. Mato kaæe da mu je tada 
najteæe bilo u dane kada je napadnuta i 
spaljena policijska uprava, gdje je Ankica 
radila kao pomoÊna kuharica u kuhinji i 
kuhala za policajce. „Nisam znao da li je 
æiva i gdje je uopÊe“, kaæe Mato. „Sljede-
Êeg dana, kada sam Ëuo da je spaljena 
uprava, doπao sam po Ankicu, koja je 
tada veÊ bila sa ostalima u prodavaoni-

ci preko puta uprave. Zatim smo sjeli u 
nekakav golf koji nije imao vjetrobransko 
staklo te poveli joπ nekoliko naπih bra-
nitelja. Prolazili smo gradom i veÊ tada 
vidjeli Ëetnike po ulicama koji su pjevali 
ËetniËke pjesme, pa smo samo Ëudom 
proπli kraj njih, jer su vjerojatno mislili da 
smo neki od njihovih“, sjeÊa se Mato. 
„Da nisam povezao i te naπe branitelje, 
vjerojatno danas ne bi bili æivi jer bi ih 
vjerojatno pobili na OvËari zajedno sa 
svim ranjenicima koje su odveli iz vuko-
varske bolnice.“ 

Mislila sam da sam u paklu

Ankica se tih dogaaja prisjeÊa i kroz 
priËu, kada ju je poπtar izvukao iz ruπevi-
na policijske uprave jer je od uruπavanja 
zgrade bila zatrpana ciglama, koje su se 
sruπile na nju. „Nisam znala gdje sam, 
kroz glavu su mi prolazile slike djetinjstva 
i sveg onog πto sam u æivotu preæivjela. 
Kada me poπtar izvukao iz ruπevina mi-
slila sam da sam mrtva i da sam u paklu 
jer je svuda okolo veÊina bila spaljena i 
sve je bilo veliko zgariπte, a on je na gla-
vi imao zaπtitnu masku zbog plinova od 
granata koje su eksplodirale, pa je ma-
sku navukao i meni. Tada sam razmiπlja-
la o Mati gdje je i hoÊe li me opet ikada 
naÊi i znati gdje sam“, kaæe Ankica. 

Jedini put kojim se moglo otiÊi iz Vu-
kovara i vratiti se bio je tzv. „kukuruzni 
put“, kojim su mnogi Vukovarci izbjegli 
u druga mjesta i spasili svoje æivote. 
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Mato kaæe da se tuda prolazilo uvijek 
na vlastitu odgovornost jer je su s lijeve 
strane puta bili ukopani tenkovi JNA, 
a s druge strane su u πumi bili Ëetnici. 
Tijekom borbi viπe puta je prolazio tim 
putem i vraÊao se u Vukovar. „BuduÊi 
da sam ja bio kod bolnice“, kaæe Mato, 
„doÊi do vodotornja na Mitnici uvijek je 
bio æivotni rizik jer je vodotoranj stalno 
bio u dimu zbog stalnog granatiranja.“ 
Ankica kaæe da se tada hrana naπim bra-
niteljima vozila neko vrijeme, a dalje se 
nije moglo, jer se Ëesto sva hrana vraÊ-
ala, πto je znaËilo da branitelji nisu mogli 
napustiti svoje poloæaje i doÊi po hranu. 
„A πto se tiËe samog kuhanja hrane, to 
je bilo umijeÊe jer smo morale od niËe-
ga skuhati neπto. Da bismo oprali kante 
skupljali smo kiπnicu u vojniËke sanduke 
koju smo prokuhavali i koristili za kuha-
nje i pranje“, kaæe Ankica. 

Mogu svakome pogledati u oËi

GovoreÊi o danaπnjem æivotu, Mato 
kaæe da danas u Vukovaru æivi ponosno. 
„Ne sramim se nikome pogledati u oËi, 
za razliku od onih Srba koji su se vratili 
a za koje se zna πto su napravili. Mi smo 
se svi dostojanstveno vratili u svoj volje-
ni grad. „Nama je danas dobro æivjeti u 
Vukovaru jer smo to i htjeli“, kaæu Ankica 
i Mato, „ali mislimo da se Srbima i dalje 
previπe podilazi. To se najviπe vidi u krite-
rijima koji nisu isti za sve jer prema tome 
i na naËin na koji im se popuπta, ispada 

studeni • 2008. • mir • ugled • povjerenje
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da ja ne smijem voljeti Hrvatsku dok oni 
mogu raditi πto hoÊe“, kaæe Mato. „To 
govorim iz razloga jer im smeta hrvatska 
zastava na mojoj kuÊi i Ëak se ne ustru-
Ëavaju prigovarati mi za to. Moj jedini 
odgovor na to njima je da ja svoju za-
stavu na kuÊu stavljam za sve one dane 
kada ju oni ne stave a trebali bi“, kaæe 
Mato i dodaje: „Velika je razlika izmeu 
nas i njih. Ni jedan Hrvat se ne ponosi 
ustaπtvom koje nam stalno predbacuju 
a i dan danas nas tako zovu po gradu, 
dok se oni ne libe reÊi da su Ëetnici pa 
se time joπ i ponose“. 

Ankica kaæe da im je danas puno la-
kπe jer kad su se meu prvima vratili u 
Vukovar, nisu imali koga pozdraviti jer su 
u kuÊama do njihove æivjeli ratni zloËinci, 
koji su s vremenom, kako su se Hrvati 
vraÊali jedan po jedan, odlazili u Srbiju.  
SjeÊam se od tada jedne bake Srpkinje 
koja je rekla:“PriËajte vi πto god hoÊete 
protiv Hrvata, ali dok se oni nisu vratili 
osjeÊali smo se nesigurno i ugroæeno; 
nismo imali ni struje ni vode i svatko ti je 
mogao doÊi u dvoriπte i odvesti blago 
bez pitanja“. Vladalo je potpuno bez-
vlae i bezakonje. Kad smo se vratili, 
naπi parkovi su bili æive πikare, Dunav 
se nije vidio od zaraπtenosti pa onda 
stvarno ne znam kako su ti ljudi do tad 
æivjeli“, kaæe Ankica. Bila je to potpuna 
zona sumraka. 

Nema suæivota bez istine

Veliki problem suæivota je Ëinjenica da 
mnogi od Srba koji i danas æive u Vuko-
varu, znaju gdje su grobnice preostalih 
poubijanih, ali o tome ne æele niπta govo-
riti, kaæu Mato i Æeljko. „Navodna mjesta 
gdje joπ ima zakopanih ljudi, pretvaraju 
u odlagaliπta glomaznog otpada. Nas 
osobno smetaju oni za koje znamo da 
su u njihovim kuÊama mlatili i zlostavljali 
naπe ljude, a oni i dalje ovdje æive bez 
obraza i zakonskih sankcija. Treba im biti 
jasno da smo se mi vratili dostojanstve-
no na svoje i da se oni trebaju integrirati 
u Hrvatsku, a ne mi u samozvanu „Kra-
jinu“ o kojoj oni joπ dan danas sanjaju. 
Koliko vidimo, njima je joπ uvijek u pod-
svijesti da sve joπ nije gotovo i kako Êe 
se valjda joπ neπto dogoditi“, kaæe Æelj-
ko. Dodao je takoer kako kao katolici 
mogu oprostiti, ali nemaju kome kad ih 
netko uz izreËenu istinu ne traæi nikakav 
oprost. Ankica kaæe kako djeca u πkolu 
idu hrvatska po svom programu, a sr-
pska po srpskom programu, a dok se 

igraju, igraju se Hrvata i Srba. Ankica je 
za kraj naπeg razgovora, uz niz proble-
ma s kojima se svakodnevno suoËavaju 
istaknula problem zapoπljavanja jer se 
veÊinom zapoπljava Srbe dok Hrvati i 
dalje ostaju bez posla, jer je oËigledno 
da je sedamnaest godina premalo za 
uspostavu dobrog suæivota, a prekra-
tko za potpunu obnovu gospodarstva 
kakvog Vukovar zasluæuje.  

Teπko mi je kad 
vidim kolonu

PrateÊi obljetnicu vukvarskih doga-
anja, uz kolonu koja je proπla ulicama 
grada od bolnice do memorijalnog gro-
blja, stajale su stotine Vukovaraca koji su 
joj se spontano prikljuËivali i u tiπini odali 

poËast svima onima koji su tim putem 
proπli svoj kriæni put. Na prozorima kuÊa, 
i duæ cijeloga puta gorjeli su zapaljeni 
lampaπi, dok su s prozora kuÊa sa su-
zama u oËima kolonu promatrale starice 
i starci koji im se nisu bili u moguÊnosti 
pridruæiti. Katarinu Pap, koja je u suzama 
promatrala kolonu s prozora svoje obno-
vljene kuÊe, pitali smo o dojmovima koje 
sada proæivljava. Osamdeset πestogodi-
πnja Katarina nam je rekla da joj je jako 
teπko gledati tu kolonu sjeÊanja. Osje-
Êam veliku tugu, jer mi je i samoj jako 
teπko. Teπko sam bolesna kao i moja 
nezaposlena kÊer. Æivimo u vrlo teπkim 
uvjetima, pa se nadam da Êe se kÊer 
jednog dana zaposliti kako bismo bolje 
æivjeli, poruËila je Katarina Pap. m

 Razgovarao Boris SADILEK
 Foto: Ivica LAJTNER
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Komemorativnom sveËanoπÊu, 
odavanjem poËasti, polaganjem 
vijenaca i paljenjem svijeÊa 
obiljeæena 17. obljetnica stradanja 
Ëetrdeset i troje branitelja i 
mjeπtana ©kabrnje 

Sedamnaesta obljetnica stradanja 
Ëetrdeset i troje branitelja i mjeπtana 
©kabrnje 1991. muËki ubijenih u srbo-
ËetrniËkoj agresiji obiljeæena je 18. stu-
denoga na srediπnjem mjesnom trgu 
dr. Franje Tumana komemorativnom 
sveËanoπÊu, odavanjem poËasti, pola-
ganjem vijenaca i paljenjem svijeÊa na 
Spomen obiljeæju masovne grobnice 
u ©kabrnji kao i na mjesnom groblju 
sv. Luke kod Spomen obiljeæja za sve 
poginule u Domovinskome ratu dok je 
koncelebriranu misu zaduπnicu u cr-
kvi Uznesenja blaæene djevice Marije u 
©kabrnji predvodio zadarski nadbiskup 
Ivan Prena.

U poËasnoj koloni predvoeni obi-
teljima poginulih, πkabrnjskog batalju-
na  i UHDDR ©kabrnja, koordinacijama 
udrugama branitelja iz Domovinskog 
rata, mjesnim, opÊinskim i æupanijskom 
Ëelnicima Æupanije zadarske, æupanom 
Stipom ZriliÊem i grada Zadra, grado-
naËelnikom Æivkom Kolegom  vijence 
su poloæila najprije visoka hrvatska dræ-
avna izaslanstva. U ime Predsjednika 
RH brigadir Mladen Fuzul, u ime Hrvat-
skog sabora potpredsjednik Ivan Jarnjak 
sa zastupnicima Franom MatoπiÊem, 
Anom Lovrin. Izaslanstvo Vlade RH i 
njezina predsjednika dr. Ive Sanadera 

predvodio je Boæidar Kalmeta, ministar 
Ministarstva mora, turizma, prometa i 
razvoja RH, koje su Ëinili i dræavni tajnik 
MUP-a RH Ivica BuconjiÊ, dræavni tajnik 
MORH-a RH Mate Raboteg, savjetnik 
potpredsjednice Vlade RH Jadranke 
Kosor i ministrice MOBMS-a Svemir 
Vrsaljko. 

Ministar Boæidar Kalmeta, prenoseÊi 
nazoËnima pozdrave u ime predsjednika 
Vlade RH,  naglasio je kako su ©kabr-
njani stradali nenaoruæani i nevini samo 
zato πto nisu htjeli otiÊi iz svoji domova 
te se stoga njihova ærtva nikada neÊe 
zaboraviti, s obzirom da je tijekom ci-
jelog Domovinskoga rata stradalo Ëak 
80 ©kabrnjana te njih joπ πestero od 
zaostalih mina. - Upravo je ©kabrnja na 
broj od svojih dvije tisuÊe stanovnika 
dala neizmjerljivu ærtvu u stvaranju naπe 
neovisne hrvatske dræave - dodao je 
Kalmeta i poruËio kako ne treba æivjeti 
samo od proπlosti, koju ne smijemo za-
boraviti, nego se okrenuti buduÊnosti i 
razvoju ©kabrnje i cijele Hrvatske. Tako 
je najavio izgradnju πportske dvorane u 
©kabrnji, mjesnog vodovoda te pose-
bice sadræaja za mladeæ i one najsta-
rije dobi.

SrdaËno pozdravljen ratni ministar 
MUP-a RH Ivan Jarnjak istaknuo je pak 
kako je prije sedamnaest godina cijela 
Hrvatska bila ranjena od boli, kako je 
patio cijeli hrvatski narod s obzirom na 
dogaanja u ©kabrnji, herojskom Vuko-
varu, Dubrovniku, Vinkovcima, Zadru i 
drugim podruËjima Hrvatske zahva-
Êene agresorskim ratom. »estitao je 

©kabrnjanima na obnovljenom mjestu 
te da njihova ærtva nije bila uzaludna, 
jer Hrvatska danas ulazi u NATO, pred 
vratima je Europske unije, ostvaruju se 
zacrtani planovi, a sjetio se i zasluga 
prvog hrvatskog predsjednika dr. Franje 
Tumana. Osvrnuo se i na izjave srbijan-
skog ministra JeremiÊa i predsjednika 
TadiÊa te rekao kako se Srbija joπ ne 
moæe suoËiti sa svojom proπloπÊu, a 
da je Hrvatska platila previsoku cijenu 
za svoju slobodu.

 SjeÊajuÊi se stradanja svojih sumje-
πtana, mnoπtvu okupljenih obratio se 
pozdravnim govorom  i  naËelnik OpÊ-
ine ©kabrnja Nedjeljko Bubnjar. Marko 
MiljaniÊ, prvi zapovjednik ©kabrnjskog 
bataljuna, naglasio je kako nitko joπ nije 
odgovarao za poËinjena zlodjela nad 
nevinim civilima i braniteljima ©kabrnje, 
a da su ©kabrnjani ubijani pod zvije-
zdom petokrakom samo zato πto su 
bili Hrvati. Prigodni program uz stihove 
domoljubnih pjesama izvele su uËenice 
mjesne πkole.

Svemir Vrsaljko, zapovjednik legen-
darne zadarske Jedinice specijalne po-
licije „Poskoka“ koja je odigrala jednu 
od najveÊih uloga u obrani Velebita u 
Domovinskome ratu, sam porijeklom iz 
ovoga kraja kazao je da je osobno po-
znavao sve poginule svoje kolege bra-
nitelje i civile u ©kabrnji, kako je uvijek 
kad doe u ©kabrnju posebno dirnut, jer 
su upravo njegovi suborci nakon pada 
©kabrnje pomagali ljudima i ranjenicima 
u izvlaËenju.m

 Biserka LUKAN
Snimio Romeo KAPETANOVI∆ (PU zadarska)

Njihova se ærtva nikada neÊe zaboraviti

17. obljetnica stradanja πkabrnje
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Dvjesto pedeset policijskih 
sluæbenika  temeljne, prometne 
i interventne policije iz svih 
policijskih uprava diljem Lijepe naπe 
na ispomoÊi je svojim zagrebaËkim 
kolegama.

ZagrebaËkim ulicama - rijekama æivota 
teËe, obavlja ophodnje od kraja listopada 
radi veÊe sigurnosti graana, oËuvanja 
javnog reda i mira te preventivnog djelo-
vanja policije Ëak petsto pedeset policij-
skih sluæbenika viπe. Od toga je broja njih 
tri stotine novozaposlenih „vjeæbenika“ u 
policijskim postajama, dok ih je ostalih 
dvjesto i pedeset djelatnika temeljne, 
prometne te najviπe interventne policije 
iz svih policijskih uprava diljem Lijepe 
naπe na ispomoÊi svojim zagrebaËkim 
kolegama. Njihovu nazoËnost u svome 
okruæenju graani Zagreba doËekali su 
i primili s odobravanjem, zadovoljstvom. 
Tome je dokaz  miπljenje politiËke i  me-
dijske javnosti koja podupire nastojanja 
novog vrha u MUP-u za reorganizacijom 
policijskog djelovanja te se za policijsku 
struku pokazuje sve viπe razumijevanja, 
njezin rad smatra pozitivnim. Krenuli 
smo stoga tragom zagrebaËkoga æivota 
i rada, izvrπavanja radnih zadaÊa baπ tih 
dvjesto pedeset policijskih sluæbenica i 
sluæbenika na „dokomandi“ u Zagrebu iz 
drugih dijelova zemlje. Svi oni smjeπteni 

su na Policijskoj akademiji, a na posao 
dolaze rasporeeni s kolegama iz za-
grebaËkih policijskih postaja kako bi se 
lakπe snalazili na mnoπtvu ulica i trgova 
naπe metropole. 

Tim povodom  posjetili smo naËelnika 
Policijske uprave zagrebaËke Branka Pe-
rana. Kaæe od svog imenovanja, dolaska 
u Zagreb, u doista zahtjevno vrijeme, na-
stoji da policajci viπe djeluju preventivno 
kako bi se sprijeËio nastanak dogaaja 
koji uznemiruju javnost i negativno utjeËu 
na stanje sigurnosti. 

- Policija treba biti servis graana, 
istaknuo je i dodao Peran, pa posebice 
veliku pozornost posveÊuju poËinjenim 
kaznenim djelima, prekrπajima ili drugim 
pojavnim oblicima koja za posljedicu 
imaju uznemiravanje graana i stvaranje 
osjeÊaja njihove nesigurnosti. Objasnio 
nam je kako po prvi put grad Zagreb kao 
srediπte u sigurnosnom smislu dobiva 
na realnom znaËenju, jer, govori, treÊina 
ukupnog kriminaliteta u Hrvatskoj do-
gaa se u Zagrebu, a kada je u pitanju 
ozbiljan kriminalitet, na Zagreb otpada 
Ëak πezdeset posto, tu misli na korupciju, 
organizirani kriminalitet i sliËno. 

- U tom pravcu poduzeli smo, na-
stavlja, i  kratkoroËne mjere od kojih  je 
najvaænija dolazak dvjesto pedeset po-
licijskih sluæbenika iz drugih policijskih 
uprava, a koji su rasporeeni po poli-

cijskim postajama u srediπtu Zagreba, 
ali i na terenu kako bi sigurnost u gradu 
podigli na viπu razinu.

 Od dugoroËnih mjera naËelnik PUZ-a 
je spomenuo sljedeÊe: kako Êe policijski 
sluæbenici koji rade u drugim policijskim 
upravama imati priliku prijeÊi raditi u PUZ; 
planiraju  u suradnji s gradom otvoriti pet 
novih policijskih postaja; u tijeku je prijem 
novih djelatnika od kojih Êe veÊina ostati 
raditi u Zagrebu; donoπenjem pravilnika 
na temelju Zakona o sigurnosti prome-
ta na cestama dio sadaπnjih policijskih 
poslova, a posebno kada je u pitanju 
nadzor prometa u mirovanju prijeÊi Êe 
u nadleænost gradskih sluæbi Ëime Êe 
se otvoriti viπe prostora policiji za druge 
policijske poslove. 

- Radim na projektu „policija u zaje-
dnici“ usmjeravajuÊi policijsko djelovanje 
ciljanim skupinama, osobama koje su 
nam operativno interesantne. Do promje-
na je doπlo u PUZ-u na moju inicijativu i u 
unutarnjim preraspodjelama odreenog 
broja naπih djelatnika. PUZ sve aktivnosti, 
dogaaje i pojave bilo da imaju elemente 
kaznenog djela, prekrπaja ili nekog dru-
gog karaktera svakodnevno prati, analizi-
ra i usmjerava sluæbu kroz redovan rad u 
cilju sprjeËavanja nastanka takvih doga-
aja , zakljuËio je naËelnik Peran.

Tragom 250 policijskih sluæbenika iz PU-a diljem zemlje u hrvatskoj metropoli 

Osnaæili povjerenje graana u policiju

InaËe ©ibenËanin Branko Peran, 
Ëovjek iz struke s dugogodiπnjim isku-
stvom na rukovodeÊim policijskim po-
slovima, viπe puta odlikovani sudionik 
Domovinskoga rata, magistar eko-
nomskih znanosti od rujna je na Ëelu 
ZagrebaËke policijske uprave. Ostat Êe 
zapamÊen kao prvi njezin naËelnik koji 
je doπao izvan glavnoga grada i Zagre-
baËke æupanije. Duænost naËelnika te 
najveÊe i najzahtjevnije policijske uprave 
u Hrvatskoj preuzeo je u vrijeme nizanja 
brojnih nemilih dogaaja u naπoj me-
tropoli, πto su doslovce zaokupljali da-
nima svekoliku hrvatsku pa i europsku 
javnost. S odluËnim dvojcem na Ëelu 

Branko Peran - prvi ©ibenËanin na Ëelu PUZ-a
MUP-a Karamarko - Faber,  struËnim 
timom PUZ-a i Ravnateljstva policije 
uspjelo je Peranu u kratkom vreme-
nu naËelnikovanja razrijeπiti sluËajeve 
Ritz, Mrvelj, PukaniÊ,  FranjiÊ πto je 
mnogim graanima Zagreba, ali i cijele 
naπe zemlje vratilo osjeÊaj sigurnosti, 
povjerenje  u policiju. Prije nekoliko 
dana naËelnik Peran o mjerama koje 
poduzimaju i o svom radu govorio je 
vijeÊnicima na sjednici Skupπtine gra-
da Zagreba kako bi pojaËali suradnju 
s gradskim vlastima istiËuÊi kako je 
poËaπÊen izborom za naËelnika PUZ-
a, velika mu je to Ëast i povjerenje, ali 
i profesionalni izazov.
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Pokazali veliko htijenje i visok stupanj 
odgovornosti u izvrπavanju zadaÊa 
I. policijska postaja  Zagreb - centar 
broji svojih 225 policijskih sluæbenika i 
namjeπtenika, a na ispomoÊ je dobila 
26 policijskih sluæbenika pridoπlih iz 
PU-a: splitsko- dalmatinske; primorsko- 
goranske; osjeËko- baranjske, istarske 
te sisaËko- moslavaËke, a uz njih imaju 
i 22 mladih, vjeæbenica i vjeæbenika. 
Prema rijeËima naËelnika postaje 
Miroslava MarkoviÊa kolege na ispomoÊi 
su im od velike pomoÊi i odmah su ih 
ukljuËili, s obzirom na iskustvo, u sve 
poslove. - ZadaÊe I. policijske postaje 
su prioritetno odræavanje stanja javnog 
reda i mira, otkrivanje kaznenih djela 
i sve druge uobiËajene zadaÊe, pa 
kolege na ispomoÊi rade s nama na 
njihovu izvrπenju. Pomogli su nam, isto 
tako, da vratimo kontakt policajce u 
normalnu funkciju, πto je i na razini 
Ravnateljstva traæeno, jer kontakt 
policajci su prijatelji graanima, æelimo 
da graani, ljudi na ulici prepoznaju 
svog kontakt policajca, da mu iskaæu 
svoje probleme, sigurnosno interesne 
spoznaje. Naπe kolege na ispomoÊi nam 
pokazale su veliko htijenje, visok stupanj 
odgovornosti u izvrπavanju zadaÊa. U 
ostvarenim kontaktima s njima vidljivo 
je takoer da su i oni zadovoljni svojim 
radom ovdje s nama, jer su unaprijedili 
svoje znanje tako da je korist obostrana. 
Situacije na zagrebaËkim ulicama, noÊni 
æivot milijunskog Zagreba, tisuÊe dnevnih 
migranata, mnoπtvo poslovnih ljudi, 
πtiÊenih osoba, dogaanja i okupljanja 
ljudi sve je to kolegama iz drugih sredina 
novina, izazov na poslu -  kaæe naËelnik 
MarkoviÊ i naglaπava da  je zadovoljan 

πto su i naπi mediji afirmativno popratili
dolazak policijskih sluæbenika iz 
drugih PU u Zagreb, πto je, nastavlja,  
svakako utjecalo da se graani osjeÊaju 
sigurnijima, a tome je dodao kako I. 
policijska postaja Zagreb - centar u 
cilju postizanja veÊe sigurnosti graana 
razvija kvalitetnu suradnju i s drugim 
nadleænim sluæbama za sigurnost 
graana i provedbu zakona, a posebice 
s Dræavnim inspektoratom i komunalnim 
redarstvom Grada Zagreba.

U ophodnji srediπtem grada Trgom 
bana JelaËiÊa, TkalËiÊevom sumornog 
kasno jesenjeg poslijepodneva susreli 
smo temeljne policajce iz PU osjeËko- 
baranjske,  Ervina Hodana iz PP Dalj i 
Josipa Laboπa, PP Naπice s kolegama 
iz I. PP –centar Æeljkom Vulamom i De-
janom Gorupom. Hodan i Laboπ slaæu 
se u izjavama o svom obavljanju za-
daÊa. Kaæu kako u Zagrebu imaju viπe 
posla nego u svojim mirnim slavonskim 
sredinama. - Ovdje je velika frekventnost 
ljudi, dogaaja, a i prilaze nam graani, 
rado razgovaraju s nama, traæe savjete 
od nas o svojim æivotnim problemima u 
susjedstvu, problemima parkiranja, zovu 
nas na postupanje kad je u pitanju obitelj-
sko nasilje, sve u svemu zadovoljni smo, 
boravak ovdje je za nas stvarno i æivotni i 
profesionalni izazov.

Dolazak prometnih policajaca u 
zagrebaËku I. PPP viπe je nego 

dobrodoπao

Druga postaja prometne policije Za-
greb smjeπtena u Heinzelovoj na ispo-
moÊi ima dvanaest policijskih sluæbenika, 
po dvojicu iz PU: splitsko- dalmatinske, 

primorsko-goranske, osjeËko- baranjske, 
istarske, sisaËko- moslavaËke i vukovar-
sko-srijemske. Prema rijeËima naËelnika 
Danijela BlaiÊa njihov dolazak im je viπe 
nego dobro doπao. - PojaËali smo s njima 
redovnu sluæbu, svi su iskusni prometni 
policajci te prate dnevni raspored rada 
uvijek u paru s jednim naπim, domaÊim 
prometnim policajcem. Da djelujemo pre-
ventivno vidjelo se posebice sada kroz „ 
akciju Martinje“ kada smo pojaËano ut-
vrivali prekrπaje s teπkim posljedicama. 
Spomenuta akcija trajala je pet dana, 
uhiÊeno je 27 osoba πto zbog preko 1, 
5 promila alkohola u krvi, odbijanja alko 
testiranja, voænje bez ispita, voænje pod 
zabranom. Naime, od poËetka rujna in-
tenzivnije provodimo odredbe prekrπaj-
nog zakona. Tako je 337 osoba uhiÊeno, 
od toga 143 u listopadu, a njih je veÊ Ëe-
trdeset posto osueno kaznom zatvora. 
Mnogi ljudi su naπe mjere shvatili kao re-
presivne, no one su djelovale svakako i 
preventivno. Zbog obima poslova, nismo 
u moguÊnosti pratiti promet u mirovanju, 
okrenuli smo se viπe najteæim prekrπajima 
- obrazlaæe BlaiÊ.

Prometni policajac Ivan Vrebac iz 
PPRP Osijek kaæe kako se odliËno osje-
Êa u Zagrebu, na zagrebaËkim avenija-
ma u prometnim ophodnjama. Zagreb je 
puno veÊi od Osijeka, dodaje, ima i viπe 
intervencija, a primijetio je i kako sudionici 
prometa u Osijeku viπe poπtuju prometne 
propise, zakone o ovih u metropoli. Istog 
je miπljenja i njegov kolega Darko ©oπtariÊ 
koji je stigao u Zagreb iz PP Buje. Kaæe 
da ga  veseli raditi u Zagrebu, pa bi Ëak 
volio i ostati  raditi na podruËju PUZ-a, 
promjene podruËja i radnog ozraËja do-
bro su mu doπle. 

I. policijska postaja Zagreb - centar

NaËelnik I. PP Zagreb-centar Miroslav MarkoviÊ
Ervin Hodan, Josip Laboπ iz PU osjeËko- baranjske sa svojim kolegama Æeljkom 
Vulamom i Dejanom Gorupom
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144 interventna policajca 
pojaËala IJP PUZ-a 

Te veËeri na Sjenjaku u sjediπtu, bazi 
Interventne jedinice policije PUZ-a bilo je 
po obiËaju, pred smjenu vrlo æivo. Sluæ-
bena vozila u dolasku i odlasku, mnoπtvo 
tamnoplavih koπulja, odora - interventni 
policajci, a sve to ozraËje odavalo je 
njihovu pokretljivost, spremnost, ozbilj-
nost i posebnost, raznovrsnost njiho-
vih zadaÊa. Interventna jedinica policije 
PUZ-a pojaËana je u posljednjem tjednu 
listopada brojnoπÊu za 144-ero inter-
ventnih policajaca koji su poslani k nji-
ma na ispomoÊ iz svih policijskih uprava 
u Hrvatskoj.

Satnik Vladimir Brnada, zapovjednik 
interventne satnije PUZ-a, te veËeri i deæ-
urni rukovoditelj, zapovjednik cijele smje-
ne i ispomoÊi odmah nam je kazao kako 
je zadovoljan ispomoÊi kolega. Tako, do-
daje, kako se ustvari pripadnici interven-
tnih jedinica policije u naπoj zemlji dobro 
meusobno poznaju, Ëesto se susreÊu 
u obavljanju raznih zadaÊa pa nekih po-
sebnih organizacijskih promjena i nije 

bilo kod njih u tom smislu. U obnaπanju 
zadaÊa na podruËju Zagreba podijeljeni 
su, pojaπnjava Brnada, u Ëetiri smjene, 
formirani u interventne grupe s tim da je 
svakoj grupi dodijeljen po jedan pripadnik 
Interventne jedinice policije PUZ-a. Dola-
ze u bazu na otpremu smjene, zaduæuju 
vozila i radne naloge. Svaka interventna 
grupa je rasporeena na podruËju po-
jedine zagrebaËke policijske postaje, a 
voa grupe na terenu javlja se OKC-u 
PUZ-a i πefu smjene na podruËju poje-
dine policijske postaje. Rade u turnusima 
12- 24-12- 48 sati. 

Brnada nam je i pojasnio koje sve za-
daÊe obavljaju  njegove kolege interven-
tni policajci. Dakle, opserviraju najriziËnija 
mjesta i objekte u gradu gdje dolazi do 
uËestalih vrπenja kaznenih djela i pre-
krπaja kao πto su nasilniËka ponaπanja, 
razbojstva, remeÊenje javnog reda i mira, 
doslovce sve one toËke gdje se okuplja 
krim milje, ali isto tako vrπe ispomoÊ te-
meljnoj, prometnoj i krim policiji u kom-
pliciranijim sluËajevima, bilo da se radi o 

uhiÊenjima, napadu na sluæbene osobe. 
Takoer obavljaju permanentno i selekti-
vnu kontrolu osoba, vozaËa i putnika. - 
Nakon svega reËenog, moram reÊi kako 
nam ispomoÊ kolega olakπava posao, 
pokrivena je doslovce svaka policijska 
postaja na podruËju grada. PrimjeÊujemo 
veÊ sada manje nasilniËkih ponaπanja, 
razbojstava i drskih kraa.- kazao nam 
je sa zadovoljstvom satnik Brnada.

Na »rnomercu u obavljanju duænosti 
zatekli smo interventnu grupu, „plave 
anele“ Slavena KriæiÊa iz IJP PUZ-a te 
Nenada HorËiÊku, Ivicu ÆiniÊa, Gorana 
NikiÊa, inaËe pripadnike IJP PU sisaË-
ko- moslavaËke. Svi oni imaju viπegodi-
πnje iskustvo rada πto u specijalnoj, πto 
u interventnoj policiji, a za svoj boravak u 
Zagrebu SiπËani imaju samo rijeËi hvale, 
zadovoljni su na poslu, Ëak im je u ne-
kim situacijama i lakπe obavljati zadaÊe 
u Zagrebu,a i domaÊe kolege im izlaze 
puno u susret, tako da im suradnja Ëini 
obostrano zadovoljstvo.m

Biserka LUKAN
  Snimio Ivica LAJTNER

NaËelnik I. postaje prometne policije 
Dejan BlaiÊ

Goran GariÊ i MuniÊ prometni policajci I. PPRP sa svojim kolegama u ophodnji na 
Branimirovoj.

Satnik Vladimir Brnada Nenad HorËiÊka, Ivica ÆiniÊ, Goran NikiÊ i Slaven KriæiÊ- plavi aneli 

studeni • 2008. • mir • ugled • povjerenje



policija 15

GovoreÊi o aktualnim kadrovskim 
promjenama, ministar Karamarko 
je naglasio kako su one rezultat 
zapoËete reforme policije koja Êe 
iÊi u dva smjera: depolitizacija i 
profesionalizacija policije.

Bez povjerenja graana u policiju 
i pravnu dræavu nema uspjeha 
- poruËio je privremeni glavni 
ravnatelj policije Faber, istaknuvπi 
kako u ovim nastojanjima moramo 
svakako uspjeti.

U Ravnateljstvu policije 3. studenoga 
odræan je kolegij kojem su, uz ministra 
Tomislava Karamarka i privremenog gla-
vnog ravnatelja policije Vladimira Fabe-
ra, nazoËili naËelnici policijskih uprava, 
dræavni tajnici, pomoÊnici i savjetnici 
ministra te zamjenici ravnatelja. Ministar 
Karamarko podsjetio je na vaænost do-
moljublja te svih onih koji su u nedavno 
nametnutom ratu poloæili svoje æivote u 
obrani Hrvatske, aludirajuÊi na aktual-
nost situacije u kojoj se nalazimo. U tom 
smislu je istaknuo kako se Hrvatska na-
lazi u posljednjoj fazi tranzicije, odnosno, 
primitka Hrvatske u NATO Savez i Eu-
ropsku uniju, te istaknuo kako Êe MUP 
RH ponovno postati hrvatska perjanica 
s dobro ureenom policijom, koja Êe 
poËiniteljima kaænjivih djela jasno dati 

do znanja da neÊe pro-
Êi nekaænjeno. GovoreÊi 
o aktualnim kadrovskim 
promjenama, Karamarko 
je naglasio kako su one 
rezultat zapoËete refor-
me policije koja Êe iÊi u 
dva smjera, a to su: de-
politizacija i profesionali-
zacija policije. Takoer je 
naglasio kako se politi-
kanstvo uvuklo u logiku 
kadroviranja i postavlja-
nja na odreena radna 
mjesta te poruËio kako 
politika mora shvatiti da 
je policija ustrojena s jednom vaænom 
zadaÊom, a to je sigurnost ove zemlje. 
„U ratu smo pobijedili srpskog agreso-
ra - pobijedit Êemo zasigurno i mafiju“,
poruËio je Karamarko.

Nakon govora ministra Karamarka, 
prigodan govor u kojem je ocijenio aktu-
alno stanje u policiji i sigurnost graana 
te govorio o buduÊim smjernicama koje 
Êe rezultirati opÊim poboljπanjem stanja 
sigurnosti, kako graana tako i njihove 
imovine, odræao je glavni ravnatelj poli-
cije Vladimir Faber.

Faber je istaknuo kako nitko nema 
Ëarobni πtapiÊ kojim bi veÊinu problema 
rijeπio preko noÊi, ali kaæe on: „svjestan 
sam snage koju imamo i potencijala 

koji Êe u dobro organiziranom sustavu 
davati dobre rezultate, a tome u prilog  
iÊi Êe nam i izmjene nekih zakona“. Po-
vjerenje je kljuËna rijeË - jer bez povje-
renja graana u policiju i pravnu dræavu 
nema uspjeha, poruËio je Faber, istiËuÊi 
kako u ovim nastojanjima moramo sva-
kako uspjeti.

Na kraju samog kolegija sve nazoË-
ne, kao i sve policajce u Republici Hrvat-
skoj, Karamarko i Faber  pozvali su na 
hrabrost, slobodu i profesionalnost, na-
javljujuÊi skore posjete svim policijskim 
upravama u RH te obnavljanje policijskih 
kadrova s 2 200 novih policajaca.m

 Boris SADILEK
Snimila Dubravka PAVKOVI∆- POGA»AR

Kolegij ministra Karamarka i ravnatelja Fabera u Ravnateljstvu policije 

Depolitizacija i profesionalizacija 
policije

 mir • ugled • povjerenje • 2008 • studeni



meunarodna suradnja16

Davida Blunta, veleposlanika 
Ujedinjene kraljevine Velike 
Britanije i Sjeverne Irske u 
RH primio je, 28. listopada, 
Tomislav Karamarko, ministar 
unutarnjih poslova. 

Ministar Karamarko uvodno je po-
zdravio veleposlanika Blunta te se osvr-
nuo na dobre kontakte s bivπim vele-
poslanikom Ramsdenom, koje je imao 
tijekom obnaπanja duænosti ravnatelja 
SOA-e, izrazivπi æelju za daljnjim odræa-
vanjem kvalitetnih kontakata.

Veleposlanik Blunt zahvalio je mini-
stru πto ga je primio u nastupni posjet i 
naglasio kako podræava njegov rad kao 
i rad hrvatskih vlasti. IzraæavajuÊi po-
drπku radu policije u RH na suzbijanju 
organiziranog kriminaliteta, ponudio je 
britansku pomoÊ dokle god Êe posto-
jati potreba za njom. Istaknuo je dobar 
napredak u radu hrvatske policije te se 
ponovno osvrnuo na posebna podruËja 
na kojima britanska strana moæe pomo-
Êi RH u kratkoroËnom, srednjoroËnom i 
dugoroËnom razdoblju. Naglasio je mo-
guÊnost da posebne britanske agencije 
pomognu ekspertnim znanjem te je ta-
koer naglasio veliko britansko iskustvo 
vezano za istrage eksplozija.

Ministar Karamarko zahvalio je na po-
tpori te je naglasio kako se dobri odnosi 
izmeu dviju zemalja dugo razvijaju te 

Veleposlanik Blunt posjetio MUP
kako su oni u posljednje dvije godine 
veoma dobri. Napomenuo je kako je u 
buduÊnosti potrebno popraviti odnose 
s UK i njihovim sluæbama te zahvalio na 
pruæenoj pomoÊi. Naglasio je kako kri-
minalistiËke obrade dobro napreduju i 
kako Êe RH traæiti britansku pomoÊ uko-
liko ona bude potrebna. Osvrnuo se ta-
koer i na korisnost razmjene iskustava 
izmeu dvije strane. Veleposlanik Blunt 
je ponudio pomoÊ britanskih struËnjaka, 
a posebno Shawna Lundyja iz Serious 
Organized Crime Agency (SOCA), koji 
ima izravan uvid u policijski operativni 
sustav RH.

Nadalje, ministar Karamarko se 
osvrnuo na reformu hrvatske policije te 
je rekao kako je dosad vladala letargija 
i neprimjerno uplitanje politike u kadro-
viranje te kako se stoga neki sluËajevi 
nisu mogli rjeπavati. Napomenuo je 
kako su graani u glavnom gradu Za-
grebu poËeli osjeÊati nesigurnost uslijed 
recentnih dogaaja, ali i da su simptomi 
uoËeni na vrijeme te kako postoji politi-
Ëka volja za njihovo rjeπavanje od strane 
i premijera i predsjednika RH. Naglasio 
je kako su mu ruke odrijeπene te kako 
Êe u reformi koristiti isti model kao i u 
sustavu sigurnosnih sluæbi, a to je de-
politizacija i profesionalizacija te kako 
su sustavu potrebni kvalitetni profesio-
nalci. Napomenuo je kako su zapoËele 
kadrovske promjene u MUP-u te kako 
Êe one biti nastavljene i tijekom slje-

deÊih mjesec dana te kako su reforme 
sustava kratkoroËni i dugoroËni ciljevi. 
Usporedio je to s reformom sigurnosnih 
agencija od prije dvije i pol godine kad 
su se, uz spajanje dviju sigurnosnih 
agencija, najnormalnije provodili i teku-
Êi poslovi u njima. Nadalje je naglasio 
kako su u tjedan dana razrijeπena dva 
ubojstva πto predstavlja dobar kvalitati-
vni pomak. Veleposlanik Blunt se sloæio 
s tezom o depolitizaciji policije kao klju-
Ënom potrebom za otpoËinjanje refor-
me. Ministar Karamarko je rekao kako 
Êe osnovni kriterij prilikom postavljanja 
novih ljudi biti profesionalnost. Izrazio je 
svoj velik optimizam govoreÊi o reformi 
policije te da je hrvatska policija sposo-
bna promijeniti sliku o sebi. Osvrnuo se 
na ulogu policije u Domovinskom ratu 
kad je sustav odliËno funkcionirao, a 
policija je istodobno i ratovala i odræa-
vala red i mir, ali i na to kako se policijski 
sustav nakon rata uruπio i degradirao. 
Veleposlanik Blunt je naglasio kako se 
rad hrvatske policije ne podcjenjuje 
i kako oËekuje dobre rezultate te joπ 
jednom ponudio pruæanje pomoÊi na 
svim podruËjima, a posebice u eksper-
tizama, zaπtiti svjedoka i razmjeni poli-
cijskih sluæbenika. Zavrπnim se rijeËima 
ministar Karamarko joπ jednom zahvalio 
na ponuenoj pomoÊi.m

www.mup.hr
Snimio Ivica LAJTNER
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Dvodnevni Forum ministara 
pravosua i unutarnjih poslova 
EU - Zapadni Balkan zavrπio je 7. 
studenoga konferencijom za medije 
u hotelu Regent Esplanade gdje su 
istaknuti planovi o bilateralnim i 
multilateralnim jaËanjima suradnje 
u borbi protiv organiziranog 
kriminala, korupcije i trgovine 
ljudima i oruæjem.

Ministri unutarnjih poslova Francuske, 
Republike »eπke, Republike Srbije, Crne 
Gore, Republike Makedonije, Kosova, 
©vedske, Austrije, Bosne i Hercegovi-
ne, Poljske i Republike Hrvatske kao 
zemlje domaÊina, dva su dana intenzi-
vno raspravljali o metodama poveziva-
nja zajedniËkih snaga i akcijama protiv 
kriminalnih djelatnosti koje se provode 
na cjelokupnom prostoru Zapadnog 
Balkana.

Forum je neformalan sastanak mi-
nistara pravosua i unutarnjih poslova 
zemalja jugoistoËne Europe, Predsjedni-
πtva EU, Europske komisije kao i raznih 
agencija Europske unije (EUROPOL, 
FRONTEX). Ove godine Forum se odræ-
ao u organizaciji Republike Hrvatske, 
kao zemlje domaÊina i Republike Fran-
cuske, kao zemlje koja trenutno pred-
sjedava Europskom unijom. Hrvatsku 
su predstavljali ministar pravosua Ivan 
©imonoviÊ i ministar unutarnjih poslova 
Tomislav Karamarko. Republiku Francu-
sku predstavljala je ministrica unutarnjih 
poslova Michèle Alliot-Marie, ministrica 

pravosua Rachide Dati i ministar uselje-
niπtva Brice Hortefeux.  U ime Europske 
komisije, kao glavnog izvrπnog tijela EU 
na Forumu, sudjelovao je i potpredsje-
dnik Europske komisije i povjerenik za 
pravosue, slobodu i sigurnost Jacqu-
es Barrot. VijeÊe za regionalnu suradnju 
predstavljao je glavni tajnik Hidajet BiπÊ-
eviÊ. Osim navedenih delegacija u radu 
foruma sudjelovali predstavnici Tajniπtva 
VijeÊa EU, Delegacije EK u RH, pred-
stavnici EUROPOL-a, EUROJUST-a, 
FRONTEX-a, i dr.

Forum je obuhvatio pitanja granice, 
migracija, viza, sigurnosti i prekogra-
niËnog kriminala, jaËanja borbe protiv 
korupcije, financijskih istraga i konfiska-
cije imovine steËene kaznenim djelima. 
Ove su teme spomenuli svi govornici u 
uvodnom dijelu rada Foruma. Ministar 
©imonoviÊ uputio je pozdravni govor. 
Premijer Republike Hrvatske dr. Ivo Sa-
nader podcrtao je Ëinjenicu da je pro-
πirenje sigurnosti na ovim podruËjima: 
„…put koji zahtijeva odluËne reforme i 
to ne samo u pogledu donoπenja novih 
zakona i usklaivanja s europskom le-
gislativom veÊ prvenstveno u provedbi 
europskih normi.“

Jedan od bilateralnih sastanaka 
odræanih na Forumu bio je onaj ministra 
unutarnjih poslova Srbije Ivice DaËiÊa 
i ministra unutarnjih poslova RH Tomi-
slava Karamarka, koji se velikim dijelom 
odnosio na nedavna kaznena djela teπkih 
ubojstava u Zagrebu, zbog Ëinjenice da 
su osumnjiËene osobe ne samo iz jedne 

dræave veÊ iz viπe zemalja zapadnog Bal-
kana. DakiÊ je izjavio kako je „neophodno 
da ministarstva unutarnjih poslova sura-
uju. Ta se suradnja, prije svega, mora 
odvijati u razmjeni informacija, a ni jedna 
dræava na ovom podruËju ne moæe i ne 
smije biti oaza za skrivanje kriminalaca.“

Na konferenciji za medije iznesena je 
vaænost suradnje ministarstava zemalja 
sudionica u razmjeni informacija, koje Êe 
dovesti do suzbijanja organiziranog krimi-
nala te dovesti do efektivnog oduzimanja 
imovine steËene u kaznenim djelima od 
strane tih kriminalnih grupa. Ministrica 
unutarnjih poslova Republike Francuske 
Michèle Alliot-Marie otvorila je konferen-
ciju s temom konsolidacije zakonske 
legislative zemalja Zapadnog Balkana s 
pravnom steËevinom Europske unije ko-
jom Êe se ujediniti napori za eliminacijom 
organiziranog kriminala i posljedica koje 
on nosi u naπem druπtvu.

Ministar pravosua ©imonoviÊ za-
hvalio je francuskom predstavniπtvu na 
uspjeπnoj organizaciji Foruma. Izrazio je 
nadu da je Republika Hrvatska opravdala 
povjerenje, realizirajuÊi ovakav dogaaj 
po prvi put izvan granica EU. „Broj sudi-
onika pokazuje koliko je vaæna suradnja 
policija svih zemalja u efektivnoj borbi 
protiv zloËinaËkih organizacija i jedino 
se tako moæe osposobiti jak sustav koji 
Êe se uspjeπno boriti protiv zloËina bilo 
koje vrste“, zakljuËio je ministar ©imo-
noviÊ.m

www.mup.hr
Snimio Ivica LAJTNER

Zagreb: ©esti ministarski  forum 
pravosua i unutarnjih poslova 
EU - Zapadni Balkan

Regionalnom suradnjom protiv 
organiziranog kriminala
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Veleposlanik KrniÊ uruËio 
je direktoru Ratzelu i 
potpisani Sporazum o 
sudjelovanju RH u radu 
AnalitiËkih radnih datoteka 
Europola.

Sjediπte Europola u Den Ha-
agu u Kraljevini Nizozemskoj te 
hrvatski Ured pri Europolu, bila 
su, sredinom listopada, mjesta 
protokolarnog posjeta Frane 
KrniÊa, veleposlanika Republi-
ke Hrvatske pri Kraljevini Nizo-
zemskoj i suradnika. 

Max Peter Ratzel, direktor te krimina-
listiËke obavjeπtajne agencije Europske 
unije, predstavio je hrvatskom velepo-
slaniku rad Europola te istaknuo iznimno 
zadovoljstvo suradnjom navedenog tije-
la i hrvatskog Ëasnika za vezu Stellana 

Pozitivna iskustva njemaËke policije 
predstavljena u PU karlovaËkoj

U sklopu suradnje s policijom Savezne 
Republike NjemaËke u provedbi Strategije 
djelovanja Policije u zajednici, u razdoblju 
od 27. do 29. listopada bila je u posjetu 
Ravnateljstvu policije skupina njemaË-
kih eksperata iz podruËja kriminalistiËke 
prevencije.

Radna skupina u sastavu Joachim 
Scheider, Leo Keidel i Bernard Weib, s 
pomoÊnikom naËelnika Uprave policije 
Josipom BukviÊem predstavila je pozitivna 
iskustva njemaËke policije pod nazivom 
“Komunalna i kriminalistiËka prevencija”, 
odnosno: “Organizacija prevencije u lo-
kalnoj zajednici”.

gradske i opÊinske uprave sloæili su se 
da je suradnja i uvezivanje te rjeπavanje 
problema lokalne zajednice joπ potrebni-
je te da Êe samo zajedniËkim snagama i 
partnerskim odnosom, prepoznavanjem 
problema i kvalitetnim radom svih struktu-
ra doprinijeti efikasnijem rjeπavanju proble-
ma. U njemaËkoj policiji ovaj projekt ima i 
krilaticu: »inite dobro i priËajte o tome!  

Gosti su potom obiπli prostor Informa-
tivnog centra policije, kojeg je PU karlova-
Ëka otvorila u  srpnju 2007., dok Policijska 
uprava Waiblingen ima savjetovaliπte po-
licije viπe od 20 godina - toËnije od 1987. 
godine. Gosti su se stoga zainteresirali za 
rad Informativnog centra te nam ponudili 
punu suradnju i pomoÊ, koju Êemo svaka-
ko prihvatiti.m                       Tanja PETRI∆

Organizacija prevencije u lokalnoj zajednici
Voditelj radne skupine Joachim Sche-

ider u prezentaciji je ukazao na smjer-
nice policijske prevencije, pokazao rad 
tzv. “radionice buduÊnosti” te predstavio 
projekte: “Slaviti slavlja - ali kako treba”, 
“Jasno tko vozi!”, “Medijsko konzumiranje 
& nasilje” i drugo.

Uz nazoËne djelatnike PU karlovaËke, 
prezentaciji su nazoËili i predstavnik æupa-
nije karlovaËke Æeljko ©anËiÊ, dogradona-
Ëelnik grada Karlovca Dragutin RenduliÊ, 
voditeljica komunalnog redarstva grada 
Karlovca Irena TerziÊ,  gradonaËelnik 
grada Duga Rese Ivan BarπiÊ, donaËelnik 
opÊine VojniÊ Duπan VujiÊ i drugi. 

Na kraju predavanja, tijekom zajedni-
Ëkog druæenja, i predstavnici æupanijske, 

Veleposlanik KrniÊ posjetio Europol

PetriÊa, inicijatora ovog protokolarnog 
susreta, u povodu otvaranja hrvatskog 
Ureda pri Europolu. Suradnja je okara-
kterizirana kao velik i znaËajan iskorak 
u suzbijanju teπkih oblika organiziranog 
kriminaliteta, posebice imamo li u vidu 
Ëinjenicu da Republika Hrvatska, kao 
jedina zemlja u regiji, ima sklopljen spo-

razum koji omoguÊuje razmjenu 
osobnih podataka.

Takoer, veleposlanik KrniÊ 
uruËio je direktoru Ratzelu i po-
tpisani Sporazum o sudjelovanju 
Republike Hrvatske u radu Ana-
litiËkih radnih datoteka Europo-
la, zaduæenih za sistematizirano 
prikupljanje i raπËlambu podata-
ka o organiziranim kriminalnim 
skupinama koje se bave kriju-
mËarenjem duhana i duhanskih 
proizvoda te teπkim oblicima 
imovinskog kriminaliteta. 

Veleposlanik i suradnici, savjetnik 
Luka AreliÊ i treÊi tajnik veleposlanstva 
Ivan Salopek, obiπli su i hrvatski Ured 
za vezu pri Europolu gdje su upoznati s 
metodama, naËinom rada i dostignuÊi-
ma te jedinice pri Europskoj uniji. m

www.mup.hr
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20 prekograniËna suradnja

Na Meunarodnom cestovnom 
graniËnom prijelazu LiËko Petrovo 
Selo PU liËko-senjska je 20. 
listopada, zajedno s kolegama 
Terenskog ureda „Zapad“, 
GraniËne policije BiH, zapoËela s 
provoenjem mjeπovitih ophodnji 
uz zajedniËku dræavnu granicu. 

Temeljem Sporazuma izmeu Vlade 
RH i VijeÊa ministara Bosne i Hercegovi-
ne o suradnji u nadzoru dræavne granice 
te potpisanim Protokolom izmeu MUP-
a RH, Ravnateljstva policije i Ministarstva 
sigurnosti BiH, GraniËne policije, do-
nesen je ZajedniËki plan o provoenju 
mjeπovitih ophodnji izmeu Policijske 
uprave liËko-senjske i Terenskog ureda 
„Zapad“, GraniËne policije BiH, kojim je 
odreeno da mjeπovite ophodnje djelu-
ju neposredno uz zajedniËku dræavnu 
granicu, a najdalje na udaljenosti do 10 
km od graniËne crte prema unutraπnjosti 
dræavnog podruËja. Mjeπovitu ophodnju 

Ëine najmanje dva domaÊa i jedan go-
stujuÊi policijski sluæbenik, a cilj je pro-
voenja zajedniËkih ophodnji nadzor 
dræavne granice, odræavanje povoljnog 
stanja sigurnosti, sprjeËavanje i otkriva-
nje kaznenih djela, prekrπaja te razmjena 
informacija, iskustava i  saznanja. Na 
podruËju Pu liËko-senjske mjeπovite 
ophodnje su planirane na podruËjima 
Policijske postaje Korenica i Policijske 
postaje Donji Lapac, a predvieno je 
da se odvijaju dva puta mjeseËno s hr-
vatske strane  te dva puta mjeseËno s 
bosansko-hercegovaËke strane.  

Prije poËetka obilaska zajedniËke 
dræavne granice prisutne je u ime Pu liË-
ko-senjske pozdravio naËelnik Odjela za 
granicu Mladen MatovinoviÊ, istaknuvπi 
kako smatra da Êe ovim vidom mjeπo-
vitih ophodnji biti bolja uËinkovitost i s 
jedne i s druge strane. Prisutne je tako-
er pozdravio naËelnik Terenskog ureda 
graniËne policije Velislav KovaË, koji je 
poæelio da posao obavljamo uspjeπnije 
nego do sada, prvenstveno se osvrnuvπi 
na uspostavu meusobnog povjerenja 
kao i potrebu da se veÊa pozornost 
obrati na odnos sa æiteljima pograniËnog 
podruËja. Mjeπovite ophodnje Êe prido-
nijeti boljoj povezanosti meu ljudima, 
ali i pridræavanju zakonom propisanih 
pravila - smatra KovaË. 

U prvu mjeπovitu ophodnju za taj dan 
upuÊeni su policijski sluæbenici PP Kore-
nica Darko OreπkoviÊ i Josip KneæeviÊ, 
a gostujuÊi je policijski sluæbenik iz BiH 
bio Aleksandar PetroviÊ.m           

Kristina MAODU© 

PoËetak  rada mjeπovitih ophodnji 
graniËne policije RH i BiH, odnosno 
policijskih sluæbenika graniËne 
policije PP Æupanja i PGP Oraπje, 
predstavljen je 3. studenoga u 
Æupanji. 

ZajedniËki plan o provoenju mjeπo-
vitih ophodnji izmeu Policijske uprave 
vukovarsko-srijemske i Terenskog ureda 
“Sjeveroistok Bijeljina” donesen je na te-
melju Sporazuma izmeu Vlade Repu-
blike Hrvatske i VijeÊa ministara Bosne 
i Hercegovine o suradnji u nadzoru dræ-
avne granice te potpisanog protokola 
izmeu graniËnih policija Ministarstva 
unutarnjih poslova Republike Hrvatske 
i Ministarstva sigurnosti Bosne i Herce-
govine.

Prezentaciji i poËetku rada mjeπovitih 
ophodnji nazoËili su: u ime PU vukovar-
sko-srijemske naËelnik Odjela za grani-
cu Tomislav IljiÊ, pomoÊnik naËelnika za 
zaπtitu granice Policijske postaje Æupa-
nja Tomislav MartinoviÊ te voe grani-
Ënih sektora Policijske postaje Æupanja  
Mario Neubauer i Zlatko BrkiÊ. Terenski 
ured “Sjeveroistok Bijeljina” predstavio je 
naËelnik Novo BlagojeviÊ, njegov zamje-

PU liËko-senjska: mjeπovite ophodnje na granici s BiH

Æupanja: predstavljene graniËne mjeπovite ophodnje

nik Drago Zovko, zapovjednik Postaje 
graniËne policije Oraπje Zdravko Sedlo, 
pomoÊnik zapovjednika Postaje graniËne 
policije Oraπje Mirel ImamoviÊ  te inspe-
ktor za granicu Postaje graniËne policije 
Oraπje Marko PejiÊ.

 U prigodnom obraÊanju nazoËnim 
predstavnicima medija IljiÊ i BlagojeviÊ 
istakli su dobru suradnju policijskih po-
staja Æupanja i Oraπje te naglasili kako 
Êe mjeπovite ophodnje na podruËju PU 
vukovarsko-srijemske i Terenskog ureda 
“Sjeveroistok Bijeljina” djelovati na rijeci 
Savi tako πto Êe sluæbenim plovilom zaje-

dniËki nadzirati granicu izmeu Republike 
Hrvatske i Bosne i Hercegovine te podru-
Ëja neposredno uz dræavnu granicu, a naj-
dalje do 10 kilometara od graniËne crte 
prema unutraπnjosti dræavnog podruËja, 
πto je predvieno ZajedniËkim Planom o 
provoenju mjeπovitih ophodnji.

 Kao osnovne ciljeve provoenja 
zajedniËkih ophodnji, IljiÊ i BlagojeviÊ 
naglasili su nadzor dræavne granice, 
odræavanje povoljnog stanja sigurnosti, 
sprjeËavanje i otkrivanje kaznenih djela 
i prekrπaja te razmjena informacija, isku-
stava i saznanja.m        Krunoslav ÆGELA.

Mjeπovita ophodnja graniËne policije PU vukovarsko-srijemske i PGP Oraπje, koja 
Êe sluæbu obnaπati sluæbenim plovilom na rijeci Savi
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Mjeπovita ophodnja na podruËju 
PGP Maljevac PU karlovaËke nadzire 
dræavnu granicu s BiH

Granicu Hrvatske i BiH kroz PU kar-
lovaËku ubuduÊe Êe πtititi zajedniËka, 
tj. mjeπovita ophodnja obiju dræava, po 
meudræavnom Sporazumu o suradnji 
u nadzoru dræavne granice, potpisanom 
proπle godine. Mjeπovita ophodnja po-
Ëela je s radom poËetkom studenoga 
na podruËju Postaje graniËne policije 
Maljevac, uz dræavnu granicu, a najdalje 
do deset kilometara u unutraπnjosti dræ-
avnog podruËja.

ZadaÊe mjeπovitih ophodnji su nadzor 
dræavne granice, spreËavanje i otkrivanje 
kaznenih djela, prekrπaja i povrede dræa-
vne granice te razmjena informacija, isku-
stava i drugih saznanja o stanju sigurnosti 
na zajedniËkoj dræavnoj granici.

InaËe, karlovaËka policija mjeπovite 
ophodnje uspjeπno provodi sa sloven-
skim graniËnim policajcima od 2004. 
godine na oko 92 kilometra hrvatsko-slo-
venske granice, a od poËetka studenoga 
i zajedniËke ophodnje s kolegama iz BiH 
na ukupno oko 62 kilometra zajedniËke 
granice kroz KarlovaËku æupaniju. 

Na dijelu dræavne granice prema Re-
publici Sloveniji nadzor obavljaju mjeπo-
vita Policijska postaja  Ozalj (oko 63 km) 
te Policijska postaja Duga Resa (oko 29 
km), a proteæe se od mjesta Zdihovo do 
vrha Svete Gere.

Na tom dijelu dræavne granice postoje 
dva meunarodna cestovna graniËna pri-
jelaza (MCGP Jurovski Brod i Pribanjci), 
jedan meunarodni æeljezniËki graniËni 
prijelaz (MÆGP Kamanje) i πest graniËnih 
prijelaza za pograniËni promet (PriliπÊe, 
Pravutina, Obreæ, Vivodina, Kaπt i Bre-
zovica).

Na podruËju Policijske uprave karlova-
Ëke dio dræavne granice s Bosnom i Her-
cegovinom proteæe se od mjesta Gejko-
vac na sjeveru do starog mosta na rijeci 
Korani u selu Sadilovac na jugu, ukupne 
duæine oko 62 km, a u nadleænosti je Po-
staje graniËne policije Maljevac.

Na tom dijelu dræavne granice postoji 
jedan meunarodni cestovni graniËni pri-
jelaz (MCGP Maljevac) te Ëetiri graniËna 
prijelaza za pograniËni promet (Gejko-
vac, Paπin Potok, Bogovolja i Kordunski 
Ljeskovac).m

Tanja PETRI∆

Maljevac: poËele graniËne ophodnje

prekograniËna suradnja

Mjeπovite ophodnje graniËne policije 
RH i BiH djeluju do deset kilometara 
od graniËne crte prema unutraπnjosti 
dræavnog podruËja.

U PU brodsko-posavskoj 5. stude-
noga ove godine zapoËele su s radom 
mjeπovite ophodnje koje Êe zajedniËki 
nadzirati dræavnu granicu izmeu Re-
publike Hrvatske i Bosne i Hercegovine. 
Temeljem Sporazuma izmeu Vlade Re-
publike Hrvatske i VijeÊa ministara Bo-
sne i Hercegovine o suradnji u nadzoru 
dræavne granice te potpisanog Protokola 
izmeu Ministarstva unutarnjih poslova 
Republike Hrvatske, Ravnateljstva policije 
i Ministarstva sigurnosti Bosne i Hercego-
vine, GraniËne policije, izmeu Policijske 
uprave brodsko-posavske i Terenskih 
ureda sjeveroistok Bijeljina i sjeverozapad 
Gradiπka, donesen je ZajedniËki plan o 
provoenju mjeπovitih ophodnji uz zaje-
dniËku dræavnu granicu.

Planom je odreeno da mjeπovite 
ophodnje graniËne policije djeluju ne-

ZajedniËki nadzor granice u PU brodsko-posavskoj

posredno uz dræavnu granicu Republike 
Hrvatske i Bosne i Hercegovine, a najda-
lje na udaljenosti do deset kilometara od 
graniËne crte prema unutraπnjosti dræa-
vnog podruËja.

 Mjeπovite ophodnje na podruËju PU 
brodsko-posavske na rijeci Savi sluæbe-
nim Êe plovilima zajedniËki nadzirati dræ-

avnu granicu izmeu Republike Hrvatske 
i Bosne i Hercegovine, obavljat Êe se ta-
koer i pjeπaËke ophodnje te koristiti dru-
ge vrste policijskih prijevoznih sredstava. 
Meutim, pri obavljanju sluæbenih postu-
paka primjenjivat Êe se unutarnje zako-
nodavstvo one strane na Ëijem dræavnom 
podruËju djeluju sluæbene osobe.
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Cilj provoenja zajedniËkih ophodnji 
nadzor je dræavne granice i odræavanje po-
voljnog stanja sigurnosti, sprjeËavanje  i ot-
krivanje kaznenih djela, prekrπaja i povreda 
dræavne granice te otkrivanje i pronalazak 
njihovih poËinitelja, kao i razmjena informa-
cija, iskustava i saznanja o stanju sigurnosti 
na zajedniËkoj dræavnoj granici.

Imali smo prigodu porazgovarati i s 
predstavnicima BiH, a naËelnik Teren-
skog ureda sjeverozapad Gradiπka Nijaz 
SoftiÊ odgovarao je na naπe upite o ci-
ljevima suradnje i  dosadaπnjim iskustvi-
ma, napomenuvπi kako je i dosadaπnja 
suradnja bila vrlo korektna, uz Ëeste me-
usobne kontakte na lokalnoj razini. Sad 
kad djelujemo kao tim, suradnja bi mogla 
biti joπ operativnija, joπ se viπe poboljπati 
te biti kvalitetnija, u cilju suzbijanja i sprje-

prekograniËna suradnja

Ëavanja svih vrsta i oblika kriminaliteta i 
prekrπaja, odnosno, povreda zajedniËke 
dræavne granice.

NaËelnika PU brodsko-posavske 
Miju KrπiÊa upitali smo kakav je njegov 
stav o tome te kakva su oËekivanja za 
ubuduÊe, s obzirom na dosadaπnja 
iskustva. On je izrazio svoj optimizam te 
napomenuo da se i policijski sluæbenici 
izraæavaju pozitivno i da Êe buduÊa za-
jedniËka suradnja zasigurno pruæiti za-
vidne rezultate. U skladu s procjenama 
na terenu planirat Êe se broj ophodnji te 
nadopunjavati u ljudstvu, opremi i raspo-
loæivoj tehnici.  Dodao je i da je tijekom 
proteklih nekoliko godina GraniËna poli-
cija ove PU imala dobru suradnju s poli-
cijom susjedne nam dræave, sjeÊajuÊi se 
tragiËnog sluËaja nezakonitog prelaska 

dræavne granice (29. kolovoza 2000.g.), 
kada je 12 osoba nestalo u rijeci Savi, 
radilo se o dræavljanima Irana. U Ëamcu 
se nalazilo 20 osoba, 7 je isplivalo na te-
ritorij RH, 1 na teritorij BiH, dok su ostali 
tragiËno zavrπili. U vezi s tim dogaajem 
dva poËinitelja su procesuirana. Takoer 
je ovogodiπnji sluËaj nezakonitog prela-
ska dræavne granice ukazao na vaænost 
zajedniËkog djelovanja, kada su 4.listo-
pada 2008. na 410. rijeËnom kilometru 
(kod mjesta SiËe) dvojica dræavljana BiH 
Ëamcem u noÊnim satima preπla u RH 
radi nezakonitog lova na teritoriju RH. 
Jedna osoba je odmah uhiÊena, a druga 
je preplivala rijeku Savu nazad na teritorij 
BiH, no zahvaljujuÊi dobroj suradnji s ko-
legama susjedne dræave, i ovaj je sluËaj 
uspjeπno rijeπen.m                Kata NUJI∆

U novaljskom akvatoriju uklonjeno 
je i uniπteno krajem listopada pet 
protubrodskih mina zaostalih iz 
Drugog svjetskog rata. 

Mine su pronaene na Ëetiri lokaci-
je kod otoka Paga: Vidasovi stani, Rt 
Ogradice, Rt VrtiÊ, dok su dvije mine su 
pronaene u blizini otoka Skrdi. Prva do-
java o pronalasku mine zaprimljena je od 
ribara s podruËja Novalje, a potom su, 
provedenim izvidima protueksplozijskih 
ronilaca Specijalne policije iz Zagreba i 
po obavijestima æitelja Novalje, prona-
ene joπ Ëetiri. Utvreno je da se radi 
o protubrodskim minama njemaËke i 
talijanske proizvodnje, punjene eksplo-
zivom od oko 50 - 300 kg. 

Uniπtene mine iz II. svjetskog rata 
Protueksplozijski ronioci Specijalne 

policije iz Zagreba uz suradnju policijskih 
sluæbenika za protueksplozijsku zaπtitu 
Policijske uprave liËko-senjske, pristupili su 
onesposobljavanju i uniπtavanju navedenih 
mina nakon πto je grad Novalja osigurao 
ekipu hitne medicinske pomoÊi, vatroga-
sno vozilo s ekipom te kamion s dizalicom, 

dok je LuËka kapetanija Novalja osigurala 
jedno plovilo s posadom koje je sudjelo-
valo u morskom osiguranju tijekom akcije 
uklanjanja. Jedna protubrodska mina uni-
πtena je pod morem, dok su ostale Ëetiri 
izvaene iz mora i prevezene u napuπteni 
kamenolom, gdje su spaljene. 

Kristina MAODU©
Snimili: Ivan BABI∆ i ivica BIJELI∆

Na adresu ministra unutarnjih po-
slova Tomislava Karamarka pristiglo je 
pismo pohvale naπe sugraanke koje 
donosimo u cijelosti:

- Ovim putem æeljela bih se obratiti 
cijenjenom naslovu s jednom velikom 
pohvalom.

S obzirom na nemile dogaaje u 
naπem gradu koji nas svakodnevno 
potresaju, dogodilo se tako da smo 
i moj suprug i ja ovih dana bili ærtve 
nasilniπtva na ulicama. I da Vas ne 
zamaramo detaljima (jer ako ste za-
interesirani za sluËaj, moæete dobiti 

Pohvala policajcima VI. PP Novi Zagreb
informacije u VI. PP Novi Zagreb, br. 
Spisa KIR-4450/08), htjela sam samo 
pohvaliti neke djelatnike navedene PP 
koji su bili izuzetno ljubazni, profesio-
nalni i nadasve puni razumijevanja s 
obzirom na naπu situaciju i psihiËko 
stanje u kojem smo se tada nalazili.

Posebno mi je drago πto su djela-
tnici koje æelim pohvaliti, g. KlobuËar 
i g. MustaË, vrlo mladi (mislim Ëak i 
pripravnici). Smatram da bi ovakva 
ËeπÊa reakcija graana i prosljeivanje 
ovakvih pisama uz Vaπu pohvalu doti-
Ënima i njima nadreenima pridonijela 

joπ boljoj suradnji i poticaju mladim lju-
dima da vjeruju u svoje zanimanje i da 
se senzibiliziraju sa situacijom u kojoj 
se ponekad nalaze njihovi klijenti, jer u 
takvim trenucima svaka lijepa rijeË i lju-
bazna gesta zlata vrijedi.

I da ne duljim, joπ jednom bih ista-
knula da bi mi bilo izuzetno zadovoljstvo 
i satisfakcija za ruæan dogaaj koji se 
dogodio mojoj obitelji da ova pohvala 
bude proslijeena do imenovanih.

Unaprijed zahvaljujem,
Andrea Crnko
Trnsko 12, Novi Zagreb
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U gradu Sv. Dujma, drevnom Spli-
tu, gradu tradicije, mora, πporta i gradu 
rimskoga cara Dioklecijana, proveli smo 
nekoliko dana upoznajuÊi se s naËinom 
rada viπe vidova policije. Sve to, uz ra-
zgovore koje smo vodili, potkrepljujemo 
aktualnim fotografijama, æivota i rada
SpliÊana, ali i neobjavljenim fotografija-
ma naπih kolega iz Odjela kriminalistiËke 
policije. O samoj upravi, njezinu radu i 
povjerenju graana u policiju razgovarali  
smo s naËelnikom PU splitsko-dalmatin-
ske Ivanom MerÊepom.

Ivan MerÊep je u policiji od 1991. go-
dine od samog poËetka Domovinskog 
rata, kada je 13. svibnja te godine poËeo 
raditi kao vjeæbenik u ekipi za oËevide u 
Prometnoj policiji u Splitu. Tijekom poli-
cijskog staæa radio je u postaji prometne 
policije i proπao sva ratna dogaanja u 
Splitu kao i na podruËju Vrlike, Cetine i 
Civljana. Godine 1994. rasporeen je na 
radno mjesto pomoÊnika zapovjednika 
Postaje prometne policije, a nakon toga 
je preπao na radno mjesto naËelnika 
Odjela  prometne tehnike, 2001. godi-
ne postao je naËelnik PP Omiπ, 2004. 
naËelnik Odjela za sigurnost cestovnog 
prometa. Iste godine nakon mjesec dana 
rada na tom radnom mjestu imenovan 
je naËelnikom PU splitsko-dalmatinske. 
“Mogu sasvim otvoreno reÊi da sam, iako 

ima problema kao i u svim drugim poslo-
vima, zadovoljan rezultatima rada koje je 
postigla ova Uprava”, istiËe MerÊep.

Za grad u kojem æivi viπe od sto 
osamdeset tisuÊa stanovnika, ja sam 
najodgovornija osoba Policijske uprave. 
Za sve ono πto policajci naprave nega-
tivno na terenu ja preuzimam krivicu, 
meutim oni moraju raditi sve ono πto 
ja traæim od njih, dodaje MerÊep. Sa 
zahtjevima idem prvo prema svom za-
mjeniku, naËelnicima sektora, postaja 
koji su odgovorni na svojim podruËjima 
rada. Iz iskustva znam da su profesio-
nalni u svom poslu, prema djelatnicima 
ali i prema graanima. 

GovoreÊi o tome nedostaje li mu rad 
na terenu, s obzirom na iskustvo rada s 
graanima i u prometu, naËelnik MerÊep 
kaæe kako je on sam kao osoba kon-
stantno u pokretu. - Nisam  osoba koja 
moæe samo sjediti u uredu i raditi samo 
uredske poslove, a priroda mog posla 
obavezuje me i na vrlo Ëeste sastanke. 
Volim otiÊi na teren, javiti se ljudima i biti 
s njima. Moæete pitati policajce da to 
usitinu i Ëinim jer, primjerice, ako primi-
jetim teæi prekrπaj u prometu, zaustavim 
prekrπitelja i prepustim ga policajcima 
zbog podnoπenja kaznene prijave, ali 
sam kao svjedok na sudu svejedno ja 
- kaæe MerÊep.

Povjerenje graana

- ©to se tiËe samog povjerenja gra-
ana Splita i naπe Uprave, moram odmah 
reÊi da je trend povjerenja bio najveÊi 
tijekom Domovinskog rata. Meutim, 
kako je proπao rat i ratno stanje, policija 
je u oËima graana polagano padala, 
zbog naËina kako je tada voena po-
licija i samih godina prije i oko 2000-te 
godine. Usprkos svemu, moram reÊi i to 
kako, svjesni danaπnje aktualne situacije, 
graani sve viπe pristupaju policajcima i 
viπe se odluËuju na dojave o poËinjenju 
raznih kaznenih djela, pa tako imamo i 
veÊu njihovu otkrivenost. Takvom stanju 
vjerojatno doprinosi projekt „Policija u 
zajednici“, gdje su se naπi kontakt poli-
cajci pribliæili svojim graanima i s njima 
svakodnevno kontaktiraju. 

- Mi smo druga po veliËini policijska 
uprava u Republici Hrvatskoj, i po broju 
stanovnika pa samim time i po problemi-
ma s kojima se svakodnevno susreÊemo 
- kaæe MerÊep. - Osim toga jedna smo 
od najzahtjevnijih uprava po opsegu po-
slova jer imamo najveÊu udaljenost izme-
u mjesta u æupaniji, pet otoka, jednu od 
najduæih granica na moru sa susjednom 
Republikom Italijom, zatim imamo 160 
km kopnene graniËne crte s BiH, koja je 
sama po sebi zbog konfiguracije proble-
matiËna. Bez obzira na navedeni opseg 
poslova, mislim da se naπi policajci jako 
trude i da su kvalitetni u svom radu, ali 
mislim da svi skupa moæemo dati joπ 
viπe, poruËuje MerÊep. Od velike po-
moÊi bit Êe nam i novih 126 policajaca 
koji Êe uskoro na Policijskoj akademiji u 
Zagrebu zavrπiti svoje πkolovanje i vratiti 
se u naπu Upravu, te samim time pove-
Êati sigurnost na ovim podruËjima kroz 
turistiËku sezonu samih graana ali i u 
djelovanju na graniËnoj crti. 

Upravni poslovi

Kad govorimo o radu s graanima, 
prije dvije godine smo primijetili velike 
guæve na naπem πalterskom odjelu na 
upravnim poslovima. Dogaalo se da se 
na rjeπavanje njihovih zahtjeva i zaprima-
nje istih Ëekalo od dva do Ëak Ëetiri sata, 
pa smo sukladno tome od Ministarstva, 
s obzirom na opseg posla, zatraæili pri-

Razgovor s Ivanom MerÊepom, naËelnikom PU splitsko-dalmatinske

Od vjeæbenika do naËelnika Uprave

NnaËelnik PU splitsko-dalmatinske Ivan MerÊep

tri dana u pu splitsko-dalmatinskoj æupaniji
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vremeno zapoπljavanje nekoliko djelatni-
ka - kaæe MerÊep, a potvrdio nam je to 
i naËelnik Odjela upravnih poslova PU 
splitsko-dalmatinske Ivan KiliÊ. Sukladno 
pozitivnom rjeπenju, uveli smo popodne-
vne smjene svakog radnog dana, Ëime 
smo rasteretili jutarnje guæve, a konaËno 
rjeπenje problema je stalno zapoπljavanje 
novih djelatnika  kako bismo u stalnom i 
popodnevnom radu u potpunosti bili joπ 
viπe na usluzi graanima..

Press svakodnevno u 9.30 h

- Kao i svaki drugi policajac, u neka 
davna vremena nisam toliko dolazio u 
kontakt s medijima, dok je danas situa-
cija potpuno drugaËija. RadeÊi kao na-
Ëelnik Uprave, shvatio sam da je jedan 
od najteæih poslova rad s medijima. To 
se odnosi na velik broj medija koji sva-

kodnevno æele neku informaciju. Stoga 
mislim, kaæe MerÊep, da je posao naπe 
glasnogovornice Marine KraljeviÊ-Gudelj 
u odreenim momentima vrlo teæak, jer 
sav taj dio posla Marina radi sama uz 
moju i pomoÊ moga zamjenika, naËel-
nika sektora ili odjela ili postaje. Ali dalje 
je na njoj da ju pripremi za javnost i istoj 
prezentira. U tom vidu veÊ duæe vremena 
od Ravnateljstva policije zahtijevam kao i 
veÊina naËelnika uprava II. kategorije, da 
otvorimo Odsjek za odnose s javnoπÊu. 
Time bismo imali voditelja Odsjeka koji bi 
bio ujedno i glasnogovornik, uz joπ dvoje 
ili troje djelatnika koji mogu pripremati in-
formacije s terena, iÊi u medije, aæurirati 
naπu web stranicu novim informacijama 
te odgovarati na pitanja graana i medija. 
Sve to naporno je za jednu osobu koja 
24 sata na dan i nedjeljom mora biti na 

raspolaganju medijima i to baπ doslovce 
jer se u naπoj Upravi neπto konstantno 
dogaa. 

Djelatnice splitske πalter sale u radu s graanima

NaËelnik Sektora upravnih poslova 
Ivan KiliÊ

Glasnogovornica PU splitsko-
dalmatinske Marina KrealjeviÊ - Gudelj I opomena i 

kazna
S policijskim sluæbenikom za pre-

ventivu Postaje prometne policije Split 
Mladenom DeliÊem, proveli smo akciju 
kontrole vozaËa i njihovih vozila u Splitu, 
na predjelu trga Manuπke Poljane koji 
je ulaz u centar Splita. DeliÊ istiËe kako 
PPP Split obuhvaÊa osim Splita, Kaπtela 
i Solin te opÊine Podstrana, Dugopolje, 
Klis, MuÊ, Primorski Dolac, Prgomet, 
LeÊevica i otok ©olta. DeliÊ kaæe da na 
tom podruËju ima viπe od 130.000 vo-
zaËa, gdje je u prvih devet mjeseci ove 
godine izvrπeno viπe od 39.000 sankcija 
u prometu, bilo da se radi o kaznama 
naplaÊenim na licu mjesta ili prekrπajnim 
nalozima. - Naπ rad se temelji iskljuËivo 
na sigurnosnoj prosudbi koja se temelji 
na uzrocima prometnih nesreÊa, πto zna-
Ëi da onda sluæbu usmjeravamo prema 
tim vrstama prekrπaja. Prema naπim po-

studeni • 2008. • mir • ugled • povjerenje



policija 25

dacima, najveÊi uzrok prometnih nesre-
Êa i dalje je neprilagoena brzina, nakon 
toga je voænja s nedovoljnim razmakom 
izmeu vozila, dok je na treÊem mjestu 
najËeπÊi uzrok nepoπtivanje prednosti 
prolaza. ©to je tiËe neprilagoene br-
zine, graani mijeπaju pojmove neprila-
goene i nepropisne brzine. Nepropisna 
se odnosi na voænju brzinom veÊom od 
dopuπtene, koja je ograniËena ili Zako-
nom o sigurnosti prometa na cestama ili 
prometnim znakom, dok je neprilagoe-
na ona brzina koja nije prilagoena uvje-
tima i atmosferskim prilikama i stanju na 
cestama - istiËe DeliÊ. 

- Iz iskustva znam da je u nekim slu-
Ëajevima represija, tj. naplaÊivanje kazne 
ponekad bolja od opomene. Opomena 
moæe djelovati na vozaËa koji je inaËe 
savjestan, pa mu se prekrπaj sluËajno 
dogodi u prometu. Prema ostalim vo-
zaËima jedino moæe djelovati uËinkovita 
sankcija koja podrazumijeva plaÊanje ka-
zne u πto kraÊem roku, dok odgaanja 
plaÊanja kazne na neki duæi period nema 
svoju teæinu. U radu nam pomaæu i naπi 
presretaËi koji su najveÊim dijelom svog 
rada na cesti, usmjereni na brzinu voza-
Ëa, a uz to rade na svim ostalim vrstama 
prekrπaja - rekao je Mladen DeliÊ. 

‘Parangalom’ 
bitno smanjili 

koliËinu opijata 
na ulicama 

NaËelnik Odjela kriminaliteta droga 
PU splitsko-dalmatinske Ivo LabroviÊ, s 
dvadeset godiπnjim radnim iskustvom, 
kaæe kako je naËelnik tog Odjela od 
poËetka rujna s joπ dvojicom novih na-

Ëelnika Odsjeka, koji u svom dugogodi-
πnjem radu biljeæe najbolje rezultate pa 
moæda Ëak i na razini cijele Hrvatske. 
Jedna od niza dobro provedenih akcija 
je posljednja akcija „Parangal“  tijekom 

koje je zaplijenjeno 6 kilograma Ëistog 
heroina, oko 10 kg smjese za mjeπanje 
s heroinom, dok je istovremeno pro-
naen i veÊi broj eksplozivnih naprava 
koje su postavljane pod vozila osoba 
koje su infiltrirane u kriminalne skupine
koje se bave krijumËarenjem i prepro-
dajom droge na podruËju ove policijske 
uprave. Uz sve navedeno poluËili smo 
jedan bitan segment, a to je sigurnost, 
koja je najbitnija kod graana, dok je 
nakon same te akcije evidentno da se 
sliËni dogaaji podmetanja bombi viπe 
ne ponavljaju. 

Split sinonim za drogu?

Za Split ne moæemo reÊi da je spe-
cifiËan po tom pitanju i da na bilo koji
naËin odstupa u tom pogledu od dru-
gih gradova i regija. Problem droga viπe 
nije problem u velikim gradovima, jer je 
postala poπast koja se proπirila u sve 
dijelove Hrvatske, i na selu i u gradu, 
dodaje LabroviÊ. ©to se tiËe samog pre-
veniranja problema droga, tu se najbolji 
rezultati postiæu kroz represivno djelova-
nje putem mnogih akcija policije, koje za 
rezultat imaju uhiÊenja raznih dilera voa 
veÊih dilerskih lanaca i pojedinaca u tom 
lancu. Tu nam je od velike pomoÊi pro-
jekt „Policija u zajednici“, gdje kvartovski 
policajci poznaju svoje graane koji im 
ukazuju na odreene probleme u svom 
kvartu, Ëime se kvalitetne informacije 
usmjeravaju prema naπem Odjelu na 
daljnja postupanja.  

Imali smo sluËajeva da roditelji na-
kon dugo vremena spoznaju Ëinjenicu 
da im djeca dolaze u doticaj s drogom, 

Brza kazna za prekoraËenje brzine

NaËelnik odjela kriminaliteta droga 
Ivo LabroviÊ

I ovaj puta Pik je siguran u svoj njuh
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pa dolaze k nama na razgovor kako bi 
saznali koliko je njihovo dijete veÊ dugo 
u „paklu droge“. Naæalost, roditelji Ëesto 
puta vide ali moæda i ne æele vidjeti da se 
njihovu djetetu dogaaju bitne promjene, 
dok ima i onih koji nakon πto primijete 
sami prijavljuju svoju djecu i traæe po-
moÊ - istiËe LabroviÊ. - Prve promjene 
se odnose na promijenjeno ponaπanje, 
agresiju, bjeæanje iz πkole, pospanost itd. 
Takoer moram reÊi da iako u malom 
broju, ali postjoje i oni roditelji koji po-
dupiru takvo ponaπanje svoje djece, πto 
je potvreno kroz odreene akcije koje 
smo imali u proteklom vremenu. ©to se 
tiËe samog tipa ovisnika, ima stvarno 
prekrasnih ljudi koji su i visoko pozici-
onirani i obavljaju izuzetno odgovorne 
poslove, a s druge strane su konzumenti 
raznih droga, pa se ne moæe reÊi da su 
ovisnici samo oni koji su pripadnici nekih 
druπtvenih skupina. 

Zavrπetkom razgovora s naËelni-
kom LabroviÊem, u dvoriπnom prostoru 
splitske Uprave, nazoËili smo po prvi 
put uæivo, stvarnoj pretrazi automobila 
dvojice dræavljana BIH koje su tijekom 
noÊi sluæbenici PP Makarska zaustavili 
zbog sumnjiva ponaπanja, jer su pod 
vozilom primijetili neobiËan predmet, πto 
ih je asociralo na paket opojne droge. Tu 
Ëinjenicu, nakon dobivenog naloga od 
istraænog sudca sama pretraga je i potvr-
dila, gdje je zaslugom policijskig psa Pika 
za detekciju droga pronaena koliËina od 
550 grama heroina. Zatim je prije samog 
preliminarnog vjeπtaËenja izvrπeno prvo 
vjeπtaËenje same vrste droge i njezine 
koliËine, koja je potom zapakirana i do-
stavljena CKV-u u Zagrebu.

Bez suradnje 
s graanima 
nema dobrih 

rezultata
O izravnoj suradnji s graanima razgo-

varali smo s kontakt policajcem Antom 
Radmilom iz Prve policijske postaje Split, 
zaduæenog za uæi dio gradske jezgre. An-
tin regionalni dio je cijela Dioklecijanova 
palaËa s okolnim ulicama i trænicom koja 
je u samom centru. Kako sam kaæe, Ante 
svakodnevno obavlja svoju osnovnu za-
daÊu na terenu a to je razgovor s graani-
ma o svemu onome u Ëemu ime se moæe 
pomoÊi. Osim u policijskom dijelu rada, 
graanima pomaæemo i u drugim njiho-
vim poslovima ako im moæemo pomoÊi. 
- Uz kontakte s graanima, prikupljamo 
informacije koje pomaæu radu policije, 
suraujemo s odgovornim osobama u 
osnovnim i srednjim πkolama. Na mom 
terenu su IV. i V. gimnazija koje se smatra-
ju „elitnim“ πkolama, a jako dobro surau-
jem s ravnateljicom i ravnateljem tih πkola 
jer se svakodnevno Ëujemo ili vidimo kad 
sam na terenu, kaæe Ante. »esto sam 
u vrijeme odmora ispred tih objekata, 
a osim πkola obilazim i gradsku trænicu 
gdje je izraæen problem πverca, tj. pre-
prodaje duhanskih proizvoda, ukradenih 
predmeta. U posljednje vrijeme izraæeno 
je naruπavanje javnog reda i mira u obliku 
„πibicarenja“ tj. novih vrsta prijevare gra-
ana uvlaËenjem ljudi u igru uz nerijetko 
kobne financijske probleme po graane
koji ostaju prevareni i nasamareni. Kroz 
rad sam veÊ upoznao i spoznao o kojim 

se to osobama radi, pa ih shodno dobrim 
akcijama i uhiÊujemo zbog poËinjenja na-
vedenih djela. 

GovoreÊi o turistiËkoj sezoni, kada 
broj turista poveÊa broj graana u nje-
govoj kontakt regiji, Ante kaæe da se sa-
mom njegovom pojavom i graani i turisti 
osjeÊaju sigurnijima. - Sami turisti imaju 
dosta upita o odreenim institucijama, 
pa ih shodno moguÊnostima upuÊujem 
na osobe ili mjesta koja traæe.  ©to se 
tiËe vremena kada oko Dioklecijanove 
palaËe znaju biti velike guæve, moj po-
sao je uoËavanje sumnjivih osoba zbog 
moguÊih dæepnih kraa, πto lopovi Ëesto 
puta iskoriπtavaju. Iz osobnog iskustva 
vidim, da ukoliko sam ja negdje u blizini, 
da onda ni nema nekih veÊih problema, 
jer se onda oni koji okolo dæepare rijetko 
odluËuju na krae. 

- Direktna suradnja s graanima mi je 
jako bitna, jer postoje situacije u kojima  
ja ne mogu biti istovremeno na dva ra-
zliËita mjesta - istiËe Ante. Stoga ukoliko 
se neπto i dogodi, graani su ti koji su 
mi od velike pomoÊi davanjem kvalitetnih 
informacija za pronalaæenje poËinitelja 
odreenih kaznenih djela, kraa provala 
i sl. I drago mi je da graani shvaÊaju da 
ne mogu biti uvijek i u svakom trenu na 
svim kantunima, a uz to prihvaÊaju naπe 
naputke o ponaπanju u nekim situacija-
ma kad primijete neπto nesvakidaπnje. 
Dakle, samo zajedniËkim snagama mo-
æemo doÊi do nepoznatih poËinitelja ka-
znenih djela. Policija ne moæe sve sama 
rijeπiti ukoliko nema pomoÊi od graana, 
pa smo tako rijeπili niz provala i kraa baπ 
zahvaljujuÊi informacijama graana.m

 Boris SADILEK
Snimio Ivica LAJTNER

kontakt policajac Ante Radmilo Legenda Velog mista - Brico Meπtar 
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Policijski sluæbenici u PU krapinsko-zagorskoj 
solidariziraju se sa svojim kolegama izdvajajuÊi 
mjeseËno novËana sredstva na raËun Zaklade. 

Kako bi policijskim sluæbenicima PU krapinsko-zagorske 
Zaklada policijske solidarnosti pribliæila svoj rad te ih sve upo-
znala s uvjetima i naËinom pruæanja pomoÊi, 24. sjednica Upra-
vnog odbora Zaklade odræana je 19. studenoga u Zaboku. 

Sjednici su nazoËili zamjenik upravitelja Zaklade Josip 
BukviÊ, potpredsjednik Upravnog odbora Zaklade Marko 
SrdareviÊ, Ëlanovi Upravnog odbora Vladimir VlahoviÊ, Stipo 
Rimac, Josip ∆eliÊ, Zdravko Modruπan te Helena BioËiÊ, taj-
nica Zaklade.

Prije formalnog dijela sjednice predstavnici Zaklade policij-
ske solidarnosti susreli su se s proπirenim kolegijem PU krapin-
sko-zagorske na Ëelu s naËelnikom uprave Æeljko Cujzekom. 

Tom prigodom razgovaralo se o broju policijskih sluæbenika 
u PU krapinsko-zagorskoj koji se solidariziraju sa svojim ko-
legama te mjeseËno izdvajaju svoja novËana sredstva  na 
raËun Zaklade. 

Tako se na sjednici raspravljalo o dvanaest zahtjeva za do-
djelu pomoÊi od kojih su svi, osim jednog, odobreni a dodije-
ljeni novËani iznos neπto je veÊi od 90 tisuÊa kuna.

Trenutno 44 posto, odnosno 8 825, policijskih sluæbenika 
u naπoj zemlji izdvaja novËana sredstva na raËun Zaklade 
te na taj naËin pomaæu kolegicama i kolegama koji su soci-
jalno ugroæeni, koji su bolesni ili imaju bolesnog Ëlana obi-
telji. Valja naglasiti kako su od lipnja 2006. godine na raËun 
Zaklade policijski sluæbenici uplatili dva milijuna 800 tisuÊa 
kuna, a za dodjelu pomoÊi isplaÊeno je dva milijuna i 200 
tisuÊa kuna.m

www.mup.hr

Zabok: sjednica Zaklade policijske 
solidarnosti
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Obuka je bila zanimljiva i 
konstruktivna, a mi smo pokazali 
taktiËke postupke i procedure iz 
djelokruga rada Specijalne policije 
MUP-a RH.

Na poziv Specijalne policije GIPN 
iz Nice, a u organizaciji ge Catherine 
Bonnet, ataπea za unutarnje poslove 
Francuskog veleposlanstva, djelatni-
ci Zapovjedniπtva Specijalne policije, 
pomoÊnik zapovjednika za operativne 
zadaÊe Alenko RibiÊ i instruktor za in-
tervencijsku tehniku Dario Finderle su-
djelovali su u taktiËkoj obuci s kolegama 
iz francuske Specijalne policije GIPN-a, 
koja se odræala u Nici (R. Francuska). 
U sklopu dugogodiπnje meunarodne 
suradnje i posjeta francuskih specija-
laca Specijalnoj policiji MUP-a RH u 
Rijeci  proπle godine doπlo je do ove 
specijalistiËke izobrazbe. Francuske 
kolege predstavili su sluæbu specijalne 
nacionalne policije GIPN-a iz Nice, njihov 
naËin rada, strukturu, zadaÊe, organiza-
ciju i zone nadleænosti.

Obuka je provedena po sljedeÊim 
tematskim cjelinama: predsta-
vljanje naoruæanja i opreme 
koje posjeduje GIPN; operati-
vna taktika (sheme interventnih 
taktika, oprezno napredovanje 
prema naprijed, hitni napadi); 
tehnike pucanja (naoruæanje, 
rad u binomu, grupi, procedura 
pucanja za strijelce visoke pre-
ciznosti); gradski alpinizam (rad 
u opasnim zonama djelovanja; 
zaπtita osoba; pratnja uhiÊenika 
i drugih opasnih osoba; pobuna 
u zatvorima.

Obuka je bila zanimljiva i 
konstruktivna, a mi smo poka-
zali taktiËke postupke i proce-
dure iz djelokruga rada specijal-
ne policije MUP-a RH. Slobodno mogu 
konstatirati da su kolege iz GIPN-a dobili 
nova iskustva koja smo im prezentirali, 
πto su i sami izjavili u svakodnevnim ra-
πËlambama koje smo provodili nakon 
obuke. 

Tijekom naπeg boravka „posreÊilo“ 
nam se da je postrojba GIPN-a ima-
la jednu stvarnu intervenciju uhiÊenja 

poËinitelja KD-a pokuπaja ubojstva na 
koju smo iπli zajedno s njima i tako ih 
vidjeli na djelu.

Osim sluæbenog dijela, Francuzi su 
bili izuzetno dobri i gostoljubivi domaÊ-
ini, pa smo se cijelo vrijeme naπeg bo-
ravka ugodno i dobrodoπlo osjeÊali u 
toj lijepoj zemlji, a uspjeli smo poneπto 
i vidjeti od ljepota Azzurne obale. Cije-
lo vrijeme posjeta bili smo smjeπteni u 
bazi specijalne policije u Nici. Vrijeme 
je bilo nadprosjeËno toplo za to doba 
godine tako da su plaæe bile prepune 
turista a i sami smo naπli vremena da se 
okupamo u Sredozemnom moru, koje 
nije takve slanoÊe kao naπe Jadransko, 
a i puno je hladnije. Uspjeli smo obiÊi 
Cannes, naizostavno i prostor na kojem 
se odræava poznati filmski festival te gla-
murozne hotele, vile, i marine, gdje se 
inaËe ne moæe uÊi zbog klijentele Ëije 
su jahte tu usidrene. Pokazali su nam i 
apartmane u izgradnji, koje su zakupi-
le poznate osobe iz svjetskog jet-seta, 
meu kojima se nalazi i apartman pop 
pjevaËice Madone, ne prevelik, svega 
900 m².

Êa da smo poklone i suvenire kupili prije 
dolaska u Casino. 

U Francuskoj policiji obiËaj je da se 
svi meusobno, svakodnevno pozdra-
vljaju rukovanjem tako da kada npr. u-
ete u kantinu ili bilo koji drugi prostor, 
obvezno se pozdravljate sa svima koji 
se tamo nalaze, i tako svaki dan u bilo 
koje vrijeme. Nadalje, francuski speci-
jalci imaju po meni takoer jedan lijep 
obiËaj da se, nakon πto se vrate iz neke 
akcije, svi zajedno okupe na doruËku 
koji je neπto posebniji i obilatiji od sva-
kodnevnih. To je dokaz zajedniπtva πto 
su se svi vratili æivi i zdravi iz akcije i opet 
su zajedno na okupu.

ZajedniËka ocjena da je ova me-
unarodna suradnja izmeu Specijalne 
policije MUP-a RH i GIPN-a iz Nice bila 
iznimno korisna i uspjeπna te Êemo sve 
nove stvari koje smo vidjeli uvesti u su-
stav izobrazbe Specijalne policije MUP-
a, a i kolege iz Francuske imali su priliku 
πtoπta nauËiti od nas πto Êe im, nadam 
se, pomoÊi prilikom obavljanja zadaÊa 
iz njihova djelokruga rada. U ovom dru-
gom, neobveznom, turistiËkom dijelu 

Obuka Specijalne policije MUP-a RH s  kolegama GIPN-a iz Nice

Uspjeπna i korisna razmjena iskustava

U obilasku i razgledavanju Monaca 
neizostavan je bio posjet palaËi princa 
Alberta i princeze Stephany, crkve gdje 
su se vjenËali, prekrasnih πetnica, par-
kova i sl. 

U Monte Carlu, koji je Ëetvrt Monaca, 
okuπali smo sreÊu u Casinu na ruletu, 
gdje nam je dobro krenulo, ali smo na 
kraju ipak sve uloæeno izgubili pa je sre-

posjeta vidjeli smo ljepote Azzurne obale 
i stalno smo smo ih usporeivali s naπ-
im Jadranskim morem i obalom koje je, 
neka mi Francuzi oproste, ipak najljepπe. 
©to se tiËe ostalih ljepota poput ljepote 
francuskih æena koje su prekrasne, ipak 
dajem prednost naπim Hrvaticama, a oni 
neka i dalje imaju bolja vina.m

Alenko RIBI∆
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TeËaj je odræan u uglednom 
Meunarodnom obuËnom centru 
vojske Kraljevine ©vedske 
„SWEDINT“, a bio sam jedini strani 
instruktor na njemu.

Ministarstvo unutarnjih poslova od 
2006. provodi obuku policijskih sluæbe-
nika prije slanja u mirovne misije (UNPOC 
teËaj: United Nations Police Officers Co-
urse). RijeË je o teËaju meunarodnog 
karaktera na kojem sudjeluju i polaznici 
iz drugih dræava. Takoer, osim domaÊih 
instruktora teËaj provodi meunarodni 
tim struËnjaka, a jezik teËaja je engleski. 
Iako tek od 2005. MUP πalje policijske 
sluæbenike u mirovne misije, prepoznata 
je kvaliteta naπeg kadra te svakim danom 
imamo sve veÊi broj sluæbenika koji svo-
jim znanjem i iskustvom, nakon uspje-
πno zavrπenih misija, mogu sudjelovati 
kao instruktori u organizaciji i provoe-
nju UNPOC teËaja. Istodobno, zahvalni 
smo πto nam veliku pomoÊ na tom po-
druËju pruæaju druge dræave, a posebice 
Kraljevina ©vedska. Moæemo istaÊi da je 
Ministarstvo unutarnjih poslova u vrlo kra-
tkom vremenu doseglo kvalitetu i potpu-
nu usklaenost s preporukama UN-a pri 
provoenju UNPOC teËaja. Kao potvrdu 
ostvarenoga uspjeha, UN je MUP-u ove 
godine izdao Certifikat o usklaenosti 
programa obuke za UNPOC teËaj sa 
smjernicama UN-a.  

Odmah potom uslijedio je poziv Mi-
nistarstva unutarnjih poslova Kraljevine 
©vedske da jednog hrvatskog instrukto-
ra uputimo na UNPOC teËaj u ©vedsku 

kao predavaËa. »ast je utoliko veÊa πto 
je poziv doπao od dræave koja ima jedan 
od najboljih sustava izobrazbe policijskih 
sluæbenika prije slanja u mirovne misije. 
Poziv je ujedno znaËio kako je naπe Mi-
nistarstvo uspjelo u neπto viπe od dvi-
je godine ostvariti kvalitetu, ne samo u 
organizaciji UNPOC teËajeva, veÊ i u 
obuËenosti instruktora, πto su priznale i 
policijske sluæbe drugih dræava. 

S obzirom da sam zavrπio obuku za 
trenera u UN-ovim programima obuke za 
sudjelovanje u mirovnim misijama 2004. 
godine i uspjeπno zavrπio UN-ovu mirovu 
misiju u Demokratskoj Republici IstoËni 
Timor 2005. te sam aktivno sudjelovao 
u svim UNPOC teËajevima, koji su orga-
nizirani u Republici Hrvatskoj, dana mi 
je moguÊnost da budem instruktor na 
πvedskom UNPOC teËaju.  

TeËaj je odræan od 18. do 29. kolovo-
za 2008. u uglednom Meunarodnom 

obuËnom centru vojske Kraljevine ©ved-
ske „SWEDINT“, u blizini glavnog grada 
Stockholma. U navedenom centru MUP 
Kraljevine ©vedske je joπ 1993. zapoËelo 
s odræavanjem UNPOC teËajeva. Osim 
UNPOC teËaja, u njemu se odræavaju EU-
POC (TeËaj Europske unije za policijske 
sluæbenike: European Union Police Offi-
cers Course) i UNPCC (TeËaj Ujedinjenih 
naroda za policijske zapovjednike: United 
Nations Police Commander Course) pri-
premni teËajevi. 

Po dolasku u ObuËni centar s iznena-
enjem sam utvrdio da sam jedini strani 
instruktor na teËaju. Odræao sam nekoli-
ko predavanja i vjeæbi. Premda sam neke 
teme predavanja dobio tek po dolasku u 
©vedsku, bez problema sam se uklopio u 
timski rad sa πvedskim kolegama. Odræ-
ao sam tri predavanja (Pisanje izvjeπÊa, 
Policijsko-vojna koordinacija u UN mi-
sijama i Osobna sigurnost u UN misija-
ma), a tijekom triju vjeæbi sam asistirao. 
TeËaj je inaËe organiziran tako da potiËe 
maksimalno sudjelovanje polaznika i nji-
hovu samostalnost pri radu. Istodobno, 
od instruktora se traæi izuzetan angaæ-
man te πto neposredniji prijenos znanja 
i iskustva. 

Sudjelovanje na UNPOC teËaju u 
©vedskoj je predstavljalo jedinstvenu 
priliku za uËenje i razmjenu iskustava sa 
πvedskim instruktorima. Mnoga od tih 
znanja bit Êe iskoriπtena za unaprjeenje 
UNPOC teËaja, kojeg svake godine or-
ganizira naπe Ministarstvo u Valbandonu 
kraj Pule.m                      Damir HRLI∆

Prvi hrvatski UNPOC instruktor 
predavaË na stranom uËiliπtu

mmirovne misije
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Specijalni policajac, voditelj 
ronjenja Ivan BabiÊ pojedinaËnu 
nagradu primio za iznimnu 
poærtvovnost pri najsloæenijim 
ronilaËkim i pirotehniËkim 
intervencijama.

Ivan BabiÊ, policijski sluæbenik Za-
povjedniπtva specijalne policije jedini je 
ovogodiπnji dobitnik nagrade MUP-a RH 
za pojedinca πto je MUP  dodjeljuje za 
iznimne postignute rezultate svake go-
dine kako pojedincima tako i skupinama 
policijskih sluæbenika na sam Dan polici-
je. Specijalni policajac, voditelj ronjenja 
Ivan BabiÊ pojedinaËnu nagradu primio 
za iznimnu poærtvovnost pri najsloæeni-
jim ronilaËkim i pirotehniËkim interven-
cijama. Tim povodom razgovarali smo 
s njim za naπe glasilo te ga zamolili da 
nam otkrije i pojasni svoje ne baπ sva-
kidaπnje, gotovo trovrsno zanimanje 
i poziv specijalnog policajca, ronioca 
i pirotehniËara. Zatekli smo ga izme-
u obavljanja dviju zadaÊa za njegova 
boravka u Zapovjedniπtvu specijalne 
policije u Zagrebu, jer se veÊ sljedeÊeg 
dana pripremao za put u Cavtat, na jug 
Hrvatske gdje sa svojim timom pripre-
ma nove akcije. Samozatajan, u ozraËju 
i pripremi novih zadaÊa govorio nam je 
o svom zanimanju, pozivu, opasnim taj-
nama i sredstvima koje desetljeÊima u 
svojim njedrima Ëuvaju i skrivaju morske 
dubine na hrvatskoj strani Jadrana. 

MUP: Nagrade uvijek naznaËuju 
uspjeh, zavrπnost, posebne zasluge. 
©to Vama znaËi ova nagrada u kojoj 
stoji: „ za iznimnu poærtvovnost pri 
najsloæenijim ronilaËkim i pirotehni-
Ëkim intervencijama“?

I. B.: Svakako me osobno nagrada 
razveselila, poticaj mi je za rad, a znaËi 
i da je netko prepoznao naπ rad, pose-
bice naπ zapovjednik Zdravko JaniÊ, da 
smo moje kolege i ja dobro izvrπili radne 
zadaÊe te da posao koji smo obavili ima 
teæinu. Ne pripisujem ovu nagradu samo 
sebi, nego i svim mojim kolegama, Za-
povjedniπtvu specijalne policije.

MUP:  Imate jedinstveno zani-
manje specijalca, ronioca i pirote-
hniËara? 

I. B.: Da, moglo bi se reÊi. Prvo, za 
mene biti specijalni policajac, nije samo 
zanimanje veÊ i poziv. ZnaËi: sluæiti za-
konu, dræavi, kako bi ljudi i svi graani 
mogli æivjeti sigurnije. Biti specijalac 
znaËi biti dio kolektiva, biti spreman na 
zajedniËki, timski rad. Ronjenje dodano 
tome pozivu pak jest danas tehniËki 
opremljena aktivnost koja otkriva pose-
ban podmorski, podvodni svijet, æivot, 
bolje reÊi, pod vodom se otkriva druga 
dimenzija æivota. Mi u Specijalnoj policiji 
bavimo se ronjenjem u svim uvjetima, u 
moru, rijekama, jezerima. Tu su i noÊna 
ronjenja, ronjenje u struji te sa svim vr-
stama opreme: otvoreni, poluzatvoreni i 
zatvoreni krug disanja, trimix ronjenja, a 
to su kompleksna i zahtjevna podruËja. 

Ove godine svi djelatnici Zapovjedniπtvo 
specijalne policije koji izvrπavaju ronila-
Ëke zadaÊe dobili su rjeπenja za radna 
mjesta  protueksplozijskih ronilaca te 
odgovarajuÊu suvremenu opremu. Ja-
sno, bez odgovarajuÊe opreme se ne 
moæe roniti. Dakle, s  dobrom opremom 
specijalac- ronilac moæe roniti, u svim 
uvjetima. Svi mi ronioci imamo zavrπen i 
teËaj protueksplozijske zaπtite gdje smo 
dobili osnovne informacije o eksplozi-
vnim sredstvima, upaljaËima. No sami 
se dalje dodatno obrazujemo, stalno 
se struËno usavrπavamo po pitanju tih 
minskoeksplozivnih sredstava. 

MUP:  Protueksplozijski ronilac, 
uska je specijalnost, posao o kojem 
se u naπoj javnosti malo zna, a on 
obavlja zahtjevne zadaÊe i poslove 
u najsloæenijim ronilaËkim i pirote-
hniËkim uvjetima?

Ivan BabiÊ, policijski sluæbenik Zapovjedniπtva specijalne policije jedini je 
ovogodiπnji dobitnik nagrade za pojedinca MUP-a RH 

Ne pripisujem nagradu sebi, 
nego i svim kolegama

Ivan B. II - Tajne i ljepote podmorskoga svijeta - ljudi i ribe
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I. B.: Da, protueksplozijski ronilac 
uklanja u naπem podmorju, jezerima, 
rijekama minskoeksplozivna sredstva. 
To je svakako opasan, zahtjevan, viso-
koriziËan posao za kojeg je potrebna 
maksimalna koncentracija, oprez, zna-
nje. Rad  je to u kojem treba iskljuËiti sve 
sluËajnosti jer ne smije biti pogreπke, a 
opet za nas protueksplozijske ronioce 
je „samo svakodnevan posao“ kojeg 
obavljamo po potrebi sluæbe. Mi s na-
πim brojem ronilaca i naπim ustrojem u 
Zapovjedniπtvu specijalne policije ima-
mo dovoljan broj djelatnika za uspjeπno 
obavljanje svih zadaÊa na visokoj razini 
u naπoj zemlji. Samo je ove godine naπ 
tim protueksplozijskih ronilaca uspjeπno 
izvrπio Ëak 63 intervencije u ronjenju di-
ljem naπe jadranske obale, tako da smo 
stalno negdje na terenu. Pored vaenja 
svih vrsta NUS-a (neeksplodiranih ubo-
jitih sredstava), imali smo pronalazak i 
vaenje utopljenika te pronalazak sred-
stava Ëinjenja kaznenih djela. Recimo, 
bili smo na vaenju olupine stradalog 
πkolskog Lufthansina zrakoplova, zao-
stalih torpeda, stradalih Ëeπkih ronilaca 
kao i viπe utopljenika iz rijeka i jezera, 
kolege iz Osijeka i Zagreba- ATJ LuËkog 
imale su masu intervencija. 

MUP: Kada i kako idete na in-
tervencije, u akcije, mogu li se one 
dijeliti na lake i teπke, koje tajne i 
kakva sredstva otkrivate u morskim 
dubinama, pliÊinama?

I. B.: Radimo Ëesto 24 sata dnevno, 
po potrebi. Jasno, cijeli dan ne ronimo, 
da ne biste pomislili da diπemo na πkrge, 
nismo joπ postali ljudi- ribe. Viπe obavlja-
mo ronjenja, odnosno vaenja sredstava 

izvan ljetnih mjeseci, turistiËke sezone. 
Takve intervencije obavljamo gotovo 
svaki tjedan. Godiπnje izvadimo desetke 
protubrodskih mina i aviobombi zaosta-
lih iz proπlih ratova u Hrvatskoj. Samo 
smo, primjerice, u jednoj akciji izvadili 
pet stotina komada topniËkih zrna od 
kojih je svako teæilo oko 40 kg. Svaki naπ 
posao moæe biti teæak i lagan. Napravili 
smo puno poslova u zadnjem razdoblju, 
veÊih akcija na podruËjima PU istarske, 
PU primorsko-goranske, PU zadarske. 
Posebice bih ovdje istaknuo dobru su-
radnju s ciljem rjeπavanja problematike 
uklanjanja NUS-a s PU primorsko-go-
ranskom i PU zadarskom koje su nam 
u suradnji sa svojim lokalnim zajedni-
cama, æupanijskim vlastima pruæile 
potrebitu potporu prilikom uniπtenja 
NUS-a. Tijekom listopada ove godine 
u PU zadarskoj imali smo veliku akciju 
kojom prilikom su uniπtena ukupno 74 
sredstva, od toga 67 komada topniË-
kog streljiva, tri aviobombe, dvije velike 
dubinske bombe i dvije male dubinske 
bombe. U tom smo mjesecu takoer na 
podruËju PU liËko-senjske iz mora izvukli 
pet velikih protubrodskih mina. Posebno 
bih joπ izdvojio PU primorsko-goransku 
koja bi trebala biti svima u Hrvatskoj 
uzor, obrazac po naËinu i organizaciji 
uklanjanja minsko-eksplozivnih sred-
stava, po suradnji s nama protuekspo-
lozijskim roniocima iz Zapovjedniπtva 
specijalne policije. Eto, tim i takvim taj-
nama u morskim dubinama bavimo se 
mi protueksplozijski ronioci.

MUP: ©to Êete nam reÊi o sebi, 
osim πto ste odani svom pozivu?

I. B.: Obiteljski sam Ëovjek, u mom 
zanimanju moja obitelj mi je najveÊa 
podrπka. Æivim u Zagrebu od svojih sre-
dnjoπkolskih dana, pri kraju sam studija 
kineziologije. Dnevno se bavim treninzi-
ma, vjeæbanjem, jer je to inaËe dio æivota 
svakog specijalca. Moj æivotni stil je poi-
stovjetiti se sa svojim timom. InaËe, sve 
svoje slobodno vrijeme volim provoditi u 
Studencima kod Imotskog, odakle sam 
rodom, gdje æive moji roditelji, roaci i 
prijatelji. Æao mi je da nemam viπe vre-
mena boraviti tamo. VeÊ sam tri godine 
ovdje u Zapovjedniπtvu specijalne poli-
cije, a doπao sam iz Alfi. Pored ronjenja,
od drugih πportova najviπe pratim i volim 
koπarku.m

Razgovarala Biserka LUKAN
Snimio Ivica LAJTNER

Ivan BabiÊ - u morskim dubinama pronaeno neeksplodirano ubojito sredstvo
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U organizaciji PP ZapreπiÊ i Ëelnika 
grada ZapreπiÊa upriliËena je 28. 
listopada u Gradskoj vijeÊnici 
konstituirajuÊa sjednica VijeÊa za 
prevenciju grada ZapreπiÊa.

Sjednica je, osim domaÊina naËelnika 
PP ZapreπiÊ Æeljka Prπe, gradonaËelnika 
ZapreπiÊa i saborskog zastupnika Æeljka 
Turka, okupila sve naËelnike policijskih 
postaja Æupanije zagrebaËke. U ime 
privremenog glavnog ravnatelja policije 
Vladimira Fabera nazoËio joj je Kruno-
slav Borovec, naËelnik Ureda ravnatelja 
policije. Bili su tu i naËelnici Sektora opÊ-
eg kriminaliteta, terorizma i ratnih zloËi-
na Damir Kukavica, Odjela krim tehnike 
Damir BarloviÊ te izaslanstvo struËnjaka 
za kriminalistiËku prevenciju njemaËke 
savezne zemlje Baden-Wurttemberg iz 
Stuttgarta Joachim Schneider, Bernard 
Weiss i Leo Keidel.

GradonaËelnik ZapreπiÊa, ujedno i 
predsjednik zapreπiÊkog VijeÊa za pre-
venciju, obratio se svima rijeËima dobro-
doπlice, posebice gostima i uzvanicima, 
naglasivπi kako grad ZapreπiÊ iznimnu 
pozornost posveÊuje suradnji s policijom 
te da je ponosan baπ na tu uspjeπnu su-
radnju, rezultat koje je i realizacija brojnih 
ostvarenih preventivnih programa, dobra 
suradnja s kontakt policajcima. VijeÊe za 
prevenciju u naπem gradu okupilo je Ëelne 
ljude s podruËja druπtvenog, gospodar-
skog i vjerskog æivota kako bi æivot naπih 
graana bio sve sigurniji, dodao je Turk.

NaËelnik Borovec kazao je kako pro-
jekt osnivanja VijeÊa za prevenciju traje u 
naπoj zemlji veÊ pet godina zahvaljujuÊi 

uspjeπnoj suradnji s njemaËkim partneri-
ma, njemaËkom policijom te da je dosad 
u raznim gradovima osnovano veÊ 66 ta-
kvih vijeÊa. - Na tu smo brojku ponosni, 
a nastavit Êemo i dalje suradnju s jedini-
cama lokalne samouprave, osnivanjem 
novih vijeÊa za prevenciju, jer pitanje si-
gurnosti nije samo pitanje policije, nego i 
svih bitnih Ëimbenika u druπtvu - zakljuËio 
je Borovec.

Damir Kukavica, voditelj radne sku-
pine za unaprjeenje prevencije u Hr-
vatskoj, istaknuo je kako je od 2002. 
krenuo s kolegama u osnivanje VijeÊa za 
prevenciju te su u tu svrhu u Hrvatskoj 
osnovana Ëetiri centra za prevenciju: u 
Zagrebu, Karlovcu, Bjelovaru i Varaædinu. 
- Tu nam je pomogla svesrdna pomoÊ, 
suradnja i prijateljstvo njemaËkih kolega 
s kojima smo obiπli nekoliko saveznih 
njemaËkih zemalja, a oni su nam prenijeli 
nesebiËno svoja znanja i iskustva - rekao 
je Kukavica.

Voditelj njemaËkog izaslanstva Joac-
him Schneider predstavio je okupljenima, 
pod radnim naslovom Prevencija spaja, 
primjer preventivnog djelovanja njemaËke 
policije. Kazao je pri tom kako je pitanje 
sigurnosti vaæno jer da graani ne æele 
samo sigurno æivjeti, veÊ se i sigurno 
osjeÊati te dodao kako gospodarstvenici 
i investitori ne æele ulagati svoj kapital u 
nesigurne zemlje i podruËja. Pohvalio je 
ZapreπiÊane πto su u svoje vijeÊe ukljuËili 
ugledne graane Ëija Êe inicijativa pokre-
nuti sve slojeve druπtva na veÊu suradnju 
i preventivno djelovanje u zajedniπtvu s 
policijom.

Ruæa KarloviÊ s Policijske visoke πkole 
predstavila je vrlo zanimljive pokazatelje, 
pozitivne rezultate ankete koju je provela 
u suradnji s PP ZapreπiÊ meu graa-
nima ZapreπiÊa, a kojom su oni iskazali 
zadovoljstvo radom policije i razinom si-
gurnosti u svojem gradu.m

Biserka LUKAN
Snimila Dubravka PAVKOVI∆-POGA»AR

ZapreπiÊ: 
poËelo s radom VijeÊe za prevenciju
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Ime HrabriÊ najbolje govori o 
programu kojem je cilj poticati 
mlade na hrabrost jer: treba 
biti hrabar pa drogi reÊi „NE!“ i 
oduprijeti se pritisku okruæenja.

Policijska uprava zagrebaËka organizi-
rala je 4. studenoga  na aerodromu LuËko 
nagradni let policijskim helikopterom za 
uËenicu drugog razreda Srednje upravno-

birotehniËke πkole u Zagrebu, koja je po-
bijedila na nagradnom natjeËaju odabira 
imena maskote - pliπanog medvjediÊa, 
odræanog u sklopu programa prevencije 
“Ne zato jer NE”.

RijeË je o Valentini Erdelji koja je, kad se 
javila na natjeËaj iπla u prvi razred srednje 
πkole, a od svih prijedloga radna skupina 
Gradskog ureda za obrazovanje, kulturu 
i πport, odabrala je ime maskote koje je 

‘HrabriÊ’ s Valentinom 
panoramski letio Zagrebom

ona predloæila: HrabriÊ.  Ideju da nagrada 
bude panoramski let Zagrebom dao je 
bivπi ravnatelj policije Marijan Benko tije-
kom posjeta V. Gimnaziji. To se obeÊanje 
Valentini ispunilo kad je u druπtvu naπeg 
pilota Hrvoja JeliniÊa i svoje majke po 
dobrom vremenu nadletjela Zagreb u pa-
noramskom letu te se, kako sama kaæe, 
osjeÊala slobodnijom. „Uæivala sam u letu, 
mada mami nije bilo svejedno. Svaki put 
kad smo se malo naginjali da vidimo naπe 
visoke graevine izbliza - mama je bila „na 
iglama“, ali ja sam uæivala: osjeÊala sam se 
tako slobodnom“. „Ne bih se lako odluËila 
voziti s bilo kim u helikopteru, ali kad znam 
da me vozi iskusan policajac, onda se 
osjeÊam potpuno sigurnom te sam, na-
kon πto mi je Hrvoje sve objasnio, bez ika-
kvih problema uπla u policijski helikopter i 
uæivala u letu“, rekla je vidno oduπevljena 
Valentina. InaËe, odabir imena HrabriÊ 
najbolje govori o programu, kojem je cilj 
poticati mlade na hrabrost kako ne bi ne 
podlegli mnogobrojnim izazovima danaπ-
njeg vremena: uzimanju raznih sredstava 
ovisnosti i opojnih droga. ZnaËi: treba biti 
hrabar i drogi reÊi „NE!“ te se oduprijeti 
pritisku okruæenja, bez potrebe da ikome 
iπta dalje objaπnjavaπ! m

Boris SADILEK
Snimio Ivica LAJTNER
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OËekujemo sve bolju suradnju, 
kako bismo pozitivno utjecali na 
percepciju policije kod graana.

VeËernjim obilascima ugostiteljskih 
objekata i disco klubova te razgova-
rajuÊi s graanima shvatili smo da sve 
viπe mladiÊa i djevojaka iz obliænje nam 
Duga Rese posjeÊuje Jastrebarsko, koje 
je udaljeno svega 30-tak kilometara πto 
u danaπnje vrijeme, kad veÊina mladih 
posjeduje automobil ne stvara prepreku 
za noÊne izlaske i tulumarenja u naπem 
Gradu. 

Shvativπi to, a sve radi zajedniËke 
prevencije, mi kontakt-policajci PP Ja-
strebarskog, odluËili smo zapoËeti me-
usobnu suradnju s naπim kolegama 
kontakt-policajcima PP Duga Resa. A 
kako smo proπle godine zapoËeli u sura-
dnji s ICP PUZ-a provoditi program pre-
vencije ovisnosti pod nazivom “Zajedno 
viπe moæemo” u osnovnim πkolama na 
podruËju PP Jastrebarsko, odluËili smo 
uz podrπku lokalne zajednice pozvati 
u posjet naπe kolege iz Duge Rese  i 
jedan razred osnovne πkole s njihova 
podruËja.

Tako smo krajem listopada krenuli u 
prve korake naπe, nadamo se, uspjeπne 

dugotrajne suradnje pa su 27. listopada 
na naπu inicijativu  uËenici 3 A O© “Ivan 
Goran KovaËiÊ” iz Duge Rese (26 uËe-
nika) u pratnji uËiteljica Vesne BelokleiÊ 
i Gordane ©utej te kontakt- policajaca 
PP Duga Resa ÆupËiÊ Antona i BareπiÊ 
Borisa sa Ëetiri kombi vozila PU karlo-
vaËke pristigli na jednodnevni izlet, koji 
smo im organizirali na naπem postajnom 
podruËju, gdje su u mjestu Donja KupË-
ina doËekali naπi kontakt-policajci Pe-
tkoviÊ Ivan, Pozderac Kreπimir, GolubiÊ 
Janko i voa sektora zaduæenog za rad 
kontakt- policije BiliËiÊ Renato.

‘Super, koliko policije!’

Odmah po njihovom dolasku i njima 
sasvim novom druæenju s desetak poli-
cajaca, nitko od djece nije mogao sakriti 
oduπevljenje, iako joπ nisu ni znali kakva 
ih sve iznenaenja Ëekaju, veÊ se meu 
djecom moglo Ëuti: „Super, koliko polici-
je! Kakva voænja u policijskom kombiju! 
Neπto nestvarno! ©to, zar nas policija 
vodi i na nogomet?”… i joπ mnogo sli-
Ënih izjava oduπevljenja. 

Nakon brzinskog upoznavanja, kako 
bi uspjeli posjetiti sve πto smo namjera-
vali tijekom jednodnevnog zajedniËkog 
druæenja, odmah smo se uputili u ra-

zgledavanje ZaviËajnog muzeja Donja 
KupËina, gdje smo zajedno s djecom 
razgledali etnografsku zbirku muzeja i 
upoznali se sa starim obiËajima i kul-
turnim znamenitostima mjeπtana Donje 
KupËine.

Nakon obilaska muzeja uputili smo 
se u posjet PodruËnoj πkoli „Kupinec“, 
gdje su nam “mali” sveËani doËek pri-
redili uËenici πkole i uËiteljice Dajana 
ÆivkoviÊ i Petra JuratoviÊ. Uslijedilo je 
zatim veselje svih uËenika jer je, nakon 
πto su se uËenici meusobno upoznali i 
gosti razgledali πkolu te razmijenili poklo-
ne, bio prireen je zajedniËki “gablec”. 
UËenici su zadovoljno komentirali da Êe 
i policajci jesti s njima, mijenjajuÊi oËito 
svoju predodæbu o policiji. Nakon toga 
zapoËelo je ono πto su svi s veseljem 
Ëekali: na  sportskom igraliπtu uËenici su 
odmjerili snage u nogometu i graniËaru 
uz “solidno” suenje naπeg kontakt- po-
licajca Kreπe. Naravno, rezultat nikome 
nije bio bitan i svima je ostalo u sjeÊanju 
ugodno zajedniËko druæenje. VeÊ tada 
su se teπko rastajali pa su zapoËinjali 
dogovori o nekom novom posjetu.

Uslijedio je zatim posjet naπoj poli-
cijskoj postaji u Jastrebarskom. VeÊina 
djece baπ i nije bila oduπevljena jer Ëuli 
su, kaæu, da Êe morati sluπati neka pre-
davanja pa onda - kontrolni! Meutim, 
baπ i nije bilo tako jer nakon dinamiËnog 
i zanimljivog predavanja, koje su odræali 
naπi kontakt-policajci na temu prevenci-
je ovisnosti pod nazivom “Zajedno viπe 
moæemo”, koje inaËe provode s djecom 
iz osnovnih πkola na podruËju naπe Po-
licijske postaje (odræali su predavanje iz 
potprograma MAH-1, gdje su ih upo-
znali sa samozaπtitnim ponaπanjem i 
s opasnostima koja nose sredstva ovi-
snosti te sa πtetnim posljedicama van-
dalizma, konzumiranja alkohola i opojnih 
droga), mnoga djeca zapitala su: “Zar je 
to kraj?”, a na “kontrolni” bi odjednom 
svi htjeli jer, naravno, dijelili smo i male 
poklone, a pitanja - nikad lakπa!

I onda, vjerojatno vrhunac posjeta 
kako neki od njih kaæu: “Ovo je ludilo!” 

kontakt policija

Uspjeπan poËetak suradnje 
kontakt-policajaca PP Jastrebarsko i 

PP Duga Resa
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Naravno, nije teπko pogoditi: proveli 
smo ih policijskom postajom, upoznali s 
naËinom rada policije te s naπom opre-
mom i tehnikom. A πto moæe biti ljepπe 
za djeËaka nego sjesti na policijski motor 
i upaliti “plave lampe”?! Ali valja reÊi da ni 
djevojËice nisu zaostajale pa smo ih tako 
“zadnjim atomima snage” uspjeli uvjeriti 
da viπe ne mogu biti u “marici”.

Korisna razmjena iskustava 

Sad smo veÊ svi bili gladni pa smo 
se uputili u prelijepo podruËje obliænje 
Svete Jane gdje smo zajedno smo po-
gledali 15-minutni film i naravno, opet
zajedniËki, ruËali. Pogledali smo i film
Crvenkapica u prometu, a zbog toga 
joπ i danas imamo „probleme“ jer dje-
ca, sada naπi novi prijatelji, hoÊe da im 
posudimo CD i govore: „Film je odliËan 
i æelimo ga i mi imati“.

Naæalost sviju nas, pribliæio se i kraj 
naπem druæenju. Ali ostalo nam je joπ 
posjetiti KraπiÊ! Tamo nas je Ëasna se-
stra Mirjam provela Crkvom Presvetog 
trojstva i upoznala s povijeπÊu Æupe, 
nakon Ëega smo razgledali prostorije u 
kojima je boravio Blaæeni Alojzije Stepi-
nac sve do smrti. Naπim je gostima to 
bilo posebno zanimljivo buduÊi da je u 
njihovom gradu nedavno osnovana prva 

æupa u Hrvatskoj koja nosi ime Blaæe-
nog kardinala Alojzija Stepinca, nakon 
njegova proglaπenja blaæenim.

Na kraju, premda bismo svi htjeli da 
se ovo druæenje nastavi, Ëekaju nas 
naæalost nove obveze i moramo zavrπ-
iti naπu prvu zajedniËku suradnju. Na 
odlasku djeca nas zovu da i mi πto prije 
posjetimo Dugu Resu, a uËiteljice nude 
da njihova πkola bude domaÊin naπeg 
posjeta. Predlaæu i da dovedemo djecu 
s naπeg podruËja da vide ljepote Duge 
Rese. Naπi kolege kontakt-policajci pak 
obeÊaju: uzvratit Êemo istom mjerom - 
dobrodoπli πto prije u naπ grad! Nakon 
svega, joπ i sad nam odzvanjaju rijeËi 
uËenice Lorene StojkoviÊ: “Ovo mi je 
najbolji izlet do sad!”

Dala nam je tako do znanja da smo 
uspjeli u naπoj namjeri te da smo na 
neki naËin pribliæili policiju i njezin rad 
djeci koja Êe uskoro ispuniti i ulice na-
πeg grada.  Naravno, vjerujemo i oË-
ekujemo da Êe djeca svoje doæivljaje i 
dojmove prenijeti drugoj djeci iz svoje 
πkole i osobama iz æivotne okoline, πto 
moæemo smatrati znaËajnim korakom u 
preventivnom djelovanju.

Na oproπtaju djeci, uËiteljicama i na-
πim kolegama, podijelili smo mali znak 
paænje TuristiËke zajednice grada Ja-

kontakt policija

strebarskog, kao uspomenu na ovaj 
posjet. UËiteljica Vesna izrazila je zado-
voljstvo sadræajem posjeta i naglasila 
kako njihovi uËenici do sad nisu imali 
priliku druæiti se na ovakav naËin s po-
licijskim sluæbenicima i upoznati svoje 
dugoreπke kontakt-policajce pa smatra 
da je ovo, i za uËenike i za nju osobno, 
jedno ugodno iskustvo.

Naravno, ne treba zaboraviti da su se 
kontakt-policajci obiju policijskih postaja 
meusobno bolje upoznali i razmijenili 
iskustva u radu, πto je jedan od pre-
duvjeta za bolju suradnju u buduÊem 
razdoblju, a osim toga kontakt-policajci 
PP Duga Resa dobili su prigodu upo-
znati “svoje” uËenike i predstaviti im se 
kao prijatelji-pomagaËi - πto i jest jedan 
od primarnih ciljeva kontakt-policije. 

Evo, ovo je bio tek poËetak naπe me-
usobne suradnje i sad, ako je vjerovati 
obeÊanjima, oËekujemo sve bolju sura-
dnju kojom Êemo pozitivno utjecati na 
percepciju policije kod graana. Odra-
zit Êe se to na prihvaÊenost i popular-
nost policijske profesije te na stvaranje 
bliskog odnosa graana i policije πto 
svakako, u konaËnici, dovodi do boljih 
rezultata u prevenciji i suzbijanju krimi-
naliteta.m

 Renato BILI»I∆
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U PU meimurskoj roena je ideja 
o pokretanju projekta mobilnog 
video-nadzora koji bi uvelike 
pomogao u radu policiji i lokalnoj 
zajednici.

U suvremeno ureenim zemljama je-
dan je od bitnih Ëimbenika sigurnosti i ja-
vnog reda video-nadzor, kao naËin nepo-
srednog nadzora javnih mjesta, a ujedno 
i naËin na koji se smanjuje sveukupan broj 
preventivnih kontakata policije s graani-
ma u vidu legitimiranja, racija, prismotre 
vidljivih ophodnja u odori i dr. Na taj naËin 
policija postupa promptno i ciljano prema 
pojedincu ili pojedinaËnom dogaaju, ne 
uznemirujuÊi ostale. Isto tako evidenti-
ra se ponaπanje asocijalnih osoba koje 
Ëine niz manjih kaznenih djela, prijestupa 
ili prekrπaja, a koja oπteÊeni ne prijavljuju 
zbog male πtete ili nisu sigurni raspolaæu 
li s dovoljno dokaza.

Izgradnjom brzih prometnica kriminal 
je postao mobilan: u kratkom se vremenu 
moæe doÊi u grad, poËiniti kazneno djelo 
ili prekrπaj pa napustiti podruËje, a da se 
vrlo malo moæe dobiti informacija o iden-
titetu poËinitelja.

Danas opÊu sigurnost graana, naæ-
alost, uvelike ugroæava nesigurnost pred 
prijeteÊim terorizmom i mutacija kriminala 
u profesionalniji i nasilni vid izvrπenja pa 
se prevencija izvrπenja djela putem vi-
deo-nadzora u sve veÊoj mjeri odobrava 
i nameÊe kao nuænost. VeÊ samo obja-
vljivanje u medijima kako su javna mjesta 
pod video-nadzorom uvelike odvraÊa po-
tencijalne izvrπitelje.

ImajuÊi sve to na umu, lokalna upra-
va i samouprava, a posebice Æupanija 
meimurska i grad »akovec, uloæili su 
do sad znaËajna sredstva i napore kako 
bi poboljπali stanja sigurnosti i komunal-
nu prevenciju kroz tzv. projekte za ma-
turante, evidentiranja bicikala, uvoenje 
zaπtitarske sluæbe na javnim povrπina-
ma, ustrojavanjem VijeÊa za komunalnu 
prevenciju, tiskanja letaka i distribucijom 
putem tjednih novina  i nizom drugih akti-
vnosti te bi video-nadzor bio nadogradnja 
za buduÊnost, kako bi se lakπe provodila 
sveukupna prevencija pa i prevencija ra-
zbojniπtva, koja su se dogaala Ëak i u 
srediπtu grada.

Sukladno Ël. 53. Zakona o policiji i Ël. 
66. Pravilnika o naËinu policijskog postu-
panja policija je ovlaπtena snimati na ja-
vnim mjestima. Termin snimati znaËi imati 
trajni akustiËki i video-nadzor nad javnim 
mjestima gdje se uËestalo Ëine kaznena 
djela, prijestupi ili prekrπaji, radi njihova 
sprjeËavanja. Snimljeni materijal, ako sa-
dræi dokaze o poËinjenju kaznenoga djela 
ili prekrπaja, predat Êe se uz odgovaraju-
Êu prijavu dræavnom odvjetniπtvu ili sudu.

Kako je u komentaru Ël. 53. Zakona 
u policiji navedeno, propis predvia dvije 
situacije u kojima se moæe snimati prostor 
(javno mjesto) uporabom tehniËkih sred-
stava. Prvo, to je trajno snimanje prostora 
na kojima je svakodnevna koncentracija 
ljudi, npr. trgovi, kolodvori, prolazi i sl. Smi-
sao je tog nadzora prevencija poËinjenja 
kaznenih djela ili naruπavanja javnog reda 
i mira i pravovremeno reagiranje na odre-
ene nezakonite aktivnosti. Temeljni uvjet 
za primjenu ovlasti je uËestalost kaznenih 
djela prijestupa ili prekrπaja. Koji je broj 
navedenih nedopuπtenih ponaπanja mini-
malan za primjenu mjere - jest faktiËko pi-
tanje. Druga vrsta opservacije je povezana 
s javnim okupljanjem. U toj prilici moguÊe 
je snimanje veÊ prije poËetka javnog skupa 
i tijekom njegovog trajanja.

Novina, propisana u Zakonu o izmje-
nama i dopunama Zakona o sprjeËavanju 
nereda na πportskim natjecanjima, je da 
organizator πportskog natjecanja mora 
imati odgovarajuÊi video-nadzor. BuduÊi 
da opÊine, gradovi i æupanija sudjeluju 
sa znaËajnim novËanim sredstvima u fi-
nanciranju sportskih klubova i objekti su 
u njihovu vlasniπtvu, mislili smo kako bi 

naπ prijedlog video-nadzora iziπao u su-
sret svima.

UzimajuÊi u obzir reËeno, u Policijskoj 
upravi Meimurskoj roena je ideja o po-
kretanju projekta koji bi uvelike pomogao 
u radu policiji i lokalnoj zajednici te koji bi, 
uz poπtivanja zakonskih odredbi, doveo 
do napretka sluæbe.

Tako je osmiπljeno opremanje kombi 
vozila u kojem se nalazi nadzorna centrala 
za mobilne video-nadzore, koji se mogu 
postavljati gdje god ima potrebe za policij-
skim postupanjem (sportska takmiËenja, 
javna okupljanja, kontrola prometa, Ëinje-
nje kaznenih djela i njihovo preveniranje 
kroz zasjede, prismotre i dr.) te uklanjati 
po zavrπetku dogaanja, odnosno, kad 
viπe nema potrebe. U tu namjenu Mini-
starstvo je dostavilo kombi vozilo marke 
Ford Transit. Vozilo je izolirano, opremljeno 
grijanjem i hlaenjem tovarnog prostora te 
opremljeno akumulatorskim Êelijama, na-
mjeπtajem i raËunalnom opremom. Radi 
tako da se puni u policijskoj upravi ili na 
mjestu gdje ima prikljuËka, a potom moæe 
raditi na terenu do 8 sati bez punjenja. 
Sastavni su dio opreme u kombiju Ëetiri 
kamere s kuÊiπtem, koje se pune u kom-
biju i postavljaju se na prijenosni nosaË. 
Kamere su opremljene za noÊno snimanje 
do 200 metara, a prijenos je na kvalitetnoj 
beæiËnoj WLAN mreæi.

Istodobno, grad »akovec uloæio je viπe 
desetaka milijuna kuna u obnovu pjeπaËke 
zone te ponudio opremiti zonu s beæiËnom 
WLAN mreæom i sedam-video kamera 
koje iskljuËivo pokrivaju pjeπaËku zonu. 
Kako je doπlo do ukidanja pozorniËke slu-
æbe u aktima Ministarstva, a kontakt-po-
licajac obavlja sluæbu u jednoj od dnevnih 
smjena 40 sati tjedno, a isto tako patrole 
ne mogu samo tako ulaziti u pjeπaËku 
zonu, miπljenja smo bili da bi bilo dobro 
pokriti gustu mreæu ugostiteljskih objeka-
ta i prostor na kojem tijekom veËernjih sati 
boravi znaËajan broj mlaih osoba sklonih 
konzumiranju alkohola i Ëinjenju prijestu-
pa, prekrπaja i kaznenih djela. Projekt se 
temelji na principu da beæiËna mreæa radi 
na visokoj frekvenciji i zatvorena je samo 
za policijsku uporabu, a moæe se i nado-
graivati. Signal se prenosi u zgradu poli-
cije i u OKC, gdje je postavljena konzola za 
nadzor, koja se snima do 15 dana. m

Krunoslav GOSARI∆

Video-nadzor za veÊu sigurnost
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U srediπtu Kutine 13. listopada PPP 
Kutina, u suradnji s Moto-klubom 
„Vilenjaci“ iz Kutine, HAK-om, 
Crvenim kriæem Kutina i Udrugom 
Roda, obiljeæila je drugi Europski 
dan sigurnosti na cestama.

Europska komisija ustanovila je Eu-
ropski dan sigurnosti na cestama kako 
bi se podigla svijest graana te pruæila 
moguÊnost svim zainteresiranim pra-
vnim i fiziËkim osobama da zajedniËki
rade na poboljπanju sigurnosti cesto-

vnog prometa u Europi, a ovogodiπnja je 
tema sigurnost u gradskom prometu.

Akcija pod nazivom „Zajedno u si-
gurnu voænju“, koja se provodila u 
sklopu obiljeæavanja navedenog Dana, 
zapoËela je u 10 sati. Tom je prigodom 
Postaja prometne policije Kutina pred-
stavila tehniku i opremu koju policijski 
sluæbenici svakodnevno koriste u svom 
radu (sluæbena vozila s policijskim obi-
ljeæjima, motocikli, specijalno sluæbeno 
vozilo za nadzor brzine kretanja vozila, 
tzv. „presretaË“, laserski ureaji za mje-

Europski dan 
sigurnosti u prometu

renje brzine kretanja vozila, multa-nova i 
dr.) dok su Ëlanovi Moto kluba „Vilenja-
ci“ demonstrirali s Ëlanovima Crvenog 
kriæa pravilno skidanje zaπtitne kacige s 
unesreÊenog motocikliste.

GradonaËelnik Grada Kutine Davor 
ÆmegaË pridruæio se pozivu naËelnika 
PPP Kutina Vjekoslava ©tingla da svi 
vozaËi, ali i drugi sudionici u prometu, 
budu tolerantni jer svi zajedno mogu 
poveÊati razinu sigurnosti u prometu. 
Tom prigodom uruËio je 250 komada 
reflektirajuÊih prsluka namijenjenih svim
uËenicima podruËnih πkola na podruËju 
Grada te je i sam, u ime Ëlanova Grad-
skog poglavarstva Grada Kutine, simbo-
liËno primio reflektirajuÊi prsluk.

Djelatnici Hrvatskog auto-kluba Si-
sak za najmlae sugraane organizirali 
su mini-poligon za voænju spretnosti 
biciklom. Snage su „odmjerila“ djeca iz 
djeËjih vrtiÊa Kutine, a za odrasle su po-
sjetitelje HAK-ovog πtanda  organizirali 
tzv. „blic“ testove iz poznavanja prome-
tnih pravila i propisa.

Svim posjetiteljima skupa ispred ro-
bne kuÊe uruËeni su razni promotivni 
materijali (πilt-kape, olovke, leci, refle-
ktirajuÊe narukvice i sl.).   

Na kraju, u sklopu navedene Akcije 
Ëlanovi Moto-kluba „Vilenjaci“ sudjelo-
vali su s policijskim sluæbenicima PPP 
Kutina u nadzoru prometa u uæem dijelu 
Kutine, gdje su vozaËima motocikala, 
koji nisu poËinili prekrπaj, darovali pri-
godne majice.m 

   Vjekoslav ©TINGL

Put droge bjelovarsku je policiju 
doveo u πiru okolicu Bjelovara gdje 
su otkriveni uzgajivaËi marihuane.

U srediπtu Bjelovara  policajci su 5. stu-
denoga  zatekli  24-godiπnjeg mladiÊa s 
PVC vreÊicom u kojoj je bilo 16,8 grama 
opojne droge marihuane. KriminalistiË-
kom  obradom  utvreno  je da je  ovu 
drogu kupio od 25-godiπnjaka s podruËja 
OpÊine ©tefanje, kod kojeg je pretragom  
kuÊe  pronaeno  6 PVC vreÊica s ukupno 
197,7 grama marihuane te jedna digitalna 
kuhinjska vaga. Obojica su uhiÊena radi 
provoenja kriminalistiËke obrade.   

Put droge bjelovarsku policiju do-
veo je u jedno mjesto pokraj RoviπÊa, 

Umjesto zimnice u staklenkama marihuana
gdje je 60-godiπnja mjeπtanka prilikom 
uhiÊenja dragovoljno predala  platnenu 
vreÊu sa 120,5 grama marihuane koju 
je skrivala u drvima pored njezine obi-
teljske kuÊe. Ona je, kako je obradom 
utvreno, na svojem imanju uzgojila 
stabljiku konoplje od koje je proizvela 
opojnu drogu  marihuanu koju  je  uz  
posredovanje 25-godiπnje sumjeπtan-
ke dala u daljnju prodaju.  I ova  25-
godiπnjakinja je policiji  dragovoljno 
predala PVC posudicu sa 3,2 grama 
marihuane, a koju je dræala u prostori-
jama kuÊe u Bjelovaru koju koristi kao 
podstanar.

NastavljajuÊi  odmotavati klupko, 
policajci su u kuÊi u jednom naselju po-

red Bjelovara koju kao podstanar kori-
sti 25-godiπnjak, u  pretrazi pronaπli 16 
staklenki ispunjenih sa 1110,8 grama  
osuπene marihuane i  3 sasuπene sta-
bljike indijske  konoplje  ukupne mase 
od 311,6  grama. Ovaj mladiÊ je, kako 
je naknadno utvreno,  tijekom   travnja  
ove godine  zasadio i uzgojio 10 stablji-
ka  indijske  konoplje  od kojih je tijekom  
rujna  proizveo opojnu drogu marihua-
nu koju je davao drugim  osobama radi 
konzumacije.   

Nakon zavrπene kriminalistiËke obra-
de sve osobe su puπtene na slobodu  te 
protiv njih slijedi podnoπenje kaznenih 
prijava i prekrπajni postupc.im

Draæen MEDVED
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»azmanski policajci dovrπili 
kriminalistiËku obradu nad 38-
godiπnjakom iz okolice »azme zbog 
osnovane sumnje da je poËinio 
kazneno djelo nedozvoljenog 
posjedovanja oruæja i eksplozivnih 
tvari  

PostupajuÊi po dojavi mjeπtanina iz 
Narte, koji je tijekom berbe kukuruza 
u polju izmeu mjesta ©tefanje i Zde-
nËec pronaπao crni ruksak s raznim 
oruæjem, Ëazmanski policajci su oËevi-
dom utvrdili da se u naenom ruksaku 
nalazi puπka M-16A2, call. 5,56 mm s 
4 pripadajuÊa spremnika i 35 komada 
strjeljiva, zatim optika, mehanizam za-
tvaraËa, priguπivaË, noæice i jedna cijev 
- sve za navedenu puπku. Osim toga 
u ruksaku je pronaen i piπtolj marke 
“Beretta” 22 LR s izbruπenim tvorniËkim 
brojem i jednim spremnikom u kojem 
se nalazio jedan komad pripadajuÊeg 
strjeljiva, jedna granata call. 40 mm za 

Pretresom kuÊe u Karlovcu 
policija je otkrila da 41-
godiπnjak u potkrovlju ima 
dvije prostorije opremljene za 
uzgoj marihuane. Osim droge, 
policija je pronaπla i veÊe 
koliËine oruæja.

U Policijskoj upravu karlovaËkoj odræ-
ana je 12. studenoga konferencija za 
novinare zbog zapljene marihuane, a o 
samom dogaaju javnost su izvijestili 
Vlatko Cegur, naËelnik Odjela krimina-
listiËke policije PU karlovaËke i Darko 
PavliËiÊ, voditelj Odsjeka droga iste po-
licijske uprave.

Naime, policijski sluæbenici Odsjeka 
kriminaliteta droga Policijske uprave kar-
lovaËke operativnim su radom doπli do 
saznanja da negdje na podruËju grada 
Karlovca postoji posebno opremljena 
prostorija za ilegalni uzgoj opojne droge 
marihuane. Radom na terenu potvrena 
je istinitost informacije pa su prikuplje-
na dodatna saznanja o pobliæoj lokaciji, 
odnosno, o osobi koja se bavi uzgojem 
opojne droge. U utorak, 11. studenoga, 
temeljem naloga istraænog suca Æupanij-
skog suda u Karlovcu izvrπena je pretraga 

Velika zapljena oruæja Ëazmanske policije

bacaË granata M-203, 2 komada usta 
cijevi za puπku nepoznate marke, je-
dan priguπivaË za puπku AK-47, dva 
priguπivaËa za malokalibarski piπtolj, 
jedan spremnik za puπku call. 22LR, 
153 komada raznog pjeπaËkog strjeljiva 
i 2 improvizirana sredstva opremljena s 
elektro-zapaljivom glavicom.

Policija je utvrdila da je ruksak odba-
cio spomenuti 38-godiπnjak, a tijekom 
pretrage njegove kuÊe pronaeno je i 

56 komada strjeljiva call. 
9 mm para, oko 500 g cr-
nog baruta, dvije signalne 
rakete, 50 kapisli za pa-
trone, pribor za punjenje 
patrona, 4 improvizira-
na sredstva opremljena 
s elektriËno-zapaljivom 
glavicom, ruËna bomba 
fitiljaËa, 600 g eksploziva
trotila, 14 doza vjeæbo-
vnih suzavaca, dva ruË-
na raketna bacaËa M-80 

tzv. “Zolja” te viπe dijelova za oruæje. 
Privremeno oduzeto vatreno oruæje 
bit Êe balistiËki vjeπtaËeno, zbog ut-
vrivanja moguÊe povezanosti s dru-
gim nerijeπenim kaznenim djelima na 
podruËju RH.

Nakon zavrπene kriminalistiËke obra-
de osumnjiËenik je puπten na slobodu te 
protiv njega slijedi podnoπenje kaznene 
prijave i optuæni prijedlog Prekrπajnom 
sudu.m                        Draæen MEDVED

Karlovac: zaplijenjena droga, oruæje i strjeljivo

obiteljske kuÊe koju koristi 41-godiπnji 
hrvatski dræavljanin iz Karlovca.

Navedenom pretragom u potkrovlju 
kuÊe pronaene su dvije posebno sagra-
ene prostorije, opremljene UV-svjetiljka-
ma, ventilatorom i grijaËima namijenjenih 
uzgoju biljaka konoplje u zatvorenom 
prostoru. U jednoj od prostorija prona-
eno je 15 komada biljke konoplje tipa 
“marihuana”, visine od 0,8 do 1,5 metra, 
a u drugoj 5 jednakih biljaka, visine od 
0,15 do 0,4 metra.Daljnjom pretragom 
navedenog prostora na raznim mjestima 
pronaeno je joπ ukupno 24,8 grama 

“marihuane”, sedam ruËnih bombi M-57, 
puπka saËmarica, skraÊena vojniËka pu-
πka M-48, zraËna puπka te 167 komada 
raznog strjeljiva, dvije detonirajuÊe kapi-
sle i sporogoreÊi πtapin.

Droga, oruæje i strjeljivo, kao i oprema 
koja je sluæila za uzgoj biljaka, privremeno 
su oduzeti, a 41-godiπnji muπkarac je, 
zbog osnovane sumnje da je poËinio ka-
znena djela zlouporabe opojnih droga (Ël. 
173. KZ) te nedozvoljenog dræanje oruæja 
i eksplozivnih tvari (Ël. 335. KZ), priveden 
istraænom sucu Æupanijskog suda u Kar-
lovcu.m                            Tanja PETRI∆
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Policijski informativni pult na 
Adriatic Boat Showu izazvao veliku 
pozornost posjetitelja

U organizaciji MUP-a i PU πibensko-
kninske, Odjela za granicu, policija je po 
prvi put sudjelovala na jednom nautiË-
kom sajmu i to na Adriatic Boat Showu 

MUP na sajmu nautike u ©ibeniku
koji je odræan u ©ibeniku u NCP Marini 
Mandalina od 15. - 19. listopada 2008. 
Po uzoru na ostale nautiËke sajmove u 
svijetu gdje su policija i policiji srodne slu-
æbe redoviti izlagaËi sa svojim informati-
vnim pultovima te prezentacijom tehnike 
i spaπavanja na moru, a zbog sve veÊeg 
porasta plovila i ljudi u nautiËkom turizmu 

kod nas, pokazalo se potrebnim sudjelo-
vati na svim nautiËkim manifestacijama 
u RH. Cilj  sudjelovanja je pruæanje in-
formacija onima koji se bave poslovima 
u nautici, a u svom poslovanju su veza-
ni uz strane dræavljane i prekograniËnu 
problematiku.

 InaËe, policijski πtand otvorili su 
zajedno djelatnici Pomorske policije i 
LuËke kapetanije ©ibenik. Da je otva-
ranje takvog informativnog pulta bilo 
pun pogodak, govori i velik broj za-
interesiranih Ëiji su se upiti uglavnom 
odnosili na problematiku viznog sustava 
i boravka stranaca u RH. Organizator 
sajma pohvalio je rad policijskih sluæ-
benika i Kapetanije te je uputio poziv 
za sudjelovanje na sljedeÊem sajmu. S 
obzirom na zainteresiranost posjetitelja i 
sadræaj njihovih upita gotovo je sigurno 
da ovakav naËin informiranja javnosti (s 
informativnim materijalima, prezentaci-
jama i predavanjima) treba proπiriti i na 
ostale sajmove u RH.m

Zdravko ERAK

HodoËaπÊe ostavilo neizbrisiv 
trag u sjeÊanjima i æivotima svih 
hodoËasnika

Osamdeset policijskih sluæbenica 
i sluæbenika PU splitsko-dalmatinske, 
predvoenih policijskim kapelanom don 
Stjepanom LonËarom i zamjenikom na-
Ëelnika PU Antom Gudeljom, poËetkom 
listopada hodoËastilo je u Svetu Zemlju, 
posjetili su najsvetije krπÊansko mjesto na 
svijetu. HodoËaπÊe je ostavilo neizbrisiv 
trag u sjeÊanjima i æivotima svih hodoËa-
snika.  Bilo je to, govore, mnogo viπe od 
putovanja, Ëak i viπe od hodoËaπÊa. 

Nekoliko sati leta, promjena vremen-
ske zone, a onda slijetanje na zraËnu luku 
Ben Gurion-Tel Aviv, uz pjesmu „Krist na 

æalu“.  Po izlasku iz zrakoplova, vidjela se 
radost na licima svih. Svaki od πest dana 
hodoËaπÊa bio je poseban i neponovljiv. 
Radost zajedniπtva u molitvi i druæenju di-
ljem Svete Zemlje, pobudila je u svakom 
naπem policijskom srcu novu nadu i oæi-
vjela vjeru u Uskrslog Krista. Nema rijeËi 
ni fotografije kojom bi se mogao opisati
doæivljaj nazoËnosti na svetim mjestima. 
Poljubac mjesta Isusova roenja, dodir 
mramorne ploËe Isusova groba, obnova 
krsnog zavjeta na Genezaretskom jezeru, 
molitva na kalvarijskom kamenu, medita-
cija u tiπini Getsemanskog vrta, kod ve-
Êine hodoËasnika izmamila je suze, ali i 
ojaËalo duhovnu snagu za svjedoËenjem 
Isusovog uskrsnuÊa. Svete mise i sluπanje 
Boæje rijeËi na svim mjestima uz koje se 

u Bibliji veæe Isusov æivot bile su duhovna 
okrepa za svakog od naπih hodoËasnika. 
Posjet Izraelu, zemlji  po  mnogo Ëemu 
drukËijoj od zemalja europskog podne-
blja, kod mnogih je izazvao æelju za pono-
vnim dolaskom. Vjerujemo da Êe iskustvo 
ovog hodoËaπÊa biti prisutno u svakodne-
vnom æivotu policajaca, kojima je duhovna 
sreÊa i unutarnji mir od nemjerljive pomoÊi 
u njihovom profesionalnom æivotu.

InaËe, u tehniËki savrπenoj organizaciji 
putovanja, duljina puta i struËno razmiπ-
ljanje o joπ uvijek nestabilnoj sigurnosnoj 
situaciji na Bliskom Istoku ni na trenutak 
nisu odvratili æelje nas policajaca da po-
sjete to sveto mjesto.m 

  Izvijestio i snimio: Jure TADI∆

 Policajci PU splitsko-dalmatinske 
hodoËastili u Svetu Zemlju
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Ovogodiπnja Misa zahvalnica za 
sve policijske sluæbenike naπe PU 
krapinsko-zagorske odræana je 17. 
listopada u Nacionalnom svetiπtu 
Majke Boæje BistriËke.

Misu je predvodio veleËasni æupe iz 
Laza Franjo JaËmenica s veleËasnim æupe 
iz StubiËkih Toplica Josipom Banom. U 
propovjedi vlË. JaËmenica slikovito je, 
energiËno i teËno nabrajao i opisivao sliË-
nosti izmeu poziva policajca i sveÊenika 
jer zajedniËki im je cilj i svrha predano, 
poπteno i naporno raditi kako bi poboljπali 
kvalitetu æivota svakog Ëovjeka, uËinili ga 
boljim i druπtveno prihvatljivijim. Na kraju 
je zahvalio na uspjeπnoj suradnji tijekom 
godine i na osiguranju mnogobrojnih ho-
doËasnika u svetiπtu u Mariji Bistrici.

Tijekom godine, kao πto znate, u Mari-
ju Bistricu hodoËasti viπe od pola milijuna 

Misa zahvalnica za policajce
hodoËasnika koji privatno ili organizirano, 
u pedesetak hodoËaπÊa πto se odræavaju 
od Duhovske nedjelje do Nedjelje zahvale 
potkraj listopada, posjeÊuju svetiπte. InaËe, 
Nacionalno svetiπte Majke Boæje BistriËke 
ove godine navrπava 10. obljetnicu otkako 
je papa Ivan Pavao Drugi ovdje proglasio 
blaæenim kardinala Alojzija Stepinca.

Ove godine na svetkovinu Uznesenja 
Blaæene Djevice Marije u najveÊemu hr-
vatskome marijanskom svetiπtu, u Mariji 
Bistrici, 15. kolovoza okupilo se oko 80-
desetak tisuÊa vjernika, a Misno slavlje 
predvodio je nadbiskup zagrebaËki kar-
dinal Josip BozaniÊ. NajveÊi broj hodoË-
asnika doπao je u ranim jutarnjim satima 
osobnim vozilima ili organiziranim prije-
vozom, autobusima te pjeπice.  Policijski 
sluæbenici PU krapinsko-zagorske provo-
dili su tada niz prije isplaniranih i predvi-
enih mjera iz svoje nadleænosti, kako bi 

odræali povoljno stanje opÊe sigurnosti te 
omoguÊili nesmetano odvijanje cestovnog 
prometa, kao i sigurno i nesmetano odræ-
avanja hodoËaπÊa. U tom je razdoblju na 
navedenim poslovima bilo angaæirano oko 
pedeset policijskih sluæbenika. 

Nakon Mise zahvalnice na sveËanoj 
veËeri u Æupnom dvoru, kojoj su nazoËili 
uz naËelnika PU Æeljka Cujzeka i njegov 
zamjenik Æeljko Gorupec, naËelnici odjela 
policije i granice Josip Janæek i Zdravko 
Kralj, naËelnici PP Donja Stubica i PP 
Krapina i drugi policijski i dræavni sluæbe-
nici, veleËasni Franjo JaËmenica, koji je 
22 godine bio misionar u Africi, opisao je 
dojmove nakon povratka u Domovinu te 
prve susrete s policijskim sluæbenicima, 
kao i sluæbenicama upravnih poslova pri-
likom prijave prebivaliπta u naπoj PU, Ëiju 
je ljubaznost neizmjerno nahvalio. Usprkos 
nagovaranjima vlË. Josipa Bana, obeÊao 
je da Êe drugi put priËati o misionarstvu 
u Africi jer o tome bi, kaæe, mogao priËati 
23 godine! 

NaËelnik PU Æeljko Cujzek zahvalio je 
na izreËenim pohvalama, pohvalio je sve 
policijske sluæbenike koji su sudjelovali 
na osiguranju mnogobrojnih hodoËaπÊa, 
posebice naËelnika i sluæbenike PP Donja 
Stubica. 

Rekao je takoer kako treba i ubuduÊe 
marljivo i poπteno raditi, jer takav predan 
rad prepoznaje okolina i nagrauje ga. 
Potom je okupljenim sveÊenicima uruËio 
prigodne darove, a sve nas na odlasku 
su podarili s najboljim i prepoznatljivim 
bistriËkim medenjacima i knjiæicom-vo-
diËem kroz Svetiπte te katoliËkim kalen-
darima. m

Robert PAVI∆
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Knjiæevno-publicistiËka nagrada 
dodijeljena autorima knjige ‘Jake 
snage MUP-a - Policija u obrani Vu-
kovara 1991.’

U prostorijama Hrvatskog doma u Vu-
kovaru 24. listopada ove godine u dvora-
ni kuÊe Lavoslava RuæiËke, u organizaciji 
Udruge branitelja, invalida i udovica Do-
movinskog rata Podravke i Udruge umi-
rovljenika MUP-a vukovarskih branitelja 
Domovinskog rata Vukovar, odræana je 
sveËana dodjela nagrade Velika zlatna 
plaketa. Plaketu je dobio autor knjige 
“Jake snage MUP-a - Policija u obrani 
Vukovara 1991.” Stipe Pole i suradnici: 
Mate DudiÊ, Æeljko –ukiÊ, Zvonimir Ra-
doπ i Igor DasoviÊ.

Naime, u konkurenciji 23 knjige, a 
prema miπljenju Prosudbene komisije 
koju su Ëinili branitelji dragovoljci Do-
movinskog rata, navedena knjiga je je-
dnoglasno izabrana kao najbolja buduÊi 
da, kao ni jedno knjiæevno djelo na temu 
Domovinskoga rata, prikazuje istinsko 
svjedoËenje i dogaaje u Vukovaru tije-
kom 1991. godine.

SveËani skup je prigodnim rijeËima 
otvorio predsjednik Udruge branitelja, 
invalida i udovica Domovinskog rata 
Podravke Mladen PavkoviÊ, kao orga-
nizator te izjavio:

- »ast i zadovoljstvo mi je πto mogu 
pozdraviti “jake snage MUP-a” za koje 
se s pravom kaæe da su bili prvi kad je 
trebalo. Premda su na natjeËaj prijavlje-
ne 23 knjige, a prvu je nagradu dobila 
ova knjiga - i to jednoglasno. Knjiga je 
objavljena u nakladi SN “PrivlaËica” iz 
Vinkovaca. Ova knjiga donosi niz zapi-
sa u svezi dogaaja u Vukovaru tijekom 
1991. godine i o ulozi policije u predme-
tnim dogaajima. Iako su joπ neke knjige 
objavljene na temu Domovinskoga rata, 
ni jedna nije obradila tu tematiku kao ova 
knjiga, iznoseÊi ponajprije detaljan popis 
policajaca u obrani Vukovara te detaljan 
opis dogaaja.

NazoËnima se potom prigodnim ri-
jeËima obratio Josip Palada, Ëlan Pro-
sudbene komisije, koji je rekao: - Pro-
sudbena komisija za dodjelu nagrade 
sastavljena je od dragovoljaca Domo-
vinskog rata. Ova knjiga je svjedoËenje 

krvavog, straviËnog odnosa i mijeπanja 
druge dræave u odnose i dogaanja na 
podruËju druge dræave. Dogaaj u Boro-
vu selu 2. svibnja 1991. je nesluæbeni po-
Ëetak rata na ovim podruËjima. Knjiga je 
svjedoËenje o istini, o ljudima koji su po 
duænosti doπli braniti svoju obitelj i Do-
movinu. Svako ime, dogaaj i fotografija
u ovoj knjizi svjedoËi o istini, o onome πto 
se dogaalo u Vukovaru - jer je pisana 
prema stvarnim dogaajima.

Ideja o pisanju knjige zaËeta je 
joπ 1991. 

Nakon govora Palade, PavkoviÊ je 
uruËio priznanje - Veliku zlatnu plaketu 
autoru knjige Stipi Poli i njegovim sura-
dnicima, nakon Ëega se Pole obratio 
nazoËnima: - Ne osjeÊam da sam ovo 
priznanje dobio kao pojedinac - ovo je 
zahvala svim braniteljima Vukovara. Ide-
ja o pisanju knjige zaËeta je joπ 1991. 
godine, kad sam svako sjeÊanje, svaki 
dogaaj biljeæio u notes. Svaka je rijeË 
iskazana svim svojim biÊem veÊ 1991. 
godine. Nisam æelio pisati s odmakom 
od vremena. Pisao sam kako sam proæi-
vljavao svaki svoj trenutak te 1991. godi-
ne. Zagovornik sam kako se graa novije 
hrvatske povijesti mora temeljiti na istini - 
kakva god ona bila. Na kraju, velika hvala 
»asnom sudu na nagradi, Ëime nam je 
dao i podstrek za naπ daljnji rad jer joπ je 
mnogo grae koja nije opisana,  na temu 
policije u Domovinskom ratu.

Nakon πto je PavkoviÊ predao Zahval-
nicu Vladi IljkiÊu, predsjedniku Udruge 
umirovljenika MUP-a vukovarskih branitelja 
Domovinskog rata Vukovar, nazoËnima se 
obratio Svemir Vrsaljko, izaslanik ministri-
ce obitelji, branitelja i meugeneracijske 
solidarnosti Jadranke Kosor, koji je rekao: 
-  Kako sam i sam bio pripadnik policije kao 
Prvi hrvatski redarstvenik te kao naËelnik 
PU zadarske i Zapovjednik SJP Zadar, do-
bro su mi poznata dogaanja tijekom ‘91. 
godine i uloga policije u ratu. Zahvaljujem 
nagraenima i onima koji nagrauju one 
koji piπu o istini u Domovinskome ratu: 
zbog svih nestalih, poginulih i zbog naπih 
generala u Hagu. Na kraju bih istakao kako 
i dalje treba raditi na boljoj i ljepπoj buduÊ-
nosti i lijepoj nam naπoj Hrvatskoj. 

NaËelnik PU vukovarsko-srijemske 
Josip GrËanac obratio se nazoËnima u 
ime ministra unutarnjih poslova Tomi-
slava Karamarka te je rekao: - Potrebno 
je naglasiti tri bitne stvari iz ove knjige: 
prvo, o tome πto je policija radila ovdje 
u Vukovaru - da je policija prva stala u 
obranu Domovine. Dali smo veliki do-
prinos i to se nikad ne smije zaboraviti. 
Drugo: divim se ljudima iz drugih krajeva 
Hrvatske koji su doπli braniti Vukovar, a 
sve nas ovdje veæe sjeÊanje na ovaj grad 
i na sve πto se u ovom gradu dogaalo 
tijekom ‘91. godine. TreÊe: bitno je na-
glasiti da su Vukovar i Hrvatsku branili 
policija i vojska zajedno. Na kraju, drago 
mi je πto je upravo gospodin Pole dobio 
ovu nagradu i od srca mu Ëestitam.

Velika zlatna plaketa Poli i suradnicima
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DolazeÊi u Vukovar ‘91., nisu ni 
slutili da Êe biti ratnici - a ne 

policajci

NazoËnima su se obratili i gospodin 
Marinko Beljo, u ime æupana Æupanije 
vukovarsko-srijemske Boæe GaliÊa te 
Jure BiluπkoviÊ, i sam dio priËe o obrani 
Vukovara, u ime gradonaËelnice Grada 
Vukovara Zdenke Buljan. Govorili su i 
Stipo VukoviÊ, prvi ratni zapovjednik SJP 
Slavonski Brod i sudionik dogaanja u 
Vukovaru tijekom 1991. godine, Franjo 
–urica, prvi i ustrojbeni naËelnik Policij-
ske uprave Vukovar 1991. godine, Darko 
Mikulin, predsjednik Udruge hrvatskih 
branitelja Domovinskog rata policije 
Æupanije osjeËko-baranjske te Dragutin 
©pac u ime varaædinskih i meimurskih 
policajaca ukljuËenih u obranu Vukovara 
1991. godine. 

Svi oni su, uz izreËene Ëestitke na 
primitku nagrade, istaknuli zahvalnost na 
knjizi jer naπu povijest naπoj djeci moraju 
pisati oni koji su je stvarali, a ne genera-
cije koje dolaze, koje nisu proπle ono πto 
su proπli autori ove knjige. Istakli su joπ 
kako povijest treba iznijeti onakvom ka-
kva ona jeste, a ne falsificirati je. Rekli su
i da dolaskom u Vukovar te ‘91. godine 
nisu ni bili svjesni πto ih Ëeka. Kako nisu 
ni slutili da Êe biti ratnici - a ne policajci. 
Nagraeni autori naglasili su kako im 
ovo neÊe biti posljednja knjiga na temu 
Domovinskoga rata.

Potom je predsjednik Udruge umi-
rovljenika MUP-a vukovarskih branitelja 
Domovinskog rata Vukovar Vlado IljkiÊ 
podijelio zahvalnice udrugama i dræavnim 

institucijama: MUP-u, Ministarstvu obite-
lji, branitelja i meugeneracijske solidar-
nosti, Æupaniji vukovarsko-srijemska, PU 
vukovarsko-srijemskoj, Policijskoj postaji 
Vukovar, Gradskom poglavarstvu Gra-
da Vukovara, Udruzi branitelja, invalida 
i udovica Domovinskog rata Podravke, 
Zajednici udruga hrvatskih branitelja Do-
movinskog rata policije, Hrvatskom dru-
πtvu logoraπa srpskih koncentracijskih 
logora, Udruzi hrvatskih dragovoljaca i 
veterana Domovinskog rata podruænice 
Vukovarsko-srijemske te mnogobrojnim 
zasluænim pojedincima, meu kojima su 
naËelnik PP Vukovar Ivan RupËiÊ te Ante 
Dugan, Stipo ©eremet, Slavko JuriÊ, Ivan 
KovaËiÊ, Dragutin ©pac, Antun Novak, 
Dragutin BajsiÊ, Franjo –urica, Alen Kla-
bot, Stipa VukoviÊ, ©ima –aniÊ, Ladislav 
Ostopanj i Antun MiliËeviÊ.

Nakon podjele priznanja, zapoËeo je 
s radom Okrugli stol na temu “Policija u 
Domovinskom ratu”. Tom su prigodom 
razmatrane uloge i zadaÊe policije prije i 
nakon viπestranaËkih izbora u Hrvatskoj 
1990. godine, o Ëemu je govorio Zvo-
nimir Radoπ. Istaknuo je kako su Hrvati 
policajci bili u podËinjenom poloæaju 
zbog velikosrpske politike na podruËju 
bivπe Jugoslavije i na podruËju Vuko-
vara. Nadalje, rekao je kako je ustroj 
policijskih uprava Vukovar i Vinkovci 
kao i ustroj policijskih postaja pridonio 
boljem i lakπem djelovanju policije te 
veÊoj sigurnosti grada, pogotovo prili-
kom osiguranja predizbornih skupova 
(zbog primjerice provokacija osoba sr-
pske nacionalnosti na tim skupovima). 
Istakao je i da je bolji poloæaj Hrvata 
u policijskim redovima te da nakon 

viπestranaËkih izbora oni Ëine veÊinu 
u policiji.

Na temu uloge i zadaÊe policije tije-
kom 1990. godine do donoπenja “Boæi-
Ênog” Ustava RH govorio je Stipe Pole. 
Rekao je kako je na temelju Ustava RH, 
ustrojen i donesen Zakon o unutraπnjim 
poslovima. U Ministarstvu unutarnjih 
poslova ustrojen je Krizni stoæer, koji 
je Policijska uprava vukovarska sva-
kih πest sati izvjeπÊivala o dogaajima 
u Vukovaru. Bilo je to vrijeme s dosta 
poteπkoÊa u policijskom postupanju 
jer se moralo postupati po Zakonu o 
unutraπnjim poslovima, a svako i naj-
manje odstupanje moglo je dovesti do 
stegovnog, kaznenog ili prekrπajnog 
kaænjavanja policajaca.

©to se tiËe djelovanja policije u mir-
noj reintegraciji Hrvatskog Podunavlja, 
govorio je gospodin Danijel Salopek, 
koji je izjavio kako je te 1998. godine 
bilo jako teπko raditi u sastavu Prijela-
zne policije. Trebalo je provesti Erdutski 
sporazum, a u tu svrhu prvo su na po-
druËje Vukovara doπli policajci iz drugih 
æupanija, a potom policajci s podruËja 
naπe Policijske uprave. U to vrijeme, 
kad su izvjeπene naπe zastave, kada 
se mijenjala odora te je u uporabi bila 
odora Hrvatske policije, na podruËju 
Vukovara djelovalo je u sastavu policije 
17 policajaca hrvatske nacionalnosti i 
170 policajaca srpske nacionalnosti! 

Po zavrπetku Okruglog stola za sve 
sudionike skupa u Hotelu “Dunav” u 
Vukovaru organiziran je prigodni do-
mjenak i druæenje.m.

Krunoslav ÆGELA
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PretraæujuÊi po starim Ëasopisima, iskopali smo Ëlanak 
posveÊen pojavi prvog sluæbenog policijskog vozila u 
Zagrebu o Ëemu saznajemo iz Hrvatskih novosti od 30. 
oæujka 1913. godine.

TehniËki muzej iz Zagreba nedavno je objavio knjigu pod 
nazivom „Dolazak prvog automobila u Zagreb“, autorice Nede 
StaklareviÊ, muzejske savjetnice. U knjizi se govori o pojavi 
prvog osobnog vozila i motocikla te prvog sanitetskog vozila 
na zagrebaËkim ulicama, a spominje se i dolazak prvog sluæ-
benog policijskog vozila. U knjizi je objavljen Ëlanak iz Hrvat-
skih novosti od 30. oæujka 1913. koji donosi samo osnovne 
informacije o prvom sluæbenom policijskom vozilu u Zagrebu 
a mi smo se  potrudili saznati neπto viπe.  

UoËi I. svjetskog rata Zagreb je bio grad s osamdesetak 
tisuÊa stanovnika, a krasile su ga sve tekovine suvremenog 
doba - tramvaj je bio elektrificiran,
uveden je telefon,  æeljezniËkom ve-
zom grad je bio povezan s ostalim 
europskim metropolama, a veÊ de-
setljeÊe gradskim ulicama jurile su 
„koËije bez konja“.  

ZagrebaËki redarstvenici snalazili 
su se kako su mogli kako bi u πto 
kraÊem roku stigli na „mjesto kakvog 
zloËinstva, poæara, bilo u potjeru za 
zlikovcem i t.d.“ . NajËeπÊe su im 
prijevozna sredstva bili fijakeri ili bi
se snalazili posuivanjem privatnih 
vozila, πto je stvaralo dopunske na-
petosti i teπkoÊe pa se nedostatak 
sluæbenog policijskog vozila itekako 
osjeÊao kod „zagrebaËkog redar-
stvenog povjereniËtva“.  Tomu je 
trebalo stati na kraj pa su se grad-
ske vlasti potrudile πto prije rijeπiti 
problem. Odlukom gradskih vlasti, 
putem tvrtke R.A. Smekal nabavlje-
no je za ono vrijeme, najsuvremenije 
graeno vozilo tipa  „Apollo“  24/30 
HP   njemaËke tvornice automobila 

Prvo policijsko vozilo u Zagrebu
Apollo-Werke A.G. (1904. - 1927.) iz grada Apolda in Thü-
ringen.  

Neπto o vozilu

Prema tehniËkim podacima, prvo sluæbeno policijsko vo-
zilo u Zagrebu bila je limuzina s pomiËnim krovom, a imala je  
„πest sjedala i jednom rieËi sve, πto samo brza i toËna redar-
stvena sluæba traæi“ . Iz Ëlanka se dâ iπËitati kako je ono „za 
redarstvenu sluæbu do najmanje sitnice prikladan“ - ma πto to 
danas znaËilo. 

S tvorniËkog plakata saznajemo kako su vozila tog proizvo-
aËa bila opremljena unutarnjom opremom visoke kakvoÊe, 
vozilo je bilo postavljeno na Ëvrstu πasiju, krasio ih je snaæan 
motor, a mijenjanje brzina bilo je neËujno (moæda je baπ visoka 
izvedbena kakvoÊa uzrokovala ranu propast tvornice?). Mo-
tor je bio benzinski, ËetverocilindriËni (oko 2600 ccm), redni, 

hlaen vodom, a  vozilo je razvijalo 
brzinu do 90 km/h!

Kako je u to doba bilo malo voza-
Ëa, valjalo je doskoËiti i tom proble-
mu. Rijeπili su ga tako πto je gosp.V. 
Nedved,  upravitelj tvrtke dobavljaËa 
vozila, poduËio voænji i uvjeæbavao 
dvojicu redarstvenika, koji su za ne-
koliko dana ovladali  vjeπtinom za sa-
mostalno upravljanje vozilom. A da bi 
sve bilo prema pravilima sluæbe, prvo 
sluæbeno policijsko vozilo dobilo je i 
registarsku oznaku C - 306.

„Tako je i Zagreb i u tom pravcu 
stupio u red onih velikih gradova, 
gdje je redarstvo veÊ dosta dugo 
imalo ovo moderno pomagalo“.

ZahvaljujuÊi gosp. Mariju Zrni iz 
TehniËkog muzeja, prvi put objavlju-
jemo plakat s fotografijama prvog
zagrebaËkog sluæbenog policij-
skog vozila (fotografija iz Ëasopisa
Oldtimer markt, Zonderheft br. 3, 
1986./87.).m

Æeljko JAMI»I∆
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Na paraolimpijskim igrama u Pekingu Hrvatsku je 
pozlatio i na najbolji naËin predstavio Darko Kralj, bivπi 
djelatnik MUP-a RH iz Grubiπnog Polja.

Nakon olimpijskih igara, na kineskom olimpijskom stadionu 
odræana su i paraolimpijska natjecanja sportaπa s odreenom 
vrstom invaliditeta iz svih zemalja svijeta. Hrvatsku je pozlatio i 
na najbolji naËin predstavio Darko Kralj, bivπi djelatnik MUP-a 
RH iz Grubiπnog Polja. Darko je danas osoba s invaliditetom 
jer je u Domovinskom ratu izgubio lijevu potkoljenicu. Pripadni-
kom priËuvnog sastava MUP-a postao joπ u sijeËnju 1991., a  
stalnim djelatnikom postao veÊ u oæujku iste godine. U jedini-
cu Interventne policije za posebne namjene Darko je preπao 
18. lipnja 1991.

Kralj iz Kine donio zlato
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U Dalju izgubio lijevu potkoljenicu

Kralj je 20. srpnja doπao u Dalj, gdje je 26. srpnja 1991. u 
raketiranju njihovih poloæaja, teπko ranjen. Darko kaæe kako je 
tek nedavno upoznao Ëovjeka koji ga je teπko ranjenog pre-
vezao od Aljmaπa do πljunËare u Osijeku, gdje mu je prvom 
operacijom stanje bilo stabilizirano. - Iako se toga ne sjeÊam, 
ali iz medicinske dokumentacije znam veÊinu toga πto se tamo 
dogaalo, pa tako znam da sam iz Osijeka prevezen heliko-
pterom u Zagreb na KBC Rebro, kaæe Kralj. Potom sam pro-
πao rehabilitaciju u BoæidareviÊevoj za protezu, pa lijeËenje i 
operaciju u BeËu gdje mi je desna noga prizdravila, dok mi je 
ljeva potkoljenica odstranjena joπ na prvoj operaciji. Prva pro-
teza koju sam dobio bila je drvena i jako neudobna pa  je grad 

Kralj iz Kine donio zlato



sport46

Grubiπno Polje organizirao prikupljanje sredstava za kupnju 
nove proteze. U kupnji je pomogao i don Stipe ©iliÊ iz katoli-
Ëke misije u NjemaËkoj, kod kojeg sam bio odreeno vrijeme 
na kuÊnoj njezi, kaæe Kralj. Povratkom iz NjemaËke imao sam 
Ëesto preglede i pretrage, pa skoro Ëetiri godine rehabilitacije 
u Daruvarskim toplicama. 

Nacionalni rekord u bacanju kugle 

Bacanjem kugle Darko Kralj poËeo se baviti nakon niza spor-
tova u kojima se nastojao pronaÊi. Tako sam se bavio kugla-
njem, πportskim ribolovom, da bi se naπao u lovaËkom druπtvu 
te se u tome pronaπao u potpunosti pa sam se 2000-te oæenio 
i dobio djecu u Grbiπnom Polju. BoraveÊi u Bjelovaru 2004. 
godine upoznao sam g. Josipa Slivara koji je takoer ranjen u 
ratu te bio Ëlan atletskog kluba „Sokol“ i predloæio mi bacanje 
kugle. UËlanjenjem u taj klub iπao sam na dræavno paraolim-
pijsko prvenstvo te postigao novi nacionalni rekord u bacanju 
kugle u duæini od 10,30 metara, istaknuo je Kralj.  

Na blagdan Sveta tri kralja 2006. godine u Medulinu sam 
na zimskim pripremama upoznao trenera Ivana IvanËiÊa. Pod 
njegovim vodstvom iste sam godine uspio baciti normu za prve 
svjetske dvoranske igre. Potom su uslijedili dvotjedni treninzi u 
Zagrebu kod IvanËiÊa u klubu „Dinamo Zrinjevac“. Paralelno s 
treninzima grad Grubiπno Polje mi je pomogao u spravama koje 

su mi trebale za treniranje kad nisam u Zagrebu. 
Uloæen trud je rezultirao srebrnom medaljom u 
©vedskoj na svjetskim dvoranskim igrama, πto 
je bio moj prvi veliki uspjeh, kaæe Kralj. Na iduÊ-
em natjecanju u Nizozemskoj puklo mi je leæiπte 
proteze pa sam uz pomoÊ Slivara i danaπnjeg 
ministra Damira Bajsa uspio dobiti prvu πport-
sku protezu u Hrvatskoj. Za kupnju triju takvih 
proteza zasluæni su, uz Bajsa, grad Grubiπno 
Polje i ministrica Jadranka Kosor. Moram na-
pomenuti i to da su te tri proteze proizvedene u 
naπoj domaÊoj osjeËkoj tvrtki „OTOS Ortoped-
ska tehnika d.o.o.“ zahvaljujuÊi znanju i volji g. 
Æeljka Getoπa. Tada je zapravo krenuo projekt 
„Peking“, kada su krenule pripreme za parao-
limpijske igre, dodao je Kralj. 

Uz dobro vodstvo u Rijeci na svjetskom na-
tjecanju sruπio sam svjetski rekord - tako da 
sam danas jedina osoba na zemaljskoj kugli s 
amputiranom nogom, koja kuglu baca preko 14 
metara, s ponosom istiËe Kralj. Na splitskom 
natjecanju  2007. Darko je ponovno uspio ba-
citi iznad „A“ norme od 12,10 m, πto je bio oËiti 
znak da nas moæe predstavljati u Pekingu na 
paraolimpijskim igrama. Od tada je njegov rad 
i treniranja pratio naπ Paraolimpijski odbor pa 
sve do 30. rujna do odlaska u Peking.

Peking

Dolaskom u Peking, kaæe Darko, imali smo 
πest dana aklimatizacijske prilagodbe, zbog 
poznate vremenske razlike od πest sati, dok 
vrijednost jednog sata iznosi jedan dan. Moja 
natjecanja odræala su se 10. rujna 2008. U naπoj 

paraolimpijskoj reprezentaciji bilo je 25 natjecatelja, o kojoj je 
bez lijeËniËke ekipe brigu vodio naπ trener IvanËiÊ. Kategorija 
u kojoj sam se ja natjecao je F42 ili natkoljeni amputirac. Za 
tu kategoriju normu je napravilo 17 natjecatelja od kojih je 13 
doπlo u Peking. Bacalo se πest hitaca, od Ëega su tri za ulazak 
u finale, nakon Ëega ostaje samo osam natjecatelja. Ja sam
u prvih pet hitaca, pet puta zaredom ruπio svjetski rekord koji 
danas iznosi 14,43 metara, kaæe Kralj. 

Te emocije tog trenutka ne mogu ni opisati niti ih ikako obja-
sniti. To je jednostavno nekakva unutarnja eksplozija emocija 
punih sreÊe i ponosa, koja me obuzela odmah Ëim sam shva-
tio da sam najbolji, kaæe Kralj. U svemu tome Ëovjek se najeæi 
i ostane bez daha - ne znam jednostavno kako to sve opisati. 
Susret sa æenom mogu opisati samo rijeËima: - plaËem ja, 
plaËe ona. Potom su me uputili na doping kontrolu, koju sam 
morao obaviti do poËetka ceremonije proglaπenja pobjednika 
i dodjele medalja tako da, ukoliko je netko pozitivan na testu 
da ga se odmah moæe ukolniti iz protokola. Ceremonija dodjele 
medalja odræala se sat vremena nakon natjecanja. 

Znamenitosti Pekinga, kao i svjetsko Ëudo Kineski zid, obi-
πao sam sa suprugom u danima nakon igara, πto smo morali 
dan ranije svakako najaviti kako bismo mogli u organiziranom 
posjetu obiÊi sve πto smo htjeli. Osim toga, πto se tiËe infor-
macija, istiËe Kralj, putem e-maila nismo mogli poslati ni jednu 
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informaciju o Pekingu jer je veÊina toga bila cenzurirana. ©to se 
tiËe samog æivota Pekinga nismo mogli baπ puno toga vidjeti 
jer je cijeli dio puta od sela do stadiona bio ograen. A koliko 
sam saznao od tamoπnjih domaÊina, u Kini je uvrijeæeno miπ-
ljenje kako je sramota biti bolestan ili s odreenom tjelesnom 
manom, tako da oni unutar gradova osnivaju posebne grado-
ve ili Ëetvrti u kojima ti ljudi æive. U periodu kad smo mi boravili 
u Pekingu i te, ali i Ëetvrti sa siromaπnim stanovniπtvom, bile 
su okruæene dugim cijevima. ©to se tiËe same hrane, u olim-
pijskom selu bili su restorani s 50 nacionalnih kuhinja sa svih 
pet kontinenata, tako da smo jeli nama najprihvatljiviju hranu. 
Interesantno je i to da tijekom odræavanja igara nigdje niste 
mogli kuπati specijalitete kao npr. skakavce i sl. jer je sve bilo 
zamijenjeno riæom, pekinπkom patkom, ovËetinom i svinjeti-
nom, dodao je Darko Kralj. 

Povratak zlatnoga Kralja

Kad smo se vratili 20. rujna, iznenadio me broj ljudi koji su 
doËekali sve nas paraolimpijce na aerodromu. Iz Grubiπnog 
Polja doπla su puna Ëetiri autobusa ljudi koji su imali majice 
s mojom slikom u pozi bacanja kugle a na leima im je pisa-
lo „Naπa marka, Darka Kralja kugla“, dok nas je u VIP salo-
nu u druπtvu Franje ArapoviÊa doËekala ministrica Jadranka 
Kosor. Sve je to bilo veliko iznenaenje, uz pjesmu, radost i 
opÊu euforiju. Drugoga dana grad Grubiπno Polje organizirao 
je veliËanstven doËek na kojem je pjevao Miroslav ©koro pred 
nekoliko tisuÊa ljudi od 19 do 23 sata. »etiri dana nakon tog 

doËeka svi smo imali prijam kod premijera Sanadera, a dan 
ranije Vlada RH se sastala i donijela odluku o nagradama, tako 
da sam ja za zlatnu medalju dobio 208.000 kuna i 100.000 
kuna za osvojeni svjetski rekord. Ta Ëinjenica govori o svjet-
skim razmjerima jer je Hrvatska tek Ëetvrta ili peta zemlja koja 
je rezultate olimpijaca u potpunosti izjednaËila s rezultatima i 
nagradama za paraolimpijce. To je jedan Ëin Vlade RH, koji je 
zaslugom ministrice Kosor nemjerljiv sa svima ostalima, jer je 
Hrvatska potpisom postala primjer izjednaËavanja prava olimpi-
jaca i paraolimpijaca, a kad dvadeset zemalja iz svijeta potpiπe 
i provodi takvu politiku postupanja, tada takvo izjednaËavanje 
automatski nastupa u cijelom svijetu, rekao je Kralj. Moram 
reÊi i to da veÊina nas nema najbolje uvjete za treniranje jer se 
uglavnom snalazimo u privatnom angaæmanu. Stoga mislim 
da je, gledano oËima sporta, jako pozitivno πto se grade nove 
dvorane, a svakako bi svima nama dobro doπla jedna atletska 
dvorana koja joπ ne postoji. 

Darko istiËe kako neÊe stati veÊ dalje kreÊe s pripremama 
za europsko prvenstvo podizanjem kondicijske snage tijekom 
zimskih priprema. Nakon toga Êe se, kaæe, pripremati i za svjet-
sko prvenstvo na Novom Zelandu 2011., a sve ovisi o njegovu 
zdravlju i moguÊnostima. Naπ kolega Darko Kralj, koji je bio tu 
kada je trebalo - na poËetku Domovinskog rata, poruËio je na 
kraju naπeg razgovora mladim policajkama i policajcima kako 
prije svega moraju voljeti ono πto rade.m 

Razgovarao Boris SADILEK
 Fotografije: HINA - Damir SEN»AR 
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Bio je to srdaËan susret s naπim Blue Knights 
prijateljima, ali i s ameriËkim kolegama policajcima

Imali smo Ëast prisustvovati 26. skupu pod nazivom Suici-
de Run 2008, u organizaciji Blue Knightsa New York II – «Da 
Bronx», koji je odræan od 8. - 12. kolovoza 2008. u New Yorku 
(SAD), s glavnim ciljem prikupljanja donacija za pomoÊ zlosta-
vljanoj djeci, a poglavito djeci ærtvama obiteljskog nasilja. 

Odmah po dolasku na mjesto okupljanja u ozloglaπenom 
naselju Bronx, u neposrednoj blizini 50. policijske postaje Bro-
nx, kod Police Equipement Stora (policijskog duÊana), doËekao 
nas je predsjednik konferencije Blue Knightsa Tri State Repu-
blic, kao i predsjednik podruænice Blue Knightsa New York II 
“Da Bronx”, zajedno s nekoliko Ëlanova BK NY II i policijskih 
sluæbenika predvoenih njihovim naËelnikom. Pri samom do-
lasku, srdaËno smo primljeni od strane naπih Blue Knights 

BiciklistiËkim maratonom 2008. Vukovar - Dubrovnik 
Goran ©otola, policijski sluæbenik PP Slavonski Brod, 
nastojao je mladima ukazati na problem zlouporabe 
opojnih droga i alkohola te ih potaknuti na pozitivna 
ponaπanja.

»etvrtoga srpnja 2008. oko 4.30 sati policijski sluæbenik 
Policijske postaje Slavonski Brod Goran ©otola, zajedno sa 
svojim 20-godiπnjim sinom Dubravkom (student II. godine 
Strojarskog fakulteta u Slavonskom Brodu) zapoËeo je s viπ-
ednevnim „BiciklistiËkim maratonom 2008. Vukovar - Dubro-
vnik“ iz grada Vukovara, gdje je ispred spomenika u Vukovaru 
zapalio svijeÊe u Ëast ærtvama Domovinskog rata.

Ovim biciklistiËkim maratonom Goran ©otola je nastojao 
prenijeti poruku mladima diljem Republike Hrvatske, od Vuko-
vara do Dubrovnika, odnosno ukazati na problem zlouporabe 
opojnih droga i alkohola s ciljem poticanja mladih na pozitivna 
ponaπanja, kroz ovakve ili sliËne aktivnosti.

Istoga dana oko 8 sati Goran je stigao u Slavonski Brod, 
gdje je na Trgu pobjede upriliËen doËek od strane obitelji, 
rodbine, prijatelja, radnih kolega, ali i predstavnika lokalnih 
medija. Ovaj dogaaj izvrsno je medijski popraÊen od strane 
predstavnika lokalnih medija koji su takoer nastojali policiju 

πto viπe pribliæiti graanima te ukazati kako se policijski sluæ-
benici i pored vrlo teπkog i zahtjevnog policijskog posla stignu 
angaæirati i u ovakvim aktivnostima.

Dana 8. srpnja 2008. oko 13.10 sati Goran je stigao u Du-
brovnik, gdje je takoer doËekan od strane radnih kolega Po-
licijske uprave dubrovaËko-neretvanske. Pred spomen obiljeæ-
jem u Ëast ærtvama Domovinskog rata zapalio je svijeÊe te je na 
takav naËin zavrπena avantura duga preko 1 100 kilometara.

Goranova prva avantura bila je 2007. godine na relaciji Sla-
vonski Brod - Pula, duga oko 500 kilometara.

Jedva smo doËekali povratak Gorana ©otole s kojim smo 
razgovarali, a koji je dodao da je avantura zavrπena, ali samo 
za ovu godinu, jer Êe on nastojati i ubuduÊe organizirati velike 
biciklistiËke maratone. 

Na naπ upit koja je svrha ovog maratona, odgovorio je: „Æelim 
sa svojim sinovima diljem Republike Hrvatske prenijeti poruku, 
odnosno ukazati na probleme alkohola i droga s Ëime se na æa-
lost vrlo Ëesto susreÊemo pogotovo kod mlae populacije, te im 
skrenuti pozornost na to kako se mogu baviti i ovakvim poziti-
vnim aktivnostima te da u æivotu odaberu „pravi put“. Takoer 
æelim skrenuti pozornost i na ærtve i stradalnike Domovinskog 
rata - da ih nikada ne zaboravimo“!m                         Kata NUJI∆ 

BiciklistiËki maraton Gorana ©otole

New York: ‘Suicide Run 2008’
prijatelja πto je bilo i oËekivano, dok na naπe iznenaenje isto 
tako smo primljeni i kod ameriËkih kolega policajaca koji su 
radili na osiguranju ovog okupljanja, gdje smo upoznali gotovo 
sve policajce i njihove naËelnike. Oni su nas upoznali sa svr-
hom odræavanja skupa Suicide Run i s dijelovima grada New 
Yorka, s populacijom koja æivu u gradu, svim dobrim i loπim 
stranama grada koji je po broju stanovnika gotovo dvostruko 
veÊi od cijele Hrvatske. 

Nakon nekoliko potroπenih dolara u police shopu, gdje smiju 
kupovati samo pripadnici dræavnih sluæbi (NYPD, FDNY i sl.) 
i iznimno Ëlanovi Blue Knights Croatie, na mjesto okupljanja 
uz pratnju policijskih vozila stigli su i ostali motoristi pripadnici 
Blue Knightsa drugih dræava SAD-a (Texas, Washington, New 
Jersey, Pennsylvania…), te po planu oko 19 sati uz pratnju 
kolega u koloni krenuli u obilazak srediπta New Yorka, gdje 
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New York: ‘Suicide Run 2008’
smo naravno i mi krenuli u policijskom vozilu koje je bilo na 
zaËelju kolone. 

Vozili smo se sami ulicama New Yorka, od naselja Bronx do 
naselja Manhattan, uz policijsku pratnju i kroz raskriæja koja su, 
inaËe, cijelo vrijeme u bilo koje doba dana krcata automobili-
ma i pjeπacima. Dolaskom u samo srediπte New Yorka pored 
Time Squara, kolona motorista zauzima cijelu jednu ulicu u 
kojoj je zaustavljen promet od strane policajaca, kako bi se 
svi motoristi mogli parkirati.

Nevjerojatno je kako su gotovo svi ljudi, kao i djelatnici raznih 
usluænih djelatnosti, toliko uljudni i ljubazni da i Ëovjek koji prvi 
put doe u takav viπemilijunski grad ne moæe ostati izgubljen, 
gdje je svatko spreman pruæiti pomoÊ, pogotovo policajac po-
licajcu, jer imaju veliko poπtovanje jedni prema drugima.m

www.blueknights.hr

Na ovogodiπnjim Svjetskim policijskim igrama u 
Malmou sisaËki policajac Senad MujagiÊ  osvojio 
srebrnu i bronËanu medalju              

 SisaËki policajac Senad MujagiÊ u rujnu je nastupio na 
Svjetskim policijskim igrama u πvedskom gradu Malmou. Na 
igrama se natjecao u dva stila hrvanja, slobodnom i grËko-
rimskom te je, prema oËekivanjima, u svoju Domovinu donio 
dvije medalje srebrnog i bronËanog sjaja.

 Ovaj skromni policajac u obranu Hrvatske stao je kao pri-
Ëuvni policajac 1992. godine, da bi se 1994. aktivirao i po-
stao pripadnik Specijalne jedinice policije „OSA“ Sisak, gdje je 
sluæbu specijalnog policajca obnaπao do 2001. kada je radni 
odnos nastavio u Policijskoj postaji Sisak, gdje i danas radi 
kao voa ophodnje. 

Hrvanjem se poËeo baviti kao srednjoπkolac joπ davne 
1979. godine te je vrlo brzo poËeo ostvarivati odliËne rezulta-

te u pojedinaËnoj konkurenciji. Tako je tri puta bio prvak bivπe 
dræave, za πto istiËe da je bio iznimno vaæan rezultat jer su 
tadaπnje kvalifikacije i konkurencija bili teπki, dok je od pro-
glaπenja hrvatske samostalnosti prvak Hrvatske bio 13 puta u 
svojoj kategoriji do 55 kilograma, i to πest puta u slobodnom 
i sedam puta u grËko-rimskom stilu. 

 Nakon mnogih godina provedenih u petrinjskom klubu 
„GavriloviÊ, Senad je od 1. kolovoza ove godine Ëlan novog 
kluba „Gladijator“ u Hrvatskoj Dubici gdje, kako navodi,  ima 
dobre uvjete treniranja te radi i kao trener.

 Na Svjetskim policijskim igrama sudjeluje od 1999. godine, 
a do sada je bio na njih pet, te istiËe kako se na ovom velikom 
natjecanju u 40 sportova nadmeÊe preko 10.000 sportaπa iz 
oko 70-ak zemalja cijelog svijeta. Do sada je na „policijskim 
olimpijadama“ osvojio 17 odliËja raznog sjaja pa istiËe kako 
su mu ovakva natjecanja omoguÊila da proputuje cijeli svijet 
te kako su mu ona uvijek iznova veliki izazov. 

 Ovaj roeni SiπËanin, koji i danas tu æivi, istiËe da su ga u 
velikim natjecanjima uvijek pratili njegovi prijatelji koji ga spon-
zoriraju i novËano mu pomaæu u pokrivanju troπkova koje velika 
natjecanja i putovanja nose sa sobom. Pri odlasku na policij-
ska natjecanja novËano mu pomaæe i Ministarstvo unutarnjih 
poslova, kojemu se ovom prilikom æeli zahvaliti, kao i svojim 
rukovoditeljima i kolegama u Sisku koji su mu potpora te uvi-
jek nailazi na njihovo razumijevanje i podrπku kada je rijeË o 
pripremama i natjecanjima. 

 Na kraju je istaknuo kako mu je æelja da se o sportskim 
uspjesima policajaca na Svjetskim policijskim igrama viπe Ëuje, 
jer su pojedini postignuti rezultati vrlo respektabilni i podje-
dnaki ponekim hrvatskim rekordima, pa kao takvi zasluæuju 
i veÊu pozornost.. 

Ove je godine povodom Dana policije odlukom kolegija naË-
elnika Policijske uprave sisaËko-moslavaËke Senadu MujagiÊu 
dodijeljena pohvalnica za postignute sportske rezultate.m 

 Iva HRANITELJ 

Veliki 
sportski 
uspjesi 
sisaËkog 
policajca
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Druæenje Ëlanova udruge proteklo u πportskom ozraËju i 
sjeÊanju na sudjelovanje u Domovinskom ratu

Udruga Prvi hrvatski redarstvenik (PHR) i ove godine orga-
nizirala je tradicionalne πportske igre, sedme po redu,  koje 
su odræane u odmaraliπtu MUP-a u Valbandonu kraj Pule od 
3. do 5. listopada 2008. godine. Na igrama su sudjelovale 
ekipe iz 16 æupanijskih podruænica. Nakon zavrπetka malono-

gometnog turnira, prvo mjesto osvojila je podruænica Æupanije 
vukovarsko-srijemske, drugo mjesto bjelovarsko-bilogorske 
dok je treÊe mjesto osvojila poæeπko-slavonska podruænica. 
U finalnoj utakmici podruænica vukovarsko-srijemske pobije-
dila je bjelovarsko-bilogorsku sa 3:2 iako je prvo poluvrijeme 
gubila sa 2:0.

Za najboljeg strijelca turnira proglaπen je RadiÊ iz bjelovar-
sko-bilogorske podruænice, a za najuspjeπnijeg vratara izabran 
je Jurica JukiÊ, golman pobjedniËke ekipe.

Druæenje Ëlanova udruge proteklo je u πportskom ozraËju 
i sjeÊanju na sudjelovanje u Domovinskom ratu od davnog 
5. kolovoza 1990. godine kada je u Zagrebu postrojena prva 
oruæana postrojba redarstvenika. 

Zdravko LON»AR

©portske igre 
udruge PHR

Stoje: Jurica JukiÊ, Ivan Buranji, Mato Kirchbauer, Jure StankoviÊ
»uËe : Nevenko ∆epo, Pero Faletar, Zvonko MikiÊ i Nikola 
Kuterovac.

Zdravko LonËar, Pero Faletar, Zoran JuπiÊ i Jurica JukiÊ

OrloviÊ,  Pero Faletar i Zoran JuπiÊ
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